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معاون اول قوه قضائیه گفت: تدوین سند جامع سیاست جنایی کشور از اهداف قوه قضاییه است.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام محمد مصدق در نشست تبیین نوآورانه برنامه های راهبردی پژوهشگاه قوه قضاییه ضمن عرض تسلیت به مناسبت شهادت 
حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها، اظهار کرد: در آستانه دومین سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی هستیم و شهادت ایشان را تسلیت می گویم.وی ادامه داد: هفته 
پژوهش را نیز به همه پژوهشگران تبریک عرض می کنم و خوشحالم که امروز در جمع پژوهشگران هستم.مصدق با اشاره به اینکه پژوهشگاه قوه قضاییه از سال ۹۱ 
تأسیس شد، گفت: یکی از اقداماتی که باید صورت گیرد بررسی اقدامات پژوهشگاه قوه قضائیه در دوره ۹ ساله آن از زمان تأسیس است، اینکه چه اقداماتی انجام 

شده و کدام یک از آن ها مؤثر و موردنیاز بوده از جمله اصول است و بعد از این بررسی ها تبیین برنامه های لازم برای ادامه حیات پژوهشگاه حیاتی است. mamlekatonline.ir
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

سرمقاله

یادداشت
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فح
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سیدمحسن هاشمی
»سلام قولا من رب رحیم )آیه 58 سوره یس( « در 
میان قوای سه گانه استقلال قوه قضائیه بیش از آن 
دو قوه بر اعتمــاد و اطمینان مردم به دولت ها برای 

همگرایی ملی و دستیابی به حقوق شان موثر است.
اگر چه منتسکیو را واضع تفکیک قوای امروزین می 
شمارند اما پیش از او ارسطو نیز دیباچه ای از استقلال 

قوا را تشریح کرده بود. 

 معتقدم کار آفرینی و ایجاد اشتغال امری مقدس است؛ به 
قول قدیمی ها ســفره که پهن می شود هر کسی سهم خود 
را به اندازه قســمتش بر می دارد.صدر تا ذیل کار آفرینی در 
حوزه های تولیدی، خدماتی، فرهنگی و تجاری بر پایه توزیع 
برکت )ثروت( بین صاحبان سرمایه و نیروی انسانی خلاصه 
می شــود.در این بین سازمان هایی قرار دارند که بر اساس 
قانون اساسی سهم خود را از درآمد خالص مطالبه می کنند، 
سازمان امور مالیاتی  و دارایی از جمله آن ها هستند که در 

مبحث دیگری به آن می پردازیم.

قوه قضائیه مستقل و کارآمد 
بنیان سرمایه ملی

دست تامین اجتماعی در جیب 
کارفرمایان است

 دستگاه هایی که می توانند
 صنعت پتروشیمی را یاری کنند 

وارد میدان شوند

 رشد ٥7 درصدی
  تسهیلات حمایتی

 بانک صادرات ایران

تکذیب واگذاری مالکیت 
استقلال و پرسپولیس به وزارت 

اقتصاد و صمت

 مذاکرات برای
  واردات آب از مسیر

 ترکمنستان و ازبکستان

 تأثیر منفی
  رشد نقدینگی

 بر اقتصاد ایران
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی 
گفت: از همه دســتگاه هایی که می توانند ما 
را یاری کنند از جملــه صنعتگران، فعالان و 

سرمایه گذاران تقاضا دارم تماماً وقت ...

 تسهیلات حمایتی بانک صادرات ایران در ۹ ماه 
اول ۱٤٠٠ نســبت به مدت مشابه سال قبل، 5٧ 
درصد افزایش یافت و به حدود ۱۱5 هزار میلیارد 

ریال رسید.

مبنی  اخبار  سازی  خصوصی  سازمان  ئیس  ر
و  پرسپولیس  باشگاه  دو  مالکیت  واگذاری  ر  ب
استقلال به وزارتخانه های اقتصاد و صمت  را 

نادرست خواند و  از تعیین...

مشاور بین المللی وزیر نیرو گفت: قبلا طرحی مبنی 
بر واردات آب از ســمت افغانستان بود که به دلیل 
شرایط خاص سیاســی این کشور این طرح تغییر 

کرده تا واردات آب از سمت ترکمنستان و ...

امروزه یکی از سؤال های مهم در اقتصاد ایران 
این است که آیا نقدینگی تزریق شده به اقتصاد 
بیشتر فعالیت های مولد را تحت تأثیر قرار داده یا 

فعالیت هایی که زمینه سوداگرانه دارند.

 خاندوزی در سه راهی استیضاح،استعفا و عزل
دولت سیزدهم سیاست ناکار آمد کنترل بورس را ادامه می دهد

نایب رئیس کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری 
مجلس، با انتقاد از عملکــرد دولتمردان از رییس 
جمهور خواست تا دیر نشده در تیم اقتصادی خود 

تجدیدنظر کند.
سیدمحمد مولوی در نشست علنی امروز) سه شنبه 
٧ دی ماه( مجلس شــورای اسلامی در نطق میان 
دســتور خود، گفت: در ابتدا درگذشــت تعدادی از 
جوانان رشــید خوزســتان در حادثه تصادف مسیر 
اهواز-خرمشهر-شادگان را تسلیت عرض می کنم 

خصوصا به دو عشیره اصیل البوبالد و بغلانی.
نماینده مردم آبادان در مجلس شــورای اسلامی، 
خطاب بــه رییس جمهور، ادامه داد: رییس جمهور 
محبوب، دولتی عزیز و شــریف است که قامتش 

را برای تقویت و پایــداری نظام مقدس جمهوری 
اســلامی و مردم نجیب و شــریف ایران اسلامی 
اســتوار نگه دارد. وی تصریح کــرد: بدون تردید 
ســرفصل هایی نظیر امیدآفرینی، عدالت محوری، 
توسعه نگری و فسادستیزی باید از اولویت های دولت 
جنابعالی باشد. انتظار است بر ابرچالش های کشور 
تمرکز کنید و مشکلات را بر اساس آنها حل کنید. 
این استراتژی محقق نخواهد شد مگر نیروی انسانی 
متعهد و متخصص سکاندار امور اجرایی کشور باشد.

مولوی خاطرنشان کرد: متاسفانه بعضی از انتصابات 
شــما نه اهلیت لازم دارد و نه شانیت و به مصداق 
فذکر با صراحت اعلام می کنم تا دیر نشده در تیم 

اقتصادیتان تجدیدنظر کنید. 

 انتقاد تند نماینده آبادان از انتصاب های رئیسی

 وزیر بی حال
 رییس بی برنامه و پادگان مناطق آزاد
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 نامه جنبش عدالت خواه دانشجویی به رئیسی

 شوک قیمتی
 در راه است

 محمد حیدری

ادامه در صفحه 2

ادامه در  صفحه2

در جلسه  شورای عالی انقلاب فرهنگی به ریاست رییس جمهور صورت گرفت

موافقت با افزایش سالیانه جذب 20 درصد دانشجوی پزشکی 
نسبت به سال قبل در دوره ای 4 ساله

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

دولت و سازمان برنامه با احکام اصلاحی کمیسیون تلفیق 
همراهی کنند

سخنگوی سپاه:

استکبار سعی در بزرگنمایی مشکلات معیشتی و صنفی دارد

اعضای شــورای عالی انقلاب فرهنگی با افزایش 
سالیانه جذب ۲٠ درصد دانشجوی پزشکی نسبت به 

سال قبل به مدت ٤ سال موافقت کردند.
به گزارش ایســنا، در جلســه عصر روز سه شــنبه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی، که به ریاست آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور برگزار شد بررسی 
افزایش جذب دانشــجویان رشــته های پزشکی و 
تدوین سند تحول شورای عالی انقلاب فرهنگی در 

دستور کار قرار گرفت.
در این جلســه افزایش ســالیانه جــذب ۲٠ درصد 
دانشجوی پزشکی نسبت به سال قبل به مدت ٤ سال 
مورد موافقت اعضای شورای عالی انقلاب فرهنگی 
قرار گرفت. این افزایش اختصاص به مناطق محروم 
دارد و دانشجویان در همه دانشگاه های کشور جذب 
خواهند شــد اما بصورت بومی گزینــی به مناطق 

محروم اختصاص پیدا خواهند کرد.

این افزایش بطور خاص بــرای عموم داوطلبین به 
منظور خدمت در مناطق محروم بوده و تابع ضوابط 
سایر سهمیه ها نیســت. در مجموع این چهار سال، 
۹٠٠٠ نفر به ظرفیت پزشــکی کشور اضافه خواهد 
شــد.همچنین در جلسه امروز ســند تحول شورای 
عالی انقلاب فرهنگی تهیه و قرار شد اعضا نظرات 
خود را ظرف مدت یک هفته به کارگروه تحول این 

شورا تحویل دهند.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس انتظام بخشی به 
ردیف های بودجه ای و اصلاح سیاست ارز ترجیحی 
را از نقاط قوت لایحه بودجه ۱٤٠۱ برشمرد و گفت: 
ســازمان برنامه و بودجه و دولت با احکام اصلاحی 
کمیسیون تلفیق در راستای اصلاح ساختاری لایحه 

بودجه ۱٤٠۱ همراهی لازم را داشته باشند.
به گزارش ایرنا، »محمدرضا پور ابراهیمی داورانی« 
با اشــاره به نشســت عصر سه شــنبه کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی و بررسی لایحه 
بودجه کل کشــور در این نشســت گفت: تمرکز 
کمیســیون اقتصادی بر تغییرات ساختاری لایحه 
بودجه ۱٤٠۱ در مقایسه با قانون بودجه سال جاری 
است و در این نشســت اعضای کمیسیون نظرات 
و ســوالات خود را در زمینــه حذف ارز ترجیحی و 

تقویت سیاست های حمایتی، مالیات و محل تامین 
درآمدهای مالیاتی از معاون سازمان برنامه و بودجه 

مطرح کردند.
نماینــده مردم کرمــان و راور در مجلــس افزود: 
لایحه بودجه سال آینده نقاط قوتی در زمینه انتظام 
بخشــی به ردیف های بودجه ای، اصلاح سیاست 
ارز ترجیحی، اختصاص منابع بیشــتر به طرح های 
عمرانی و پیش بینی احکام قانونی در حوزه مالیاتی 

دارد که باید مورد توجه قرار بگیرد.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: انتظارات مجلس از اصلاح ساختار بودجه 
با توجه به اینکه طی ســال های اخیر این موضوع 
مورد توجــه مقام معظم رهبری بوده و مجلس نیز 
در این خصوص قانونی را تصویب کرده در لایحه 

بودجــه ۱٤٠۱ علــی رغم برخــی گام های مثبت 
اصلاحی، محقق نشده است.

پورابراهیمــی تصریــح کــرد: احــکام انضباطی، 
مولدســازی دارایی ها، ســاماندهی طرح های نیمه 
تمام، اصلاح ســاختار درآمدی در حــوزه مالیاتی، 
انضباط بخشی به هزینه ها از جمله مواردی هستند 
که انتظار داشــتیم در لایحه بودجه ۱٤٠۱ بیشتر 

مورد توجه قرار بگیرند.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشــان کرد: انتظار داریم ســازمان برنامه و 
بودجه و دولت با احکام اصلاحی کمیسیون تلفیق 
در راســتای اصلاح ساختاری لایحه بودجه ۱٤٠۱ 
همراهی لازم را داشــته باشند تا بودجه ای در تراز 

اهداف اقتصادی محقق شود.

سخنگوی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان 
اینکه در گام دوم انقلاب باید از زیرســاخت هایی 
که در چلــه اول انقلاب ایجاد شــد به خوبی و با 
هوشمندی با تکیه بر نیروی جوانان انقلابی استفاده 
کنیم گفت: امروز رژیم صهیونیســتی قدرتی جز 
حرف زدن ندارد و این محصول و دســتاورد خون 

شهیدان و ایستادگی و مقاومت مردم است.
به گزارش ایسنا به نقل از سپاه نیوز؛ سردار سرتیپ 
دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول روابط 
عمومی کل ســپاه امروز) سه شــنبه(  در یادواره 
۱۲۶۹ شــهید میرزا کوچک خان نزسا و شهدای 
محور مقاومت بــا بیان اینکه نقطه قوت این تیپ 
این اســت که در عرصه دفــاع از حرم نیز خوش 
درخشیدند و شــجاعت های فراوانی را رقم زدند، 
اظهــار کرد: ارادت حاج قاســم به حضرت فاطمه 
)س( دیدنی و مثال زدنی اســت و این ارادت فقط 
مربــوط به چند ســال اخیر نبــود و از همان اول 

ارادتش زبانزد خاص و عام بود.
وی بــا بیان اینکه مقام معظــم رهبری ) مد ظله 
العالی( فرمودند که باید روایت های صحیح و دقیق 
از رخدادهای انقلاب بیــان کنیم، گفت: موضوع 
دفاع مقدس و نقش شــهدا در این دوران یکی از 
رخدادهایی اســت که خوب روایت شده است ولی 
کافی نیست و باید بیشتر تلاش کرد تا اسناد دقیق 
و روایت صحبت به دســت جوانان و نســل آینده 
برسد.سخنگوی ســپاه با بیان اینکه اگر برگزاری 

یادواره ها و ایام دفاع مقدس و بســیج نبود امروز 
نقش رزمندگان دفاع مقدس به گونه دیگری بود، 
افزود: رخدادها بعد سال ها در افکار عمومی به تاریخ 
سپرده می شود و دشمن از همین خلأ عدم آگاهی 
و عدم لمس ظلم علیه دشمن استفاده و جریان ها و 

رخدادها را تحریف می کنند.
ســردار شریف با بیان اینکه 5٠ میلیون از جمعیت 
کشور دوران مبارزاتی روحانیت و مردم علیه پهلوی 
را ندانســته و اطلاعاتی ندارند، تصریح کرد: امروز 
یکی از عملیاتی ترین محورهای دشمن این است 
که به مردم القا کند که انقلاب مردم ایران اشتباه 
بود و برای آن از پخش فیلم های تقطیع شــده و 
تحریف شده از دوران ستم شاهی در رسانه های خود 
استفاده می کنند و به دلیل عدم آگاهی جامعه برخی 

از مردم آن ها را باور می کنند.
وی با بیان اینکــه امام خمینی )ره( با برنامه ریزی 
دقیق و با کمک مردم و عنایت خدا دشــمنان که 
کشور را در ســلطه خود گرفته بود بیرون کردند، 
گفــت: طبق آمار برنامه دوران شــاه هفتاد درصد 
مردم در روســتاها بدون هیچ گونــه امکانات اولیه 
در حال زندگی بودند و شــهر بــرای افراد مفرح و 

دشمنان بود.
سخنگوی سپاه با بیان اینکه امروز ایران در عرصه 
درمانــی پیشــرفت های زیادی کــرده، افزود: در 
دوران ستم شــاهی کادر درمان کشور را هندی ها 
و فیلیپینی ها و غیره تشــکیل داده بود ولی بعد از 

انقــلاب، کادر درمان های ایرانــی در حال درمان 
توریست ها و گردشــگران هستند که برای درمان 

به ایران مسافرت می کنند.
سردار شــریف با بیان اینکه امروز تمام تصمیمات 
ایــران در درون کشــور گرفته می شــود ولی در 
دوران شــاه تصمیمات برای مردم را آمریکایی ها 
و انگلیســی ها و دیگــر مســتکبرین می گرفتند، 
تصریح کرد: پیشرفت ایران از اول انقلاب تاکنون 
در زمینه های مختلــف باوجود تحریف همه جانبه 
علیه کشــور چشــم گیر بوده ولی جریان دشمن 
با رســانه هایی که در دســت دارد اجــازه نمایش 
قدرت و پیشرفت انقلاب اســلامی را نمی دهد و 
بــا جریان تحریف ذهن جوانان را به ســمت خود 
سوق می دهند.وی با بیان اینکه رژیم صهیونیستی 
در عملیات هــای خود از یک ضربه کاری صحبت 
می کردند ولی در مواجــه با ایران صحبت از هزار 
ضربه چاقو می کنند، افزود: امروز رژیم صهیونیستی 
نسبت به سال های گذشته خود در پایین ترین سطح 
خــود قرار دارد و قدرتی جز حرف زدن ندارد و این 
محصول و دســتاورد خون شهیدان و ایستادگی و 

مقاومت مردم است.
سخنگوی سپاه با بیان اینکه به فتح قله های نهایی 
نزدیکیم و به حرف های دشــمن نباید توجه کرد، 
گفت: دشــمن قصد دارد داشته های ما را کمرنگ 
و کاســتی ها را مهم نمایش دهــد و این خاصیت 

خصومت همیشگی آنان علیه انقلاب است.
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بهــادری جهرمی با بیــان اینکه دولت ســیزدهم، اهل 
تصمیمات یک شــبه و خبرهای تلخ صبح جمعه نیست، 
تصریح کــرد: این دولت، دولت مردمی اســت نه دولت 

امنیتی.
به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در ابتدای نشست 
خبری این هفته خود با تبریک میلاد مسیح به هموطنان 
ارمنی و نیز با گرامیداشت ســالروز شهادت سردار قاسم 
سلیمانی و ۹ دی ماه به مصوبات اخیر هیئت دولت اشاره 
کرد و گفت: حضور اســتاندار خوزستان در جلسه هیئت 
دولت را داشــتیم که همانطور که وعده داده شــده بود 
اســتانداران ویژه در برخی جلسات دولت حاضر می شوند 
و گزارشی از مشکلات استان ارائه می کنند تا به صورت 
جمعی برای حل مشکلات این استانها تصمیم گیری شود، 
بر این اساس استاندار خوزســتان به عنوان اولین نفر از 
استانداران ویژه در جلسه حضور یافت تا هم درباره زلزله 
اخیر، هم حل بحران کم آبی و هم اشتغال جوانان گزارشی 

ارائه دهد.
وی افــزود: وزرا هــم دربــاره حل مشــکلات علمی و 
آموزشــی و نیز بحران کم آبی پیشنهاداتی ارائه کردند و 
تصمیم گیری هایی هم در راستای تسریع حل مشکلات 
انجام شــد و رییس جمهوری نیز معاون اجرایی را مأمور 

کردند که در این زمینه پیگیری کنند.
بهادری جهرمی با اشــاره به انتشار ســویه امیکرون در 
کشور تاکید کرد: جلسه ای فوری در این زمینه با شناسایی 
اولین مورد امیکرون در کشور برگزار شد. با همدلی خوب 
دولت و مردم در تزریق واکسن ها و رعایت پروتکل های 
بهداشتی وضعیت به نسبت دیگر کشورها در زمینه انتشار 

امیکرون بهتر است.
سخنگوی دولت افزود: مردم عزیز بدانند که برای قدردانی 
از نعمت الهی سلامت نسبی در کشور ضمن تزریق دوز 
سوم واکسن، پروتکل های بهداشتی و به ویژه استفاده از 
ماسک را جدی بگیرند. تاثیر استفاده از ماسک با هیچکدام 
از مــوارد دیگر رعایت پروتکل ها قابل قیاس نیســت و 
امیدوارم مردم هم در استمرار این کاهش مرگ و میر در 

کشور همکاری ادامه داری داشته باشند.
بر اســاس این گزارش، وی در پاســخ به پرسشی درباره 
وجود شایعاتی در زمینه چگونگی شهادت حسن ایرلو سفیر 
ایران در یمن، تصریح کرد: شهادت شهید ایرلو بار دیگر 
واقعیت تلخی که مردم یمن با آن روبه رو هســتند را به 
جهانیان یادآوری کرد که این هم از برکت خون آن شهید 
بزرگوار است و این امر همان سختی وضعیت مردم این 

کشور در تامین نیازهای بهداشتی است.
وی افزود: شــهید ایرلو زمانی که در یمن بودند به کرونا 
مبتلا شــدند و در بیمارستانی در صنعا بستری شدند، اما 
با توجه به سابقه جانبازی ایشان امکانات درمان در صنعا 
وجود نداشت و ایشان به بیمارستانی در تهران منتقل شدند 
که به دلیل جانباز بودن ایشان و نیز اینکه مقداری تاخیر 
در پاسخ به درخواست ایران برای بازگشت ایشان به کشور 
وجود داشــت و در نهایت با کمک عراق هم میسر شد، 

سبب شد که بدن ایشان تاب بیماری نیاورند.
ســخنگوی دولت با اشاره به برگزاری جلسات شوراهای 
عالی اظهار کرد: شــوراهای عالی متعددی که مدت ها 
برگزار نمی شد، در دو هفته اخیر به ریاست رئیس جمهور  
برگزار شد. از جمله دومین جلسه شورای عالی اشتغال به 
فاصله کوتاهی مجدد برگزار شد که نشان از اهتمام دولت 
به حل مشکل بیکاری جوانان و تقویت و توسعه اشتغال 
دارد.بهادری جهرمی در پاســخ به پرسشی درباره برنامه 
سفر رئیس جمهوری به مســکو اظهار کرد: در استمرار 
تعاملات راهبردی ایران و روســیه آقای پوتین از رییس 
جمهور کشــورمان دعوت کردند، بنا شد آیت الله رئیسی 
احتمالا در اوایل ســال جدید میلادی سفری به مسکو 
داشته باشند که این ســفر در چارچوب تقویت تعاملات 
بین المللی با کشورهای جهان و به ویژه کشورهای منطقه 

انجام می شود.
وی یادآور شــد: مسائل دوجانبه، منطقه ای، با محوریت 
توسعه همکاری های تجاری و اقتصادی محور مذاکرات 
خواهد بود که معاونت سیاسی دفتر رییس جمهور در حال 

برنامه ریزی و آماده سازی مقدمات سفر هستند.
ســخنگوی دولت در پاسخ به پرسشــی درباره روند کند 
انتصاب مدیــران در دولت نیز تاکید کرد: مطالبه ای که 
مطرح شد از جمله مطالبات به حقی است که مستمرا از 
بدنه مدیریتی دولت و از جمله در سفرهای استانی از رئیس 
جمهور پیگیری می شــود. رییس جمهور هم در جلسه 
اخیر هیات دولت بر لزوم تصمیم گیری هرچه ســریعتر 

برای تثبیت مدیران شایســته یا تغییر مدیران ناکارآمد و 
جایگزینی با افراد شایسته تاکید کردند.

بهادری جهرمی با بیان اینکه بنای دولت تغییر اتوبوسی 
مدیران نیســت، تصریح کرد: مبنا شایســته ســالاری، 
کارآمدی و اعتقاد به حرکت تحولی و فعالیت شبانه روزی 
برای مردم است. لذا تســریع در تعیین تکلیف مدیران، 
تثبیت یا جایگزین کردن افراد شایسته تر مورد تاکید قرار 

گرفته است.
وی در پاسخ به پرسشی درباره وضعیت منابع ارزی کشور 
اظهار کرد: کشور در شرایط تحریمی قرار دارد و نمی شود 
آن را با شــرایط عادی قیاس کرد. اما به نســبت شرایط 
تحریمــی، فروش نفت و بازگشــت ارز حاصل از آن در 
وضعیت قابل قبولی قــرار دارد و دولت محدودیتی برای 

تامین ارز ندارد.
سخنگوی دولت افزود: وضعیت درآمد ارزی کشور مناسب 
است. شاهد ثبات بازار ارزی هستیم و در همین مدت هم 
بســیاری از روزها در بازار نیما، عرضه ارز بیش از تقاضا 
بوده و با مســیرهایی که دولــت در حال طی کردن آنها 
است باید مستمرا منتظر شنیدن خبرهای خوب گشایش 

های ارزی بود.
بهادری جهرمی در پاسخ به پرسش ایسنا مبنی بر برنامه 
دولت برای تحقق میــزان فروش نفت در لایحه بودجه 
ســال آینده تصریح کرد:  فروش نفت در لایحه بودجه 
۱٤٠۱ کاملا واقع بینانه پیش بینی شده و قابل دسترس 
است و با اقدامات دیپلماتیک و تعاملات بین المللی دولت، 
حدوداً همین میزان فروش نفت و بازگشت ارز حاصل از 

آن در ماه های اخیر محقق شده است.
وی ادامه داد: این درآمدهای ارزی پیش بینی شده لایحه 
بودجه، مبتنی بر شرایط فعلی است، هرچند که با توجه به 
دیپلماسی فعال اقتصادی به خصوص ارتباط با همسایگان 

شرایط بهتری پیش بینی می شود.
ســخنگوی دولت با اشــاره به میزان تامین ارز کشور در 
ماه های اخیر اظهار کرد: به عنوان مثال از ابتدای سال تا 
پایان آذرماه، کل تأمین ارزی که در کشور و برای واردات 
تمام کالاها صورت گرفته، معادل ٤٠میلیارد دلار است که 
از مجموع ارز تامین شــده در ۱۲ ماه سال گذشته بیشتر 

است.
بهادری جهرمی با بیان اینکه رییس جمهوری هم پیش 
از ایــن بارها تاکید کردند مذاکرات را با زندگی مردم گره 
نمی زنیم، یادآور شد: البته همزمان اقداماتی به منظور رفع 
تحریم ها و دفاع از حقوق مردم انجام می شود و اقدامات 
لازم برای خنثی سازی تحریم ها در دستور کار قرار دارد.

وی در پاسخ به پرسشــی درباره طرح صیانت از فضای 
مجازی تاکیــد کرد: طرح حمایت از حقــوق کاربران و 
خدمات پایه کاربرد فضای مجازی، طرحی اســت که از 
سوی تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی تهیه 
و به مجلس ارائه شده است. وزارت ارتباطات به نمایندگی 
از دولت نظرات کارشناسی خود و بسیاری از نگرانی های 
مردم، اصحاب رسانه و صاحبان کسب و کارهای اینترنتی 
در خصوص طرح مزبور را جمع بندی و به مجلس شورای 

اسلامی ارائه کرده است.
سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه دولت عمیقا معتقد است 
دسترسی مردم به شــبکه فضای مجازی، پرسرعت، با 
کیفیت، ارزان و امن یکی از حقوق مهم شهروندی است، 
گفت: دولت خــود را مکلف به بهبود وضعیت اینترنت و 
حمایت از کســب و کارهای اینترنتی قانونی می داند. در 
همین راستا در جلسه اخیر شورای عالی فضای مجازی، 
به پیشنهاد وزارت ارتباطات بر لزوم بهره گیری از منظومه 
های ماهواره ای برای تامین اینترنت مناطق دور افتاده و 

ایجاد پایداری و ارتقای کیفیت شبکه تصمیم گیری شد.
بهادری جهرمی در پاســخ به پرسشی در زمینه افزایش 
قیمت کالاها نیز با اشــاره به اینکه برای درک وضعیت 
موجود و ارزیابی آن، دو مساله مهم را باید در نظر گرفت، 
ادامه داد: اول بیماری های زمینه ای اقتصاد کشور و دوم 
گران فروشی های خلاف ضابطه. در خصوص مورد اول 
باید درک کرد که دولت ســیزدهم میراث دار تورم های 
سنگین سالهای اخیر بوده است. تورم امروز آثار تصمیمات 
گذشته و ناشــی از بیماری های زمینه ای اقتصاد ایران 
اســت که نیازمند اصلاحات ســاختاری در نظام بودجه 
ریزی، بانکی و ارزی اســت که بخشــی از آن در لایحه 
بودجه ۱٤٠۱ پیش بینی شــده و این اصلاحات از برنامه 

های اساسی دولت است.
وی افــزود: بــرای کنترل و کاهش تورم، کنترل رشــد 
نقدینگی و کســری بودجه در دستور پیگیری است که 

در همین مدت کوتاه دوره مدیریتی دولت سیزدهم، رشد 
نقدینگی کاهش داشته و دولت موفق شده است ۱۲ واحد 
درصد از رشد پایه پولی جلوگیری کند که منجر به کاهش 

فشار تورمی هم شده است.
 ســخنگوی دولت مبارزه با گران فروشی و پایش دائمی 
قیمت ها و دسترسی مردم به اجناس توسط ستاد تنظیم 
بــازار را هم از اقدامات در حــال پیگیری خواند و گفت: 
جلسات آن به صورت منظم و هفتگی توسط معاون اول 
در حال برگزاری است. هفته گذشته یکی از جلسات آن به 
ریاست رییس جمهوری برگزار شد. وفور کالاهای اساسی 
در بازار، اصلاح زنجیره توزیع و افزایش تیم های بازرسی و 
برخورد با اخلالگران بازار و کنترل قیمت ها از موضوعاتی 
بود که پیگیری می شــود. در این زمینه وزارتخانه های 
جهاد کشاورزی و صمت و ســازمان تعزیرات حکومتی 

همکاری های مشترک دارند.
بهادری جهرمی در پاســخ به پرسشی درباره برنامه های 
دولت برای حذف ارز ترجیحی تصریح کرد: همانگونه که 
معاون اول رییس جمهوری اعلام کردند دولت هیچ برنامه 
کوتاه مدتی برای حذف ارز ترجیحی دارو و گندم ندارد و 
تامین ارز ترجیحی برای گندم و ارز ادامه دارد. در خصوص 
برنامــه های بلند مدت هم طبیعتا باید منتظر تصمیمات 

مجلس شورای اسلامی در لایحه بودجه ۱٤٠۱ باشیم. 
وی یادآور شــد: البته در راســتای اصلاحات ساختاری 
بلندمدت، یکی از فرضیه ها اصلاح نظام پرداخت یارانه، 
اصلاح در حوزه دارو اســت به نحوی که یارانه حمایتی 
دولت مســتقیماً جامعه هدف را مورد پوشش قرار دهد. 
یعنی ارز به سازمان های بیمه گر اختصاص یابد تا مصرف 
کننده واقعی از آن بهره مند شود. لذا یارانه ها حذف نمی 

شود بلکه هدفمند می شوند.
ســخنگوی دولت در پاسخ به پرسشــی در زمینه شایعه 
افزایش قیمت بنزین تاکید کرد: هیچ طرحی برای افزایش 
قیمت بنزین در دستور کار دولت قرار ندارد. دولت به دنبال 
توزیع عادلانه تر یارانه بنزین است و طرحی برای توزیع 
عادلانه تر یارانه بنزین به صورت آزمایشــی در دو جزیره 
پیش بینی شــده است که براســاس این طرح بنزین به 

افرادی که خودرو هم ندارند اختصاص می یابد.
وی با بیان اینکه تا پیش از این یارانه بنزین به دارندگان 
خودروها اختصاص پیدا می کرد که ناعادلانه  بود چرا که 
بخشــی از مردم فاقد خودرو هستند و یارانه ای یا معادل 
آن به ایشان تعلق نمی گرفت، افزود: موضوع دیگر اینکه 
برخی از مردم چند خودرو داشتند و چند برابر افرادی که 
یک خودرو دارند از این یارانه استفاده می کردند. بنابراین 
برای اینکه یارانه بتواند توزیع عادلانه تری داشــته باشد، 
طرح این اســت که بنزین یارانه ای بــه افراد اختصاص 
پیدا کند. اما تاکید می شود قیمت بنزین قرار نیست هیچ 

تغییری بکند.
بهــادری جهرمی با بیــان اینکه دولت ســیزدهم، اهل 
تصمیمات یک شــبه و خبرهای تلخ صبح جمعه نیست، 
تصریح کــرد: این دولت، دولت مردمی اســت نه دولت 
امنیتی. دولت ســیزدهم صادقانه با مردم گفت و گو می 
کند. اینگونه نگرانی ها و شایعات ناشی از بی صداقتی و 
نامحرم دانستن مردم در گذشته است که به اعتماد عمومی 
آسیب رسانده اســت و از گذشته برای این دولت به ارث 
گذاشته شده است.سخنگوی دولت ادامه داد: هر برنامه ای 
که برای اصلاح ساختارهای بودجه ریزی، بانکی، ارزی، 
یارانه ای و غیره باشــد که در بدنه کارشناسی و تصمیم 
گیری دولت به جمع بندی و تصمیم قطعی برسد را اعلام 
خواهیم کرد و مردم را از قبل در جریان هر برنامه اصلاحی 
قرار می دهیم.وی تأکید کرد: دولت در همین راستا انجام 
آزمایشی تخصیص بنزین به هر کدملی به جای هر خودرو 
در دو جزیره کشور را اجرا خواهد کرد تا ضمن اطلاع مردم 
از جزییات، از نظرات کارشناســان و ابعاد اجرایی طرح در 
طول اجرا آگاه شود.بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر غیرقانونی بودن پیش بینی ساخت پالایشگاه در 
لایحه بودجه ۱٤٠۱ اظهار کرد: بر اســاس بند ب ماده ۳ 
قانون سیاست های کلی اصل ٤٤، دولت مکلف است 8٠ 
درصد از ارزش مجموع ســهام بنگاه های دولتی در هر 

فعالیت مشمول گروه دو این قانون را واگذار کند.
سخنگوی دولت یادآور شد: البته در تبصره یک همین بند، 
دولت مجاز شده است به منظور حفظ سهم بهینه بخش 
دولتی در فعالیت های همین گروه دو که پالایشگاه ها را 
نیز شامل می شود، به میزانی سرمایه گذاری کند که سهم 
دولت از ۲٠ درصد ارزش این فعالیت ها در بازار بیشــتر 
نباشد. لذا سرمایه گذاری برای ساخت این پالایشگاه در 

چارچوب قانون است و منع قانونی ندارد.
وی گفــت: از طرفی در متن لایحــه دولت به صراحت 
نوشته شده است که این پالایشگاه با مشارکت بخش غیر 
دولتی احداث و وجه غالب پالایشگاه غیردولتی خواهد شد. 
اما اگر ســرمایه گذاران بزرگ برای مشارکت ابراز تمایل 
نکنند دولت مجبور است این پالایشگاه را براساس موارد 
مورد اشاره رأســا احداث کند که در این صورت در متن 
لایحه به صراحت آمده اســت که پس از بهره برداری از 
این پالایشگاه ظرف یک سال به بخش غیر دولتی واگذار 

خواهد شد.
بهادری جهرمی همچنین در پاســخ به پرسشــی درباره 
شــایعه استعفای وزیر اقتصاد نیز اظهار کرد: این شایعات 
بیشتر به یک شوخی تلخ شبیه است و ارزشی برای پاسخ 
نــدارد. وزیر  اقتصاد جزو فعال تریــن، با انگیزه ترین و 
پرکارترین وزرای دولت است که در جلسات هیات دولت 
حضور فعال و موثر دارد. ایشان در جلسات ستاد اقتصادی 
دولــت هم از افراد فعال و موثر در برنامه ریزی و تصمیم 

گیری های اقتصادی دولت است.
ســخنگوی دولت در پاسخ به پرسشــی مبنی بر اینکه 
گفته می شــود سیاست اقتصادی دولت مشخص نیست 
و برنامــه ای در دولت برای مشــکلات اقتصادی تدوین 
نشده است، اظهار کرد: رییس جمهوری قبل از اخذ رای 
اعتماد، مسئول تیم اقتصادی دولت را معاون اول مشخص 
و معرفی کردند. دولت برنامه اقتصادی مشخص و روشنی 
دارد و براســاس آن برنامه در لایحه بودجه ۱٤٠۱ رشد 
8 درصدی، کنترل و کاهش تــورم، رونق تولید و ایجاد 
اشــتغال و تولید مسکن را هدف گذاری کرده است. البته 
حضور و بیان همه نظرات و دیــدگاه های اقتصادی در 
جلســات کارشناسی از نقاط قوت این دولت است و هیچ 
دیدگاه و رویکرد اقتصادی در جلســات کارشناسی دولت 

غالب نیست.
وی ادامه داد: البته دیدگاه های مختلف در جلسات مطرح 
و در نهایت جمع بندی و ابلاغ می شــود و همه اعضای 
تیم اقتصادی دولت خــود را مجری مصوبات می دانند. 
همانطور که رییس جمهوری اعلام کردند؛ مدیر و محور 
اقدامات و برنامه های اقتصادی دولت شخص معاون اول 
رئیس جمهور است و هر گونه اطلاع رسانی در خصوص 

مباحث اقتصادی نیز با هماهنگی ایشان انجام می شود.
بهادری جهرمی همچنین در پاسخ به پرسشی درباره نحوه 
تعامل قوه قضائیه و دولت اظهار کرد: تعامل و همکاری 
سه قوه قطعا در پیشــبرد امور کشور موثر است. باتوجه 
به امیدی که در مردم ایجاد شــده اســت این تعامل و 
همکاری ها روز به روز باید گســترده تر و موثرتر شود و 
رفع مشکلات مردم به خصوص در موضوعات معیشتی و 
تولید و ایجاد اشتغال از جمله مواردی است که همکاری 
سه قوه در رشد آنها و رضایتمندی در مردم موثر است. این 
همکاری ها ان شــاءالله روز به روز در تمام ابعاد و سطوح 

گسترش یابد.
ســخنگوی دولت در پاسخ به پرسشــی درباره حذف ارز 
ترجیحی در لایحه بودجه اظهار کرد: سیاست اقتصادی 
گذشــته در خصوص اختصــاص ارز ترجیحــی برای 
کارشناســان و فعالان اقتصادی پوشــیده نیست و این 
شرایط تورمی امروز هم ناشــی از امثال همین سیاست 
های اقتصادی اســت. در همین راستا مجلس در قانون 
بودجه ۱٤٠٠، سقفی برای ارز ترجیحی در نظر گرفته بود 
که تقریبا تمام این منابع تا پیش از شــروع به کار دولت 
جدید هزینه شده بود و دولت سیزدهم برای پرداخت های 
مربوط به چندماه باقیمانده تا پایان سال نیاز به اخذ مجوز 
جدید از مجلس داشــت که برای این منظور یک لایحه 
دوفوریتی به مجلس ارســال کرد کــه فوریت آن مورد 
تصویب قرار نگرفت.وی افــزود: لذا دولت عملا مکلف 
شد سیاســت اصلاح نظام پرداخت یارانه ها را با سرعت 
بیشتری در پیش بگیرد. اولویت دولت حفظ قدرت خرید 
مردم است و قبل از هر اقدامی، ضمن اطلاع رسانی لازم 

به مردم، اقدامات حمایتی انجام خواهد شد.
بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشی در زمینه نامه کمیته 
اصلاحات ساختار بودجه مجلس به دولت، گفت: نامه ای 
از کمیته مورد اشاره توسط دولت دریافت نشده است. اگر 
منظور شما نامه یکی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
به رئیس سازمان برنامه و بودجه است که پاسخ آن نامه 
همان هفته گذشته توسط آن سازمان با ذکر جزییات داده 
شــده است. در لایحه بودجه ســال ۱٤٠۱ تمام احکام و 
الزامات اصلاح ساختار بودجه رعایت شده است و گزارش 

آن برای مجلس شورای اسلامی ارسال شده است.

سخنگوی دولت عنوان کرد

دولت سیزدهم، اهل تصمیمات یک شبه و خبرهای تلخ صبح جمعه نیست
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 سرمقالهسیاست

یادداشت

قوه قضائیه مستقل و کارآمد 
بنیان سرمایه ملی

منتسکیو بر این باور بود که چنانچه همه ی قوای 
سیاســی زیر نظر یک تن باشد آزادی تحقق نمی 
یابــد و خودکامگی همه ی ارکان نظام را دربر می 
گیرد. با تفکیک قوا هر شاخه از قدرت سیاسی می 
تواند بدون مزاحمت شــاخه دیگر قدرت را نظارت 
کند. بر همین مبنا قوه ی مجریه، قوه ی مقننه و 
قوه قضائیه مبنای شکل گیری دولت ملت ها شد. 

در این میان منزه بودن قوه ی قضائیه از دخالت سایر 
قوا و به ویژه مجریان می تواند سنگ بنای اعتماد 
عمومی و موجب افزایش سرمایه ملی شود.  نگارنده 
با توجه به رویکرد و کارنامه چندســاله قوه قضائیه 
جمهوری اسلامی ایران آسیب ها و نقاط بحرانی 
قوه قضائیه را از نگاه خویش احصا کرده ام. امیدوارم 
علاوه بر توجه مقامات ارشد نظام، نهادهای مدنی 
فعال در این عرصه به ویژه حقوقدانان و کوشندگان 
توسعه ی حقوق بشــر با نقد و پایداری بر اصلاح 
این قوه که به درســتی از آمال ایرانیان از نهضت 

مشروطه تاکنون بوده است، بکوشند! 
آســیب ها و نقاط بحرانی نظام قضایی جمهوری 

اسلامی ایران :
۱( تورم کیفری در قوانین و ضوابط )بیش از دو هزار 

جرم شناسایی شده است( 
۲( بازداشت بدون دلیل قانونی و اقرار از طریق اجبار 

و اکراه متهم توسط ضابطان برای اثبات جرم
۳(نداشتن حق دسترسی متهم به وکیل در دوران 
قبل از محاکمه و الزام به وکیل تسخیری در محاکم 

رسیگی کننده به اتهامات امنیتی 
٤( نبود شــخصیت مســتقل قاضی بــه عنوان 
یک شــخص ثالث بی طرف بیــن متهم و روند 
دادرســی)عمدتا در محاکم سیاســی و رسانه ای 

قضات امربر امنیتی هایند( 
٤( وجود شکنجه بند انفرادی با نظر ضابطان

5( وجود دادگاه های ویژه که مخل رعایت حقوق 
متهمان است نظیر دادگاه انقلاب، دادگاه روحانیت، 

دادگاه اقتصادی و... 
۶( نبود هیات منصفه منتخب اصناف برای جرایم 

سیاسی و مطبوعاتی
٧( وجود مجازات سنگین برای توهین کنندگان به 
مقامات یا متهمان تبانی برای اخلال در امنیت ملی
8(نابرابری قوانین موضوعه در خصوص جنسیت 

۹( نبود دسترســی دادگاه صالح برای رسیدگی به 
دعاوی و شــکایات اقلیت هــای مذهبی از جمله 

بهاییان
۱٠( بی تضمینــی حقوق متهمان و محکومان در 

صورت تعدی ضابطان و زندانبانان
۱۱( جایگاه متزلزل وکلا در محاکم ناشی از قوانین 

و نگرش قضات

دست تامین اجتماعی در جیب 
کارفرمایان است

ادامه از صفحه یک
در فرآیند تولید موضوع سازمان تامین اجتماعی به چشم 
می خورد هزینه های مرتبط با بیمه نیروی انسانی در 

سر جمع هزینه های تولید سرشکن می شود.
فارغ از مباحث فوق که مقدمه ای بر دردنامه کارآفرینی 
در کشورمان است سازمان تامین اجتماعی و وزارت کار 
مقررات  فراوانی برای تنظیم روابط کار تدوین کرده اند 
که به بخش وزارت کار هم ورود نمی کنیم که آن هم 

قصه حسین کردشبستری است!
این مقررات قرار بوده در حوزه تامین اجتماعی فرآیند 
اشتغال و بهره مندی کارگران و کارمندان را از موهبت 

خدمات درمانی و بازنشستگی فراهم کند.
اینکــه مجموع عملکرد ســازمان تامین اجتماعی در 
دو بخــش فوق چه میزان رضایت مخاطبان را فراهم 
کرده است، پاسخ پیچیده و مبهمی ندارد؛ کافی است 
برای نمونه به یک بیمارســتان تحت پوشش سازمان 
تامین اجتماعی یا بیمارستان دولتی که امکان استفاده 
از خدمات درمانی تامین اجتماعی در آن فراهم اســت 
مراجعه کنید، آنچه مشاهده می کنید کیفیت خدمات 
ضعیــف و ناکافی بودن پوشــش هــای بیمه تامین 

اجتماعی در بخش درمان و نسخه داروخانه ای است.
از بازنشستگی و طرح های بی سرانجام یکسان سازی 
حقوق و … که باید به عنوان دوران پسابردگی!! نام برد.

حقوق ناکافی و مغایر با وضعیت تورمی کشــور دوران 
سختی برای عموم بازنشستگان ایجاد کرده است.

و اما در حوزه کار آفرینی و قوانین دست و پاگیر سازمان 
تامیــن اجتماعی، ذکر یک نکته اهمیت دارد پولی که 
این سازمان از کارفرمایان به عنوان انواع جرایم دریافت 

می کند آه و نفرین بدنبالش است!
یک کارفرما با انگیزه کسب درآمد و ایجاد اشتغال زیر 
بار هزار مشکل می رود، در شرایطی که دو دهه است 
انواع تحریم ها کسب و کارها را با چالش مواجه کرده 
و شیوع کرونا هم مزید بر علت بوده در چنین شرایطی 
بازرسی های سازمان تامین اجتماعی توسط کارشناسان 
کم حوصله، کم سواد، عصبی و گاهی بد دهان عرصه 
را چنان ســخت می کند که کارفرما به فکر تعطیلی 
کد کارگاهی و بخشــیدن عطای کارآفرینی به  لقای 

مهربانی! تامین اجتماعی می افتد.
علاوه بر بازرسی های فنی! سازمان تامین اجتماعی که 
شباهت فراوانی به شیوه بازجویان نیروی انتظامی دارد 
مقررات یک طرفه و ناجوانمردانه این سازمان شباهت 
فراوانی به نظام داروغه های قرون وسطایی اروپا و باج 
و خــراج قرون میانی ایران دارد؛ در این نظام ناعادلانه 

جایی برای اشتباه وجود ندارد.
اگر محاســبات ریاضی اشکال داشته باشد کل لیست 
جریمه می شــود، اگر  عدد پایه و دستمزد را حتی ده 
ریال کمتر از عدد مصوب درج کرده باشید کل لیست 
جریمه می شــود، اگر به هر دلیلی شــامل اشکالات 
اینترنت یا ترافیک خطوط و اشکالات سامانه سازمان 
تامین اجتماعی تاخیر در ارائه و پرداخت لیســت بیمه 

داشته باشید لیست  جریمه می شود.
اگر بازرس به محل کار مراجعه کند اســامی کارکنان 
حاضر با ترک محل کار را اشتباه درج کند کل لیست 
جریمه می شــود، و ده ها اگرِ دیگر که باز یادآوری آن 

هم کسالت آور و مشمئز کننده است.
در ســازمان تامین اجتماعی که دســت آن در جیب 
کارفرمایان اســت جایی برای اســتیناف یا حتی رفع 
اشکال وجود ندارد هر چه در رابطه با وجود هیات های 
بدوی و حل اختلاف و عدالت شنیده اید جایی در این 
سیستم ندارد؛ برای دادخواهی سراغ هر مدیری در هر 
رده ای در این ســازمان بروید آش همان است و کاسه 

هم همان!
معتقدم تامین اجتماعی به بد اخلاق و بی حوصله بودن 
پرســنل خود افتخار می کند، والله پولی که بابت انواع 
جریمه ها از کارفرمایان گرفته می شود حلال نیست؛ 
دیر کرد یا همان سود تاخیر در اقساط جریمه ها همان 

نزول است و حرام در حرام!
توقیف موجودی حســاب یــک کارفرما بدلیل بدهی 
کارگاه در حالی که هنوز به اعتراض رســیدگی نشده 

مصداق سر گردنه گیری است.
این نظام کهنه و فرسوده سازمان تامین اجتماعی مدت 
هاست ناکارآمد است و ظاهرا در آینده، پرداخت همین 
مقرری ناچیز  مســتمری بگیران هم ممکن است به 

چالش کشیده شود.
امیدوارم روزی سازمان ضد تامین اجتماعی به وظیفه 

اصلی خود یعنی تامین اجتماعی بازگردد.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: مذاکرات 
ما در وین در مســیر خوبی قرار دارد و اگر 
جدیت در کنار حســن نیت در طرف های 
مقابل دیده شود، رسیدن به یک توافق زود 

و در آینده نزدیک متصور است.
بــه گــزارش خبرنــگار مهر، حســین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان 
ظهر امروز در حاشــیه برگزاری مراســم 
یادبود شــهید ایرلو که به میزبانی وزارت 
امور خارجه برگزار شد گفت: برای ما ارتباط 
با کشور یمن مهم است و ما معتقد هستیم 
که در ســایه حفظ وحدت ملی و تمامیت 
ارضی یمن، باید دولتی با مشــارکت همه 
طرف های یمنی در این کشــور تشکیل 

شود.
وی با بیــان اینکه برخــی در ذهن و در 
برنامه های خودشان به دنبال تجزیه یمن 
به دو یا چند منطقه بوده و هستند، افزود: ما 
مخالف هرگونه تجزیه کشورهای منطقه و 

کشورهای اسلامی هستیم.
رئیس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: برای 

پیگیری مناسبات جمهوری اسلامی ایران 
با یمن، به زودی ســفیر جدید جمهوری 

اسلامی ایران در یمن تعیین می شود و در 
این کشور مستقر خواهد شد.

امیرعبداللهیان خاطرنشــان کرد: در حال 
حاضر نیز کاردار جمهوری اسلامی ایران 
در یمن با نشاط و با فعالیت لازم سفارت را 
باز نگه داشته است و ما به پیگیری هایمان 
جهت توســعه همکاری ها برای بازگشت 
صلح به یمن، لغو محاصره انسانی و پایان 
تجاوز به این کشور ادامه می دهیم و معتقد 

هستیم یمن صرفاً راه حل سیاسی دارد.
وی همچنین در تشــریح آخرین روند از 
جزئیات مذاکرات کشورمان در وین گفت: 
مذاکرات ما در مســیر خوبی قــرار دارد. 
مهم این اســت که ما یک متن مشترک 
و واحدی را در اختیار داریم که تیم مذاکره 
کننده ایران بر روی آن متن تمرکز کرده و 
طرف های مقابل نیز نسبت به موضوعاتی 
که مــا در درون پرانتز قــرار دادیم، یعنی 
موضوعات اختلافی، جمع بندی لازم در دو 

دور قبلی مذاکرات دولت جدید انجام شده 
است. ما ســرگرم توافق بر نقاط اختلافی 
که در داخل پرانتز در آن متن ذکر شــده 
است، هستیم و به شدت مشغولیم و با ۱+٤ 

گفتگو می شود.
وزیر امور خارجه اظهار داشت: اتحادیه اروپا 
و »مورا«، نماینده اتحادیه اروپا نیز فعالانه 
تلاش می کنند که به نقش هماهنگ کننده 
خودشان ادامه دهند، در این رابطه ما فکر 
می کنیم که طرف های مقابل اگر با حسن 
نیت مذاکره ای را که در این مرحله شروع 
شده است ادامه دهند، دست یافتن به یک 
توافق خوب برای همه طرف ها شــدنی 
است و این هدف را می توانیم محقق کنیم.

امیرعبداللهیــان تصریح کــرد: حتی اگر 
جدیت در کنار حســن نیت در طرف های 
مقابــل در مراحل آینده مذاکــرات دیده 
شود، رسیدن به یک توافق زود و در آینده 

نزدیک نیز متصور است.

امیرعبداللهیان:

مذاکرات درمسیر خوبی قرار دارد

باید به دولت برای ایجاد 
اشتغال فرصت دهیم

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: ما باید به دولت 
چند ماه فرصت دهیم تا برنامه های خود را برای ایجاد 

اشتغال و رفع بیکاری عملیاتی کند.
 محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس شورای 
اســلامی و پس از توضیحات حجت الله عبدالملکی 
درباره وضعیت اشــتغال کشــور گفت: بحث مربوط 
به اشــتغال از اولویت های جدی و اول کشور است.

وی بیان کرد: همواره مشــکل اشــتغال در کشور ما 
به ویژه در چند ســال گذشته وجود داشته و یکسری 
عقب ماندگی ها در زمینه اشتغال داریم.رئیس مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: باید به این مساله توجه 
کرد که در این دوره کوتاه از آغاز به کار دولت جدید دو 
نوبت شورای عالی اقتصادی به ریاست رئیس جمهور 
تشکیل شده و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم در 
زمان رای اعتماد و هم در دیگر توضیحات خود همواره 
تاکید کرده به دنبال رفع معضل بیکاری است.قالیباف 
تاکیــد کرد: ما باید حدود 5،۶ مــاه به دولت فرصت 
دهیم تا برنامه های خود را برای ایجاد اشتغال دنبال 
و عملیاتی کند. البته مجلس شورای اسلامی باز هم 
در روزهای سه شنبه عملکرد دستگاه ها و وزارتخانه 
های مختلف در زمینه ایجاد اشتغال و رفع بیکاری و 
وعده وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این زمینه را 

پیگیری خواهد کرد.

اختصاص بنزین به کد ملی 
هنوز قطعی نیست

رئیس کمیســیون انرژی مجلس شــورای اسلامی 
گفت: هنوز اختصاص ســهمیه بنزیــن به هر کدملی 
قطعی نیست و وزیر نفت باید در هفته بعد در مجلس 

توضیحاتی را در این خصوص ارائه کند.
فریدون حسنوند در گفتگو با خبرنگار مهر، در واکنش 
به خبر اختصاص سهمیه بنزین به جای خودرو به هر 
کد ملی اظهار داشت: این مسئله صرفاً یک ایده است 
که از سوی دولتمردان مطرح شده و هنوز این موضوع 

قطعی نیست.
وی بیان کرد: قرار است وزیر نفت هفته آینده در مجلس 
شورای اسلامی حضور یابد و در این باره توضیحاتی را 

به نمایندگان ارائه کند.
رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تأکید 
کرد: ما در ســال آینده افزایش قیمت سوخت و بنزین 
نخواهیم داشت و هیچ بحثی در دولت و مجلس در این 
باره مطرح نشده و در پیشنهادات بودجه سال ۱٤٠۱ هم 

چنین موضوعی به چشم نمی خورد.
حسنوند در توضیح خبر اختصاص سهمیه بنزین به هر 
کد ملی به جای خودرو گفت: ایده هایی در بین برخی از 
کارشناسان مطرح شده و معاون اقتصادی رئیس جمهور 
و وزیر نفــت هم مطالبی در این باره مطرح کردند که 
فقط ایده است نه مصوبه. این افراد معتقدند که در توزیع 
ســوخت باید عدالت را رعایت کنیــم و از آنجایی که 
برخی از مردم دارای وسیله نقلیه  نیستند، باید سازوکاری 
اندیشیده شود تا آنان هم از منابع کشور بهره مند شوند.

وی ادامــه داد: نــگاه برخاســته از ایــن رویکــرد 
عدالت محوری آن است کسانی که خودرو ندارند، باید 
ماهانه ســهمیه سوخت دریافت کنند که در سال های 
قبل هــم چنین ایده هایی مطرح شــده بود اما چون 
اجرای آن ممکن بود مشکلاتی چون قاچاق سوخت 
را به همراه داشته باشــد، مورد موافقت قرار نگرفت.

رئیس کمیســیون انرژی مجلس شــورای اسلامی 
اظهار داشت: در حال حاضر درباره تخصیص سهمیه 
سوخت به هر کد ملی و همچنین اجرای آزمایشی این 
مسئله در کیش و قشــم مطالبی مطرح شده، اما این 
موارد صرفاً یک ایده است و هنوز اجرایی نشده است.

حسنوند تأکید کرد: برای اجرای این کار ما باید آمار و 
جمعیت هر منطقه را داشته باشیم و زیرساخت های آن 
هم فراهم شده باشــد اما هنوز هیچ چیزی در دولت 
در این باره تصویب نشــده و مجلس شورای اسلامی 
هم نظری نداده است.وی گفت: ما از وزیر نفت دعوت 
کردیــم تا هفته آینده در مجلس حضور یابد و در این 
باره توضیحاتی را ارائه دهد. همچنین معتقدیم که نباید 
در جامعه التهاب ایجاد شود. بسیاری از مردم نوع تغییر 
سهمیه بندی سوخت یا دادن سهمیه به خودرو یا افراد 
را به نوعی افزایش قیمت یا بسترسازی برای افزایش 
قیمت سوخت تلقی می کنند که ما باید این مسائل را در 
اظهارات خود مد نظر داشته باشیم و در جامعه التهاب 

ایجاد نکنیم.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

بزرگراه یادگار امام )ره( باید 
تکمیل شود

رئیس شورای اسلامی شــهر تهران بر لزوم تکمیل 
بزرگــراه یادگار امام )ره( و حل مشــکلات منطقه ۹ 

پایتخت تاکید کرد.
به گزارش مهر، مهدی چمران در پایان جلسه روز سه 
شنبه شورای شــهر تهران در جمع خبرنگاران درباره 
مشــکلات منطقه ۹ پایتخت گفت: تکمیل بزرگراه 
یادگار امام به صورت جدی پیگری شود و شهرداری 

باید در این زمینه اقدام کند.
وی افزود: پیشنهاد ما ایجاد سه لاین برای این بزرگراه 
است تا یک قسمت مستقیماً به بزرگراه خلیج فارس 
مرتبط و یک لاین به میدان فتح و جاده ساوه منتهی 

شود.
چمران بیان کرد: لاین دیگر به صورت بلوار به میدان 
۹ دی مرتبط می شــود که هر سه کارگشا هستند و 
متاسفانه نیمه تمام مانده اســت و در واقع این طرح 
اصلًا شروع نشده و باید طراحی شود. ٤ سال قبل نیز 

این موضوع پیشنهاد شد اما اصلًا طراحی نشد.
رئیس شــورای شــهر تهران بیان کرد: باید تمامی 
دستگاه های مسئول برای رسیدگی به وضعیت این 
بازار گل مذاکره کرده و به آن رسیدگی کنند. به علاوه 
باید مشاغل پر خطر و غیر مرتبط با گل فروشی ها در 

این بازار ساماندهی شوند.
وی افزود: حتی اگر ضرورت بازسازی این فضا هست، 
باید اصناف موقتاً به مکان دیگری منتقل شــوند و با 

ایجاد ایمنی بار دیگر به این مکان بازگردند.
چمران تصریح کرد: البته این موضوع در صورتی است 
که قرار بر باقی ماندن اصناف این بازار در همین مکان 
باشد اما اگر قرار اســت که محل بازار گل محلاتی 
تغییر کند که این فکر نیز قبلًا شده است، باید با حضور 
مسئولین و صاحبان غرفه ها پیگیری و تصمیم گیری 

شود.
وی بیان کرد: پلاســکو حتماً افتتاح می شود اما باید 
قبل از افتتاح از این ســاختمان بازدید شود و شرایط 
ایمنی لازم و ضوابط آتش نشانی در آن تکمیل شود.

رئیس شــورای شهر تهران در پاســخ به این سوال 
که قرار بود پاســاژ پروانه به عنوان پارکینگ کمکی 
پلاسکو در نظر گرفته شود، گفت: منتظر حل مسائل 
بین پاســاژ پروانه و بنیاد مستضعفان هستیم تا روند 

ایجاد پارکینگ در این فضا حل شود.

 معرفی پروژه های
 گردشگری به سرمایه گذاران 

حاضر در اکسپو
مدیرعامل شرکت مادر تخصصی توسعه ایران گردی 
و جهان گــردی از معرفــی پروژه های گردشــگری 
شناسایی شــده از ســوی ادارات کل اســتانی بــه 

سرمایه گذاران خارجی حاضر در اکسپو دبی خبر داد.
به گــزارش خبرگــزاری مهــر، خشــایار نیکزادفر 
مدیرعامل شرکت مادر تخصصی توسعه ایران گردی 
و جهان گــردی گفــت: ظرفیــت اکســپو فرصتی 
مناســب برای معرفی پروژه های گردشگری و جذب 
سرمایه گذار است که با معرفی، برنامه ریزی و اقدامات 
لازم می توان از آن اســتفاده و سرمایه لازم را برای 

تکمیل پروژه ها جذب کرد.
او در این راستا به اقدامات و پیگیری های انجام شده 
از سوی شرکت مادر تخصصی توسعه ایران گردی و 
جهان گردی اشــاره کرد و افزود: مکاتباتی با وزارت 
اقتصاد و امور دارایی برای دسترسی به سامانه معرفی 
فرصت های سرمایه گذاری در ایران و درج مشخصات 
پروژه های گردشگری شناسایی شــده در آن، انجام 

شده است.
نیکزادفر با اشاره به ابلاغ جدولی به ادارات کل استانی 
برای شناسایی پروژه های استانی، افزود: فرصت های 
معرفی شده از سوی ادارات کل استانی در این سامانه 
بارگذاری و به سرمایه گذاران خارجی حاضر در اکسپو 

معرفی می شوند.
مدیرعامل شرکت مادر تخصصی توسعه ایران گردی 
و جهان گردی ابراز امیــدواری کرد که این تلاش ها 
منجر به جذب سرمایه گذاری خارجی برای پروژه های 

گردشگری شود.

نیاز دانش آموزان به فراگیری 
مهارت های پایه سواد

معاون آموزش ابتدایــی وزارت آموزش و پرورش از 
اجرای طرح خوانا در ۲٠ درصد مدارس کشور خبر داد 
و گفت: بر اساس پیش آزمون ها و بررسی های انجام 
شده، دانش آموزان به فراگیری این مهارت ها نیاز دارند 

و باید روی این بخش بیشتر کار کنیم.
رضوان حکیم زاده در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
مهارت های اساسی خواندن، نوشتن، شنیدن و سخن 
گفتن و آشنایی با مهارت های پایه زندگی از مهمترین 
اهداف سند تحول در مقطع ابتدایی است اظهار کرد: 
دستیابی به این هدف را از طریق بسته تحولی »خوانا« 
دنبال می کنیم.وی افزود: فاز اول طرح خوانا در سال 
گذشته اجرا شد. یک ارزیابی نیز در پایان کار انجام شد 
و خوشبختانه استقبال از طرح خوانا بسیار خوب بود. 
یک علت استقبال استان ها از طرح تحولی خوانا این 
است که همه ضرورت آن را احساس می کردند. وقتی 
دانش آموز به مدرســه می آید باید بتواند مهارت های 
چهارگانه زبانی را کســب کنــد. برای همه ملموس 
بــود که تعداد زیادی از دانش آمــوزان از این مهارت 
برخوردار نیستند.معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش 
و پرورش با بیان اینکه امسال بر اساس ارزیابی نتایج 
سال گذشته، آسیب شناســی انجام و اشکالات طرح 
احصاء و برطرف شــد گفت: سال گذشته پنج درصد 
مدارس مشمول طرح شده بودند و امسال ۱5 درصد 
به آن افزوده شــده است. البته برنامه ما شمولیت ۲5 
درصد مــدارس بود اما به دلیــل اینکه خود فضای 
مجازی محدودیت زیادی ایجاد کرد همان ۱5 درصد 

به عنوان مجری طرح انتخاب شدند.

توسعه اماکن عرضه و فروش 
صنایع دستی در 31 استان

معاون صنایع دستی کشور گفت: طرح توسعه اماکن عرضه 
و فروش محصولات صنایع دســتی با هدف بسیج تمام 
امکانــات برای رونق فروش محصــولات از ۱5 دی ماه 

جاری در ۳۱ استان کشور آغاز می شود.
 به گــزارش روابط عمومــی وزارت میــراث فرهنگی، 
پویــا محمودیان با اعــلام این خبر افــزود: پیرو تاکید 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی، در 
زمینه راهکارهای توســعه عرضه و فروش محصولات 
صنایع دستی با هدف افزایش فروش و رشد محصولات، 
طــرح توســعه اماکن عرضــه و فــروش محصولات 

صنایع دستی در تمام استان های کشور آغاز شده است.
معاون صنایع دستی کشور افزود: در همین رابطه مکاتبه 
بــا تمام ادارات کل اســتانی انجام شــده و این طرح به 
صورت رسمی از ۱5 دی ماه امسال در سراسر کشور آغاز 
خواهد شــد و می تواند به افزایش فروش و رشد عرضه 

صنایع دستی کمک کند.
او اضافــه کرد: برنامه اصلی این طــرح به همراه اهداف 
مشخص شده به تمام اســتان ها ابلاغ شده است. هدف 
اصلی این طرح توسعه زمینه های دائمی و موقت فروش 

محصولات صنایع دستی است.«
محمودیان ادامه داد: طرح توسعه اماکن عرضه و فروش 
صنایع دســتی با هدف بازاریابی مستمر فروش، برقراری 
ارتباط بیشتر با مصرف کنندگان، پایدار کردن اشتغال مولد 
موجود در حوزه صنایع دســتی، ارتقای بخش خصوصی، 
فراهم آوردن زمینه رقابت های ســالم، حذف واسطه های 
نامتعارف، معرفی تولیدات صنایع دســتی به عنوان جاذبه 
فرهنگــی و گردشــگری و افزایش درآمــد هنرمندان 

صنایع دستی، اجرایی می شود.
او در ادامه گفت: این طرح مزایای بســیار زیادی را شامل 
می شود که تجمیع زنجیره تولید تا فروش صنایع دستی و 
تسهیل روابط، فراهم شدن زمینه فعالیت تولیدکنندگانی 
که امکانات پایین مالی دارند، ایجاد مراکزی با جذابیت بالا 
برای گردشگران، شناخت سلایق و نیازهای بازار، کاهش 
قیمت تمام شده محصولات، شبکه سازی در چرخه تولید تا 
فروش، فراهم کردن شرایط مناسب برای کاربردی کردن 
محصولات صنایع دستی، ایجاد فضایی برای بازاریابی و 
تبلیغات و امکان دریافت سفارش از مشتری های متعدد، 

از جمله مزایای این طرح است.
این مقام مسئول در بخش دیگری از صحبت های خود، 
اضافه کرد: این طــرح بزرگ از پروژه ها و زیر پروژه های 
مختلف تشــکیل می شــود که ایجاد غرفه های عرضه 
و فــروش صنایع دســتی در فضاهای شــهری، برپایی 
بازارچه های صنایع دستی در تمام اماکن قابل در دسترس 
مثل مدارس و اماکن آموزشــی، ایجاد غرفه های فروش 
در مناطــق مرزی و بازارچه های مــرزی، ایجاد غرفه در 
پایانه های مسافربری، فرودگاه ها، راه آهن و... ایجاد غرفه 
در ســایت ها و اماکن تاریخی و سایت های گردشگری 
تحت نظــارت این وزارتخانــه، از مهمترین بخش های 

اجرایی این طرح به شمار می رود.
او ادامــه داد: ایجــاد توســعه و تکمیــل بازارچه های 
صنایع دستی، برپایی بازارچه های موقت و دائمی فروش 
محصولات صنایع دستی، برگزاری نمایشگاه های استانی، 
منطقه ای و ملی، ایجاد و توســعه ســامانه های مجازی 
صنایع دستی، ایجاد فروشگاه های آنلاین، ایجاد بابجه ها و 
کیوسک های فروش صنایع دستی، برگزاری نمایشگاه های 
اختصاصی در محل وزارتخانه ها و دســتگاه ها، برگزاری 
نمایشگاه اختصاصی در حاشیه مراسم و رویدادهای رسمی 
در اســتان ها، ایجاد ویترین در مناطق قابلیت دار استان ها 
مانند اســتانداری ها و.. ارائه حمایت و تسهیلات اعتباری 
به طرح های مرتبط با توســعه بازرگانی در استان ها مانند 
کمک به فروش زنجیره ای صنایع دســتی، اهدای جوایز 
و هدایای صنایع دســتی در رویدادهای مختلف، اجرای 
طرح های نوآور و خلاق حوزه صنایع دستی )که به ابتکار 
عمل استان واگذار شده(، مهمترین فعالیت های ما در این 

طرح به شمار می رود.
معاون صنایع دستی کشور، یادآور شد: این طرح با اولویت 
در دستور کار قرار گرفته و امتیازهای استان ها در این طرح 
ملاک سنجش عملکرد مدیران استانی در این حوزه است.

اهدای خون بیش از یک میلیون 
و ٥33 هزار ایرانی از نوروز تا 

یلدای 1400
یک میلیــون و 8۹۶ هزار و ۱٠۶ ایرانــی در ۹ ماه اخیر 
و از اول فروردین تا شــب یلــدای ۱٤٠٠ با هدف نجات 
جان بیماران به مراکز اهدای خون سراسر کشور مراجعه 

کرده اند.
به گزارش ایسنا، دکتر بشیر حاجی بیگی افزود: از این جمع 
علاقه مند به نجات جان بیماران که به مراکز اهدای خون 
در ۳۱ استان کشور مراجعه کردند، یک میلیون و 5۳۳ هزار 
و 58۲ نفر موفق به اهدای خون شدند که این آمار نسبت 
به وضعیت مشابه زمانی در سال گذشته با رشد بیش از ٧ 

درصد همراه بوده است.
سخنگوی سازمان انتقال خون اضافه کرد: استان تهران با 
بیش از ۲٤۶ هزار اهدای خون، بیشترین آمار اهدای خون 
در کل کشور را دارد و بعد از آن، استان فارس با ۱۱۶ هزار 
اهدای خون، اســتان خراسان رضوی با ۱٠٧ هزار اهدای 
خون، اســتان اصفهان با ۹٧ هزار اهدای خون و استان 
مازندران با ۹5 هزار اهدای خون، بیشترین مشارکت های 
مردم را به تفکیک اســتان ها در تامیــن خون مورد نیاز 
بیماران و مراکز درمانی داشته اند.وی ادامه داد: استان های 
سمنان، یزد، گلستان، قم و مازندران به عنوان استان های 
برتر در میزان مشارکت اهداکنندگان مستمر خون نسبت 
به آمار کلی اهدای خون در استان هایشــان می باشند؛ به 
نحوی که بیش از ٧۱ درصد از جمع اهداکنندگان در استان 
سمنان را کسانی تشــکیل داده اند که اهداکننده مستمر 
هستند و حداقل سالی دوبار به صف داوطلبان اهدای خون 
می پیوندند و این آمار در استان یزد بیش از ۶5 درصد، در 
استان گلستان بیش از ۶۳ درصد، در استان قم بیش از ۶۲ 

درصد و در استان مازندران نیز بیش از ۶۱ درصد است.

معاون اول قوه قضائیه گفت: تدوین ســند 
جامع سیاست جنایی کشــور از اهداف قوه 

قضاییه است.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاســلام 
محمد مصدق در نشســت تبییــن نوآورانه 
برنامه های راهبردی پژوهشگاه قوه قضاییه 
ضمن عرض تســلیت به مناسبت شهادت 
حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها، اظهار 
کرد: در آستانه دومین سالگرد شهادت حاج 
قاسم ســلیمانی هستیم و شهادت ایشان را 

تسلیت می گویم.
وی ادامــه داد: هفته پژوهش را نیز به همه 
پژوهشــگران تبریــک عــرض می کنم و 
خوشــحالم که امروز در جمع پژوهشگران 

هستم.
مصدق با اشــاره بــه اینکه پژوهشــگاه 
قوه قضاییه از ســال ۹۱ تأسیس شد، گفت: 
یکی از اقداماتی که باید صورت گیرد بررسی 
اقدامات پژوهشــگاه قوه قضائیه در دوره ۹ 
ســاله آن از زمان تأسیس است، اینکه چه 
اقداماتی انجام شده و کدام یک از آن ها مؤثر 
و موردنیاز بوده از جمله اصول اســت و بعد 
از این بررسی ها تبیین برنامه های لازم برای 

ادامه حیات پژوهشگاه حیاتی است.
معاون اول قوه قضاییه تصریح کرد: باید برای 
برنامه های کوتاه مدت، میان  پژوهشــگاه 
مدت و بلند مدت تدوین شود یعنی در برنامه 
کوتاه مدت بررسی ها انجام گیرد و بر اساس 
زمان بندی چهار ماهه اقدامات مختلف انجام 

شوند.

وی گفت: اگر طرحی از سمت قوه قضاییه به 
پژوهشگاه ارجاع شود یا خود این مجموعه 
طرحی را به تصویب برســاند، باید حتماً در 
مدت زمان مشــخص اجرایی شود و ماهم 
حتماً مطالبه می کنیم تا در آن زمان مشخص 

به سرانجام برسد.
مصدق با بیان اینکه برای بررســی طرح ها 
باید نمایندگان خود سازمان ها حضور داشته 
باشند، گفت: برای بررسی بهتر طرح ها باید 
نمایندگان ســازمان های مختلف حتماً در 

جلسات پژوهشی حضور داشته باشند.
معاون اول قوه قضاییه با بیان اینکه یکی از 
مســائلی که به عنوان موضوع کوتاه مدت 
می توان آن هــا را تدوین کرد تهیه ســند 
پشــتیبان از آرای دیوان عالی کشور است 

گفت: هر سه شنبه دیوان عالی کشور درباره 
آرای وحدت رویه جلسه تشکیل می دهد و 
آن رأی وحــدت رویه ای که بعد از تصویب 
در حکم قانون می شود برای ما خیلی اهمیت 

دارد.
مصــدق ادامه داد: بعد از صــدور رای های 
وحدت رویه باید پژوهشگاه قوه قضاییه وارد 

عمل شود و راه های مختلف را بررسی کرده 
و ســند پشتیبان را تهیه کند، اما اگر در این 
برنامه از قضات دیوان عالی کشور استفاده 
نشود کار به درســتی پیش نخواهد رفت و 

باید از مشارکت قضات بهره گرفت.
وی با بیان اینکه مهم ترین هدف ما تدوین 
سند جامع سیاست جنایی کشور است، گفت: 

معاونت حقوقی در حال تدوین کتابی است 
که در آن تمامی قوانین منسوخ جمع آوری 
و در کتــاب پنجم آورده شــود. ۹٠ درصد 
کار آماده اســت و تنها موضوع باقی مانده 
مجازات ها است اگر بتوانیم سیاست جنایی 
کشور را براساس مبانی دینی تدوین کنیم و 
کتاب پنجم را براساس آن تدوین کنیم کار 

اساسی انجام داده ایم.
مصدق ضمن اشاره به اتقان آرا گفت: یکی 
از دغدغه های ما این است که چه کار کنیم 
تا آرایی که از محاکم صادر می شوند متقن 
باشــند و باید بررســی کنیم و به مجلس 
پیشنهاد دهیم که آرای صادره از دادگاه های 
مختلــف در رابطــه با آرا تجمیع شــوند و 
اطمینان از آرا وجود داشته باشد و پژوهشگاه 
قوه قضاییه می توانــد بگوید که برای انجام 
این کار چه اقداماتی باید انجام شود.معاون 
اول قوه قضاییه، تصریح کرد: در این جلسه 
نظرات متعددی اعلام شد و من خوشحال 
هستم که دوستان با برنامه حرکت می کنند 
و تا جایی که می توانیم کمک می کنیم که 
برای ارتقای پژوهش اعتبار آن ها اقداماتی 

انجام شود.

دبیر کمیته علمی کشــوری مبارزه با کرونا، مصوبات جدیــد این کمیته درباره 
داروهای جدید درمان سرپایی کروناویروس را تشریح کرد.

به گزارش ایسنا، دکتر حمیدرضا جماعتی در حاشیه جلسه کمیته علمی کشوری 
مبارزه با کرونا، گفت: امروز جلســه کمیته علمی درباره درمان ســرپایی بیماران 
مبتــلا به کرونا بود و با توجه به اینکه چند دارو مورد تصویب ســازمان های غذا 
و داروی کشــورهای دیگر قرار گرفته بود، بحث این بود که آیا این درمان ها به 
صورت ســرپایی در بیماران ما مورد استفاده قرار گیرد یا خیر.وی افزود: یکی از 
داروهای مورد بحث، رمدسیویر بود که قبلا هم مورد استفاده قرار گرفته بود، اما 
در مطالعات آخر نشــان داده شــده بود که اگر رمدسیویر را از پنج روزی که قبلا 
بود، به ســه روز تبدیل کنیم و در بیماران سرپایی که واکسن تزریق نکردند و در 
مرحله اولیه بیماری یعنی هفت روز اول بیماری هستند و ریسک فاکتور هم دارند، 
استفاده شود، می تواند به میزان زیادی و تقریبا بیش از ٧٠ درصد جلوی پیشرفت 
بیماری را بگیرد و از بســتری بیماران در بیمارستان و ICU جلوگیری کند و به 
همین دلیل به عنوان یکی از مصوبات در جلسه مورد تصویب قرار گرفت.جماعتی 
ادامه داد: درباره داروی »مولنی پیراویر« نیز بحث شــد که باتوجه به اینکه هنوز 
اطلاعات کافی درباره آن وجود ندارد و در مطالعاتی که اخیرا انجام شــده، نشان 
داده شده تقریبا حدود ۳٠ درصد در جلوگیری از پیشرفت بیماری و بستری شدن 
اثربخشی داشته است، مورد تصویب قرار نگرفت و قرار شد که اطلاعات بیشتری 
درباره آن اگر وجود داشته باشد یا مطالعات بیشتری که در کشورهای جهان انجام 
شــده، در هفته های آینده مورد ارزیابی قرار گیرد و اگر نتایج بهتری داشت آن را 
هم دوباره مطرح کرده و در کمیته مورد بحث قرار دهیم.وی گفت: درباره داروی 
»پکســلووید« هم که اخیرا از سوی سازمان غذا و داروی آمریکا به عنوان اولین 
داروی خوراکی ضد کروناویروس به صورت سرپایی تصویب شد، در جلسه مورد 
ارزیابی قرار گرفت. گرچه خود ســازمان غذا و داروی آمریکا این دارو را تصویب 
کرده، اما هنوز در آمریکا مورد اســتفاده قرار نگرفته است. بر این اساس قرار شد 

باتوجه به اینکه پیش بینی می شود که ممکن است با یک پیکی از کرونا در کشور 
مواجه شــویم، قبل از این موضوع، به عنوان کمیته علمی این دارو را با توجه به 
مطالعات اثربخشی بالا که داشته، ارزیابی کردیم.وی گفت: داروی »پکسلووید« 
٧٠ تا 8٠ درصد اثربخشــی در افرادی که ریسک فاکتور دارند، نشان داده به این 
صورت که اگر در پنج روز اول ابتلا به بیماری تجویز شود، می تواند از بستری و 
مرگ و میر جلوگیری کند. بنابراین مصوبه کمیته علمی به این صورت بود که به 
سازمان غذا و دارو پیشنهاد دهیم تا پکسلووید را  به لیست داروهای کشور اضافه 
کند تا در صورتیکه انجام مطالعات بیشتر؛ اگر ما با پیک های کرونا مواجه بودیم، 
اقدامات سنتز و ساختش در کشور آماده شده باشد و مورد تایید سازمان غذا و دارو 
باشد. بر این اساس اگر خواستیم به صورت مطالعات بالینی در بیماران و به صورت 
پژوهش آن را مورد ارزیابی قرار دهیم یا مطالعاتی از سایر کشورها آمد که این دارو 
را به عنوان یک داروی ضد کرونای خوراکی تایید مجدد کرد، بتوانیم بر اســاس 
پروتکل هایی که مورد نظر اســت، آن را برای بیماران مان استفاده کنیم.جماعتی 
درباره وضعیت ردیابی و بیماریابی امُیکرون در کشور نیز، گفت: پیگیری و ردیابی 
بیماری، درباره ویروس هایی مورد ارزیابی قرار می گیرد که زمان تکثیرشان بیش از 
یک هفته است، اما از آنجایی که زمان تکثیر یا دوبل شدن امُیکرون، ۱.5 تا سه روز 
است، عملا از نظر سازمان بهداشت جهانی و مجامع علمی ردیابی و پیگیری آن 
شاید خیلی عملیاتی نیست و انجام  نمی شود، بلکه عمدتا بر اساس علایم بیماری 
و درگیری ها، پیگیری ها و تست انجام  می شود.وی درباره واکسیناسیون سنین زیر 
۱۲ ســال گفت: بحث دز سوم واکســن اکنون برای افراد بالای ۱8 سال مطرح 
اســت. در سنین ۱۲ تا ۱8 سال هم مانند بالغین باید واکسیناسیون شان را کامل 
کنند. پیشنهاد درباره واکسیناسیون افراد 5 تا ۱۱ سال از سوی کمیته علمی داده 
شده و اگر مصوب شود، کار انجام می شود. بهترین واکسن هم در دسترس ترین 
واکسن است. آنچه که اکنون مورد نظر برای تصویب است، واکسن سینوفارم و 
پاســتوکووک است که تاییدیه های لازم را هم از ســازمان غذا و دارو برای این 

رده های سنی دارد.جماعتی در ادامه در پاسخ به سوال ایسنا، درباره وضعیت انتشار 
امُیکرون در کشور و سن ابتلا به این سویه، گفت: باتوجه به اینکه ۳٤ مورد تایید 
شده در استان های مختلف پراکنده بوده اند، شاید هنوز الگوی خاصی برای انتشار 
متصور نیستیم. اگرچه ما از نظر مطالعات اپیدمیولوژی اعلام می کنیم که یک مورد 
معادل تعداد زیادی و شاید معادل بیش از ۱٠ مورد است. منتها بر اساس ارزیابی 
که ما انجام میدهیم، تعداد۳٤ مورد گزارش شده وگرنه میزان ابتلا به امُیکرون در 
کشور خیلی بیش از این ها است.وی افزود: امُیکرون عمدتا در افراد جوان تر دیده 
شــده است، اما هنوز تاییدی نداریم که نشان دهد این سویه در بین دانش آموزان 
شیوع پیدا کرده است. جماعتی درباره بحث تعطیلی مدارس نیز گفت: بارها اعلام 
کرده ایم که زمانی بازگشــایی مدارس از نظر کمیته علمی مورد قبول است که 
پروتکل های بهداشتی را به طور کامل رعایت کنند که این وظیفه وزارت آموزش 
و پرورش و اولیای مدارس اســت که این ارزیابی را داشته باشند تا واقعا در سطح 
مدارس و دانشگاه ها پروتکل های بهداشتی رعایت شود. اگر این پروتکل ها انجام  
نشود،می تواند عاملی باشــد برای اینکه با پیک بعدی امُیکرون در کشور مواجه 
باشیم. باتوجه به اینکه امُیکرون بیشتر در افراد جوان، نوجوان و اطفال به میزان 
زیاد نسبت به نوع دلتا دیده میشود و شیوع بسیار بیشتر بوده و می تواند یک منشأ 
برای ایجاد پیک بعدی در کشور باشــد.وی درباره بحث کرونای دلمیکرون نیز 
گفت: دلمیکرون ســویه ای قوی و قدرتمند است که بیشتر تئوریک است. یعنی 
باتوجه به اینکه هم دلتا داریم هم امیکرون، دانشــمندان تئوری ترکیب این دو و 
ایجاد سویه جدیدی به نام دلمیکرون که از نظر سرایت زایی، سرایت پذیری بالای 
امیکرون را دارد و از نظر شدت مانند دلتاست، را مطرح می کنند. اما این بحث به 
صورت تئوری است و یکی دو کشور هم اعلام کردند که چنین سویه ای را داریم، 
اما هنوز در مجامع علمی و جهانی مورد تایید قرار نگرفته و هنوز شناسایی چنین 
سویه ای را به صورت رسمی در کشورمان نداشتیم و در کشورهای دیگر هم آن 

را مطرح نکردند.

معاون اول قوه قضائیه مطرح کرد:

تدوین سند جامع سیاست جنایی کشور از اهداف قوه قضائیه است

مصوبات جدید درباره داروهای درمان سرپایی کرونا اعلام شد

درخواست کمیته علمی برای افزودن قرص ضد کرونا به لیست دارویی کشور

سرپرست سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران از شناســایی شناســایی ۱٠٠٠ بــرج و ۳۳٠٠٠ 

ساختمان ناایمن در تهران خبر داد.
به گزارش ایسنا، علی نصیری در وبینار تخصصی "اهم 
اقدامات کاهش خطر در شــهرتهران" که پیش از ظهر 
امروز در سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران 
برگزار شد، گفت:  امروز دو جلسه مهم در حوزه مدیریت 
بحران داریم که یکی جلســه با سازمان نظام مهندسی 
درباره ســاخت و ســاز در تهران است و دیگری جلسه 
درباره مدیریت بحران محلی تهران بود که در جریان آن 
موفق شدیم کارشناسان بحران در سطح مناطق ۲۲ گانه 
را به مدیران بحران مناطق ارتقاء دهیم. این اقدام باعث 
تقویت ساختار محلی مدیریت بحران شده و در راستای 

مدیریت بحران غیرمتمرکز و محله محور است.
وی با بیان اینکه کلانشهر تهران هم دارای پیچیدگی های 
شهرسازی و هم از نظر بار لرزه ای، مشکلاتی دارد، گفت:  
در تهران از هر گسل که فاصله می گیریم به یک گسل 
دیگر نزدیک می شــویم. ما اگر می گوییم گسل شمال 
تهران و گسل شهر ری نباید تصور کنیم که در مناطق 
مرکزی تهران گسلی وجود ندارد. در این مناطق  احداثات 
شهری اجازه مطالعه دقیق بر روی پوسته زمین را نداده 
و ما حدس می زنیم که در تمام مناطق تهران گسل های 
قابل توجهی داشته باشیم. خیلی از اساتید نیز معتقدند که 
ما در پردیسان هم گسل اصلی داریم که البته مطالعات 
آن فعلا ناقص است. به همین دلیل نیز باید برای زلزله 

آماده باشیم.
نصیری با بیان اینکه ما حوادث طبیعی داریم، اما بحران 
طبیعی نداریم، گفت: بحران ها همگی انسان ساز است. 
زلزله ٧ ریشتری در جایی مه رخ می دهد، اگر مردم آگاه 
باشند، ساخت و سازها اصولی باشد، زیرساخت ها آماده 
باشد و ... زلزله می آید و نهایتا یکی دو نفر آن هم در پی 
استرس فوت می کنند. اما در جایی دیگر همان زلزله با 
همان شدت رخ می دهد و می بینیم ۲٠ تا ۳٠ هزار کشته 
داریم. این نشــان می دهد که اگر مخاطره ای تبدیل به 

بحران می شود قطعا نقش انسان در آن وجود دارد.

 در مورد زلزله محکوم بــه قضا و قدر الهی 
نیستیم

سرپرست سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران با اشــاره به تغییــرات رخ داده در میزان آمادگی 
در برابر زلزله از زمان وقوع زلزله بم تا زلزله کرمانشــاه 

گفت: این تغییرات ناشی از اصلاح  آیین نامه های ایمنی 
و ســاخت و ساز و ... بود. ما محکوم به قضا و قدر الهی 
نیستیم. باید از رویکرد تقدیرگرایی با این تصور که "فکر 
کنیم بلایــا کار خدا یا تنبیه خداســت و همه چی کار 
خداست و بلای طبیعی اراده الهی است" فاصله بگیریم، 
البته اینکه ما در برابر این موارد منفعل عمل کنیم  بستگی 
به اختیار خودمان دارد، نه به جبر طبیعت و قضای الهی.

وی با اشاره به اقداماتی که طی دو سه ماه اخیر در حوزه 
مدیریت بحران کشور در حال رخ دادن است، گفت:  این 
اقدامات نوید بخش آینده بهتر برای کشور است. فارغ از 
نگاه سیاسی و با نگاه فنی می گویم که برای اولین بار در 
کشور شورایعالی مدیریت بحران کشور به ریاست رییس 
جمهور و قبل از حادثه تشکیل شد. در ۱۶ سال گذشته 
۱۱ یا ۱۲ بار این جلسه تشکیل شد که اغلب به ریاست 
معاون اول بوده و یکی دوبار هم به ریاست رییس جمهور 

بوده و اغلب همیشه بعد از حادثه تشکیل شده است.  
نصیری افزود:  به عنوان کارشناس بحران در این جلسه 
دیدم ادبیات رییس جمهور را متوجه می شوم. این جلسه 
مصوبات خیلی خوبی داشت و ستاد ملی به ریاست وزیر 
کشور تشکیل شد و ستاد مدیرت بحران شهر تهران نیز 

تشکیل شد.
وی با اشــاره به توجه وزیر کشــور به موضوع مدیریت 
بحران شهر تهران اظهارکرد:  وزیر کشور هشت ساعت 
و نیم بازدید کردند و جلســه ای چهار ســاعته را در این 
خصوص اداره کردند. وزیر کشور جانشینی خودشان در 
ستاد مدیریت بحران تهران را به شهردار تهران تفویض 

کردند و ان شاءالله اقدامات بزرگی انجام خواهیم داد.
سرپرست سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران با بیان اینکه دوســتان در گذشــته در راه اندازی 
ســامانه تخمین خســارات و لرزه نگار، شتاب نگارها و 
... اقدامــات خوبی انجام دادند، افزود: ما در کنار تکمیل 
این ها دنبال این هستیم که رویکرد مدیریت ریسک را 
هم حاکم کنیم. مدیریت ریسک در تهران چندپاره بود و 
یکپارچه نبود. ما درتلاشیم به عنوان یک نهاد سیاستگذار 

و نه تصدی گر در جایگاه ناظر عالیه  فعالیت کنیم.

اضافه شــدن تیم های نظام مهندســی به 
آتش نشانی

شناسایی ۱٠٠٠ برج و ۳۳٠٠٠ ساختمان ناایمن در تهران
نصیــری با بیان اینکه کارهای خوبی که آتش نشــانی 
درحوزه ابنیه پرخطر انجام شده است، گفت:  البته رویکرد 
آتش نشانی سازه ای نیست، ان شاءالله با افزودن عزیزان 
نظام مهندســی به تیم آتش نشانی این تیم ها را تقویت 

کنیم.
وی افــزود:  ما تعداد قابل توجهی گود پرخطر در تهران 
داریم که خوشبختانه شهردار تهران نگاه راهبردی به این 
موضوع دارند و شــخصا وقت می گذارند. در مورد ابنیه 
نا ایمن نیــز ۱٠٠٠ برح ناایمن در تهران داریم که ۱٧٠ 
مورد آن خطرناک و در محدوده گسل هاست. ۳۳ هزارتا 
ساختمان نا ایمن را آتش نشانی شناسایی کرده که ۲٠٠ 
مورد آن بســیار خطرناک است. باید برای این ها فکری 

بشود.

سرپرست سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران در ادامه با بیــان اینکه قوانین و ضوابط ما بعضا 
به ۶5 ســال پیش برمی گردد، گفت:  مهم ترین قانونی 
که ما در حوزه ایمنی به آن اســتناد می کنیم، ماده 55 
قانون شهرداری هاســت که مصوب سال ۱۳۳5 است و 
با الزامات شهرســازی ما در سال ۱٤٠٠ مطابقتی ندارد. 
شهرداری ضابط قضایی نیست و باید بتوانیم شهرداری 
یا آتش نشــانی را ضابط قضایی کنیــم  واجازه پلمب 
ساختمان های پرریسک به مدیریت شهری تفویض شود.

نصیری با بیان اینکه در بحث پیشگیری محله به محله و 
منطقه به منطقه برنامه ها را به روزرسانی می کنیم، گفت: 
در گذشته کارهای ارزشمندی انجام شده اما به هرحال 
شهرســازی رشد کرده و نقشــه های ما به روز نشدند. 

اطلاعات فضاهای زیرسطحی باید به روز شود.
وی درباره گروه های دوام نیز گفت: در حوزه دوام عمدتا 
اعضای ما خانم و بالای 5٠ ســال هســتند و ما نیاز به 
نیروهــای جوان آقــا داریم که در همین راســتا ایجاد 
گروه های دوام جهادی در مســاجد را پیگیری می کنیم 
که این افراد در مســاجد باشــند و هم خود مساجد را 

ایمن سازی کنند و هم در محلات حضور داشته باشند.
نصیری گفت:  شــاید برای تمام سازه ها نوسازی امری 
گران باشــد، به همین دلیل بهســازی نسبی لرزه ای را 
پیش بینــی کردیم که حدود متــری یک و نیم میلیون 
تومان تمام می شود و ارزان تر از نوسازی است. در واقع در 
این طرح با انجام یکسری اقدامات مهندسی می توان آن 
خانه را بهسازی نسبی کرد تا از جان افراد حفاظت شود.

سرپرست سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران گفت: عزیزان بــرای بهره مندی از این طرح باید 
به شــهرداری نواحی مراجعه و درخواست صدور پروانه 
بهســازی لرزه ای نسبی بدهند. ما هم طرح را می دهیم 
و هم نظارت می کنیم هم شهرداری برای صدور پروانه 

چیزی را مطالبه نمی کند.
وی در پایان گفت: امیدوارم اقدامات متناســب با حادثه 
باشــد. اولویت های دستگاه ها مسئول را نیازهای حادثه 
باید مشخص کند. یکی از مهم ترین اقدامات در جلسه 
شورای عالی مدیریت بحران تصویب سند کاهش خطر 
وســوانح بود که این سند وظایف دستگاه ها را مشخص 
کرد و من خواهشم این است که دوستان درگیر سندهای 
موازی و ... نباشند و ســازمان مدیریت بحران کشور و 
پژوهشکده ســوانح طبیعی این سند را منتشر کردند و 

بروند آن را مطالعه کنند.

سرپرست سازمان مدیریت بحران تهران خبر داد

احتمال وجود گسل در تمام نقاط تهران
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
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خبرانرژی

سهمیه خودروهای عمومی 
تغییر نخواهد کرد

معاون وزیر نفت با اشــاره به اینکه طرح آزمایشــی 
بنزین در ســه جایگاه جزیره کیش اجرا می شــود، 
گفت: تخصیص سهمیه ۶٠ لیتری به خانواده های کم 

جمعیت بررسی می شود.
به گزارش شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ایران، جلیل سالاری بیان کرد: ذخیره بنزینی که 
در کارت های ســوخت وجود دارد حفظ خواهد شد و 

سهمیه خودروهای عمومی تغییر نخواهد کرد.
سالاری با بیان اینکه به ازای هرنفر ۱5 لیتر واریز می 
شود، تصریح کرد: امکان خرید و فروش، جابجایی و 

بازگردانی سهمیه بنزین وجود دارد.
به گفته وی، تمهیداتی دیده شده است تا در این طرح 
پایلوت بررسی شود خانواده هایی که تعداد نفراتشان 
کمتر از سقف ۶٠ لیتر است همان سهمیه ۶٠ لیتر را 

دریافت کنند.

ضرورت ورود دانش بنیان ها به 
صنعت نفت

مدیرکل روابط عمومی وزارت نفت با تأکید بر ضرورت 
ورود شــرکت های دانش بنیان بــه صنایع نفت و گاز 
گفت: بــا توجه به اینکه مقیاس نیازهای صنایع نفت 
بزرگ است نیاز داریم نهادهای واسط ریسک همکاری 

شرکت های دانش بنیان با این صنایع را بپذیرند.
علــی فروزنــده در گفت وگو با برنامــه »بدون خط 
خوردگی« با بیان اینکه سرعت رشد اقتصاد دانش بنیان  
قابل مقایسه با اقتصاد سنتی نیست، اظهار کرد: بخش 
مهمــی از غول های تجاری و اقتصــادی امروز دنیا، 
زمانی به سمت دانش بنیان حرکت کردند و در حقیقت 
از شــرکت های کوچک به دلیل توسعه دانش خود و 

کسب بازار رشد کردند.
وی با تصریح بر اینکه ورود شرکت های دانش بنیان به 
فضای اقتصادی کشور به ویژه در صنایع بزرگ از جمله 
صنعت نفت پیچیدگی های خاص خود را دارد، تأکید 
کرد: باید این پیچیدگی ها را به رسمیت شناخت و برای 

آن ها فکری کرد.
مدیر کل روابط عمومــی وزارت نفت افزود: یکی از 
مهم ترین پیچیدگی ها این اســت که اندازه نیازهای 
صنعت نفت بسیار بزرگ است؛ در حالی که شرکت های 
دانش بنیــان اغلب روی اعداد و اندازه کوچک فعالیت 
می کنند و وصل کردن این دو بخش به یکدیگر نیاز به 

نهادهای واسط دارد.
فروزنده با تأکید بر اینکه باید نهادی واسط، بخشی از 
ریسک فعالیت شرکت های دانش بنیان با صنعت نفت 
را متحمل شوند، اظهار کرد: نهادهای واسط باید ضمن 
پذیرش ریسک همکاری صنعت نفت با شرکت های 
دانش بنیان در تأمین مالی نیز مشارکت کنند و بتوانند 

وارد قرارداد با شرکت های اصلی شوند.
وی با تصریــح بر این موضوع کــه در صنعت نفت 
نیازهای دانشی نفت داریم، اعلام کرد: از اساس صنایع 
نفتی فناوری محور هستند و فناوری های این حوزه نیز 
به ســرعت در حال روزآمد شدن هستند، به طور حتم 
بخش زیادی از این نیازها را شرکت های دانش بنیان 
می توانند از جهت علمی و فنی رفع کنند اما نکته مهم 
این است که بتوانیم یک اکوسیستم نوآوری و فناوری 
فراهم کنیم تا این شرکت های کوچک بتوانند در آن 
رشد کنند و در آینده به شرکت های بزرگی که نیازی 

به حمایت ندارند تبدیل شوند.
مدیر کل روابط عمومی وزارت نفت با اشاره به اینکه 
در کشور شرکت های بزرگی در حوزه نیرو وجود دارد، 
گفت: این شــرکت ها تجربه موفقی در حوزه انرژی 
داشــته اند زیرا شــرکت های دانش بنیان را زیر بال و 
پر گرفتند و از تولید آن ها با تأمین مالی و شــراکت، 

بهره مند شدند.

ژاپن بیش از 600 هزار بشکه 
نفت از ذخیره سازی راهبردی 

آزاد می کند
ژاپن قصد دارد در ماه فوریه سال ۲٠۲۲ بیش از ۶٠٠ 
هزار بشکه نفت خام را از ذخیره سازی راهبردی نفت 

خود بفروشد.
به گزارش خبرگزاری رویترز از توکیو، وزارت صنعت 
ژاپن روز دوشــنبه )ششم دی ماه( اعلام کرد که نهم 
فوریه مزایــده برای فروش حدود ۱٠٠ هزار کیلو لیتر 
۶۲8 هزار و ۹8٠ بشــکه نفت خام از ذخیره ســازی 
راهبردی نفت خود را به عنوان بخشــی از آزادسازی 
از  هماهنگ شــده ذخیره ســازی های نفتی تعدادی 
مصرف کنندگان نفت به رهبری ایالات متحده برای 

کاهش افزایش قیمت ها برگزار می کند.
جو بایدن، رئیس جمهوری ایالات متحده آمریکا روز 
سه شنبه )دوم آذرماه( اعلام کرده بود که وزارت انرژی 
این کشور با هدف پایین  آوردن قیمت بنزین، 5٠ میلیون 
بشکه از ذخیره سازی راهبردی نفت خود را در تلاشی 
هماهنگ با دیگر مصرف کنندگان بزرگ نفت برداشت 
می کند.کاخ ســفید تأکید کرده بود: این آزادسازی به 
موازات دیگر کشورهای مصرف کننده انرژی از جمله 
چین، هند، ژاپن، جمهوری کره و بریتانیا انجام می شود.

وزارت صنعت ژاپن در بیانیه ای اعلام کرد این برداشت 
که قرار است از مخزن شیبوشی در جنوب غربی ژاپن 
انجام شود، در ۲٠ مارس یا پس از آن در اختیار برنده 
مناقصه قرار خواهد گرفت.دولــت ژاپن اوایل آذرماه 
اعلام کرده بود که در پاسخ به درخواست آمریکا چند 
میلیون بشکه از ذخیره سازی راهبردی نفت خود را آزاد 
خواهد کرد، در حالی که جزئیات این مسئله به دلایل 
قانونی هنوز در حال بررســی است، هیچ تغییری در 
برنامه ما برای آزادسازی نفت از ذخیره سازی ها وجود 
ندارد و در عین حال تحــولات بازار جهانی انرژی را 

زیر نظر داریم.

ظرفیت نیروگاه های حرارتی 
ایران به 70 هزار مگاوات 

رسید
مدیرعامل شرکت مادرتخصصی برق حرارتی گفت: 
ظرفیت نیروگاه های حرارتی کشور با سنکرون دومین 
واحد بخار نیروگاه سیکل ترکیبی ارومیه به ٧٠ هزار 

مگاوات رسید.
به گزارش ایسنا، محسن طرزطلب با اشاره به اینکه 
از شهریورماه امســال تاکنون حدود ۱٠٠٠ مگاوات 
نیروگاه حرارتی جدید به شبکه سراسری برق کشور 
متصل شده اند، افزود: این واحدها شامل بخش گاز 
نیروگاه های هنــگام و ایران LNG و بخش بخار 

نیروگاه های جهرم، هریس و ارومیه بوده است.
وی با تاکید بر اینکــه تاکنون 58٧ واحد تولید برق 
حرارتی در ۱۲۹ نیروگاه حرارتی کشــور احداث شده 
اســت، ادامه داد: با افتتاح پروژه نیروگاه ارومیه تعداد 
واحدهای حرارتی تحت مالکیت بخش خصوصی و 
صنایع به ۳8۳ واحد و ظرفیت در اختیار این بخش به 

بیش از ٤٧ هزار مگاوات رسیده است.
طبق اعلام وزارت نیرو، طرزطلب با اشــاره به اینکه 
۶٧ درصد از مجموع ظرفیت نیروگاه های حرارتی در 
اختیار بخش خصوصی اســت، تاکید کرد: براساس 
برنامه ریزی صورت گرفته تا پایان امســال از طریق 
احداث واحدهای جدید و ارتقای توان تولید واحدهای 
موجود حدود یک هــزار و 5٠٠ مگاوات به ظرفیت 

نیروگاه های حرارتی کشور افزوده خواهد شد.

مطالعات جامع حوضه آبریز 
زاینده رود آغاز شد

رییس حوضــه آبریز زاینده رود گفت: کار مطالعات 
جامع منابع و مصارف این حوضه آبریز با محوریت 
آب شرب آغاز شده و تا یک سال آینده ادامه خواهد 

داشت.
 به گــزارش ایرنا، »هوشــنگ مولایــی« امروز 
)سه شــنبه( در جمــع خبرنگاران افــزود: تکمیل 
این مطالعات ســبب خواهد شد بتوان یک برنامه 

جامع تری برای این بخش داشته باشیم.
وی ادامه داد: پیش بینی می شود کار مطالعات جامع 
منابع و مصارف حوضه آبریز زاینده رود تا یک سال 
آینده به اتمام برســد و پس از آن سند تخصیص 

منابع آبی این حوضه تدوین خواهد شد.
رییس حوضــه آبریز زاینــده رود در بــاره میزان 
تخصیص  آب ایــن حوضه گفت: تخصیص هایی 
که به بخش های شــرب، صنعت، کشــاورزی و 
محیط زیســت داده می شــود در شــرایط نرمال 
اســت و ممکن اســت در زمانی که بارش کم و 
خشکسالی باشد مقداری این تخصیص ها نسبت به 
آن پیش بینی هایی که در شرایط نرمال بوده بیشتر 

باشد.
مولایی با بیان اینکه منابع حوضه زاینده رود فقط 
سد زاینده رود نیست، اضافه کرد: این حوضه حدود 
٤٠ هزار کیلومتر مربع وســعت دارد که حوضه گاو 
خونی است و بخش کوچک آن سد زاینده رود است 
و بخش عمده آن پایین دســت سد است و وقتی 
درباره منابع و مصارف صحبت می شــود کل این 

حوضه را شامل می شود.
وی درباره وضعیت بارش این حوضه آبریز، افزود: 
به طور متوســط در مجموع ۲٤٤ میلیمتر متوسط 
بارش در حوضه زاینده رود داریم که در ســال های 
اخیر کاهش یافته و به کمتر از ۱٠٠ میلیمتر رسیده 

است.
این مسوول بیان داشت: این کاهش سبب شده در 
بخش منابع آب سطحی و نیز منابع آب تجدیدپذیر 
و سفره های زیرزمینی دچار بحران شده و ۱٠ سال 
اخیر بجز یک سال، دوره خشک این حوضه آبریز 

بوده است.
رییــس حوضــه زاینــده رود گفــت: یکــی از 
رویکردی هایی که در تخصیص ها داریم این است 
که بتوانیم از پســاب و آب های نامتعارف استفاده 
کنیم یا در بخش صنعت می توانیم بازتخصیص و 

بازچرخانی آب داشته باشیم.
مولایــی اضافه کرد: در برخی اســتان های فلات 
مرکزی ظرفیت هایی بــرای انتقال آب دریا ایجاد 
شده اســت که می تواندجایگزین تخصیص قبلی 
صنایع شود و این تخصیص هابه نفع تعادل بخشی 

یا اشتغال مناطق کمتر توسعه یافته استفاده شود .
وی تاکید کرد: این مطالعات جامع در حوضه منابع 
و مصارف زاینده رود به معنای آن نیست که پیشتر 

کاری در این حوضه انجام نشده است.
به گفته این مسوول، پیشتر کارهای مطالعاتی در 
سطح اســتان هایی مانند اصفهان و چهارمحال و 
بختیاری انجام شــده و قدم آخر این است که این 
مطالعات استانی، تبدیل به مطالعات جامع شوند و 
در نتیجه این مطالعات جامع، سند تخصیص منابع 

آبی حوضه آبریز زاینده رود تدوین می شود.
به گزارش ایرنا، بر اساس مطالعات،حجم رودخانه 
زاینده رود به طور طبیعی 8٤5 میلیون مترمکعب در 
سال است که ۲۹۳میلیون مترمکعب برای اهداف 
توسعه از طریق تونل اول به این حجم اضافه شده 

است.
آورده طبیعی رودخانه زاینده رود یک میلیارد و ۱۳8 
میلیون مترمکعب آب است که از این مقدار حدود 
یک میلیارد ســهم حقا به برَان و بخشی هم سهم 
محیط زیست است. مجموع نیازهای آبی تأمین شده 
از رودخانه یــک میلیارد و ۲5٠ میلیون مترمکعب 
اســت این در حالی اســت کــه در حالت طبیعی 
رودخانه ۱٠٠ میلیون مترمکعب کسری دارد و فقط 

برای حقابه تا و تالاب گاوخونی کفاف می دهد.
از سوی دیگر، افزون بر ٤۳٠میلیون مترمکعب آب 
برای نیاز آشامیدنی مردم اصفهان تخصیص یافته 
است، ۱5٠ میلیون مترمکعب برای نیاز یزد، نائین، 
کاشان و نطنز، ۲٠٠ میلیون مترمکعب برای صنعت 
و حدود ۳٠٠ میلیون مترمکعب نیز حق اشــتراک 

رودخانه در نظر گرفته شده است.

مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: از 
همه دســتگاه هایی که می توانند ما را یاری کنند از 
جمله صنعتگران، فعالان و سرمایه گذاران تقاضا دارم 
تماماً وقت بگذارند و این بخش را یاری و کمک کنند 
تا برنامه های خوبی که در این صنعت تدوین شــده 

است به سرانجام برسد.
به گــزارش شــانا، مرتضی شــاهمیرزایی، در آیین 
گرامیداشــت روز صنعت پتروشــیمی با بیان اینکه 
کشــورهایی که گام های بلندی برای پیشرفت خود 
برداشته اند همگی به وسیله نیروهای متخصص، عالم 
و دانشمند بوده است، گفت: به عنوان فرد کوچکی از 
صنعت پتروشیمی در همین جا قول می دهم با همه 

وجود در کنار شما صنعتگران پتروشیمی باشم.
وی پتروشــیمی را صنعتــی پیشــران، ارزش آفرین 
و اشــتغال زا دانســت که به نوعی بخش های دیگر 
را یــاری می کند و افزود: از همه دســتگاه هایی که 
می توانند ما را یاری کنند از جمله صنعتگران، فعالان 
و سرمایه گذاران تقاضا دارم وقت بگذارند و این بخش 
را یاری و کمک کنند تا برنامه های خوبی که در این 

صنعت تدوین شده است به سرانجام برسد.

10٥ میلیارد دلار طرح پتروشیمی
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی تصریح کرد: 
حــدود ٧٠ طرح در این صنعت در حــال اجرا داریم 
که ارزش آنها حدود ۱٠5 تا ۱٠۶ میلیارد دلار اســت 
و با کمک شــرکت پژوهش و فناوری پتروشیمی و 
شرکت های دانش بنیان می توانیم این برنامه ها را به 

پیش ببریم.
وی عنوان کرد: ما باید از دورن جوششــی را از خود 
نشان دهیم زیرا از بیرون آن کمکی که توقع هست 
وجود ندارد و هر جایی هم که کاری انجام شــده از 
روی عزت نفس و ابتکار عمل شــما دانشــمندان و 

متخصصان بوده است.
شاهمیرزایی با اشاره به اینکه قرار است 5٠ میلیون تن 
به ظرفیت تولید پتروشیمی تا چند سال آینده افزوده 
شود، گفت: می توانیم حساب کنیم که از طریق بخش 

بالادست و پایین دســت و زنجیره ارزش و آخرین 
نقطه ای که بیشتر وزارت صمت )صنعت، تجارت و 
معدن( راهبری آنها را به عهده دارد می توانیم اتفاق 
شــگرفی را در این کشــور رقم زنیم و این جهاد 
علمی، اقتصادی و اشتغال برای آیندگان اثربخش 

خواهد بود و می توانیم در دنیا سربلند باشیم.
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی تصریح 
کــرد: از همــه جوانانی که در ایــن صنعت فعال 
هستند به ویژه دانشجویان، محققان و پژوهشگران 
درخواســت می کنم با همه وجود بــه این صنعت 
کمک کننــد و به یاری ما بیاینــد، همچنین همه 
افــرادی را که در دور و نزدیک کشــور برای این 
صنعــت فعالیت کنند دعوت می کنــم وارد میدان 
شوند. از ســرمایه گذاران و شرکت های دانش بنیان 
این صنعت  وارد  به صــورت عملیاتــی  می خواهم 

شوند.
وی عنــوان کــرد: وزیــر نفت اشــراف خوبی بر 
حوزه هــای عملیاتی و تخصصــی دارد، از این رو 
از ایشــان می خواهم به صورت همه جانبه از صنعت 

پتروشیمی حمایت کنند.

حمایت همه جانبه از سرمایه گذاران
شاهمیرزایی با تشویق علاقمندان به سرمایه گذاری 
در صنعت پتروشــیمی اظهار کرد: ســرمایه گذارانی 
که به دنبال مجوز هســتند و یا موافقت های اصولی 
دریافت کرده اند به جد بیایند و مجوزهایشــان را به 
برنامــه و طرح تبدیــل کنند، شــرکت ملی صنایع 
پتروشیمی آمادگی دارد در هر موردی که لازم باشد، 

سرمایه گذاران را حمایت کند.
وی با تأکید بر اینکه شــرکت ملی صنایع پتروشیمی 
ارباب نیست، این شرکت و همکاران و متخصصان آن 
خدمتگزار این صنعت باید باشند، افزود: همکاران بنده 
کمک حال ســرمایه گذاران، تولیدکنندگان، طراحان، 
واحدها پژوهشــی و همه فعالان این حوزه هستند و 
وظیفه دارند که موانع شما را از پیش پای شما بردارند.

مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی ادامه داد: 
این شــرکت توقع دارد کــه علاقه مندانی که تمایل 
بــه اجرای پروژه هــای بزرگ در ایــن صنعت دارند 
بــه توصیه های متخصصان شــرکت ملــی صنایع 
پتروشــیمی توجه کنند، صنایع آب بر و انرژی بر باید 
در مناطقی احداث شوند که زیرساخت های آن فراهم 

باشد.

کارگران؛ سرمایه های اصلی صنعت
شــاهمیرزایی با تأکید بــر اینکه همــه کارگران و 
زحمتکشــان و همه کســانی که با ظاهر در سطوح 
انتهایی صنعت پتروشــیمی در حال فعالیت هستند، 
سرمایه های اصلی این صنعت هستند، گفت: مدیران، 
خدمتگزار شما هستند تا شما رسالت و وظیفه اصلی را 
در این صنعت انجام دهید.وی با بیان اینکه بیشترین 
واگذاری هــا پس ازابلاغ قانــون اصل ٤٤ در بخش 
صنعت پتروشیمی انجام شــده است، افزود: شرکت 
ملی صنعت پتروشــیمی نیــز از مأموریت اولیه خود 
برای اجرای طرح های پتروشیمی خارج شده است و 
در دوره تنظیم گری و توسعه ای و راهبری کلان قرار 
دارد بنابراین لازم است که سازوکارهای دوره کنونی 

متناسب با مأموریت های کنونی اصلاح شود.

نسخه اولیه اساسنامه جدید آماده شد
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره به 
اینکه نســخه اولیه اساسنامه جدید این شرکت آماده 
شده است که لازم است مراحل تصویب خواهی را در 
وزارت خانه طی کند تا ســرانجام در مجلس تصویب 
شود و بتوانیم جایگاه کنونی قانونی واقعی خود را در 

این صنعت تعریف کنیم.
شــاهمیرزایی بر پایبندی واحدهای پتروشــیمی بر 
تعهد تأمین خوراک صنایع پایین دســت تأکید کرد و 
افزود: مجتمع های پتروشیمی متناسب به توصیه ها و 
دستورعمل های شرکت ملی صنایع پتروشیمی پایبند 
باشــند تا با یک نظم منطقی، همکاری بخش های 
خصوصی این صنعت به درستی تعریف و انجام شود.

وی، ظرفیت ســالانه صنعت پتروشیمی را اکنون ۹٠ 
میلیــون تن اعلام کرد و ادامــه داد: به طور میانگین 
حدود ٧5 درصد از این ظرفیت فعال اســت که نیاز 
اســت تنظیم گری لازم از ســوی همکاران بنده در 
شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی انجام شود تا رفتار 

منطقی در این صنعت حاکم شود.

وزیر نفت با اشــاره به برنامه ریزی ها برای صنایع مادر 
و زنجیره صنایــع تکمیلی گفــت: در کنار طرح های 
پتروشیمی در حال اجرا و نیز طرح های جدید، زنجیره 
صنایع تکمیلی اجرا می شــود که ایــن همان اقتصاد 

مقاومتی مورد نظر است.
جــواد اوجی، وزیر نفت پس از آیین گرامیداشــت روز 
صنعت پتروشیمی و بازدید از پژوهشگاه پلیمر شرکت 
پژوهش و فناوری پتروشــیمی در جمــع خبرنگاران 

بــا تبریک این روز به همه فعالان حوزه پتروشــیمی 
اظهار کرد: صنعت پتروشیمی امسال کمک شایانی به 
درآمد ارزی کشــور داشته است به طوری که از ابتدای 
امســال تاکنون ۹ میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات 
محصولات پتروشیمی به سامانه نیما واریز شده است.

وی با اشاره به اینکه شــرکت ملی صنایع پتروشیمی 
ورود مطلوبی به موضوع تکمیل زنجیره ارزش داشــته 
اســت، افزود: امروز به من قول داده شــد که تا پایان 

دولت ســیزدهم در تأمین کاتالیســت های مورد نیاز 
صنعت پتروشیمی به همت شــرکت های پژوهشی و 
دانش بنیان و شــرکت پژوهش و فناوری پتروشــیمی 

خودکفا شویم.
وزیر نفت با بیان اینکه ســهم ایران از تجارت جهانی 
صنعت پتروشیمی به مقداری نیست که مورد رضایت 
ما باشد، ادامه داد: ان شاءالله با برنامه ریزی ها در دولت، 
وزارت نفت و شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی برای 

صنایع مادر و زنجیره صنایــع تکمیلی به طور حتم در 
کنار طرح های پتروشیمی در حال اجرا و نیز طرح های 
جدید، زنجیره صنایع تکمیلی نیز رقم خواهد خورد که 

این همان اقتصاد مقاومتی مورد نظر است.
اوجی بــه ارزش افزوده بالا، ســرمایه گذاری پایین و 
ریســک کم و فراهم بودن دانش فنی صنایع تکمیلی 
اشــاره کرد و گفــت: این نوع طرح هــا را می توان در 

مناطق کم برخوردار اجرا کرد.

مذاکرات برای واردات آب از مسیر ترکمنستان و ازبکستان
مشــاور بین المللی وزیر نیرو گفت: قبلا طرحی مبنی بر 
واردات آب از ســمت افغانســتان بود که به دلیل شرایط 
خاص سیاسی این کشور این طرح تغییر کرده تا واردات 

آب از سمت ترکمنستان و ازبکستان انجام گیرد.
محمد علی فرحناکیان، مشاور وزیر نیرو در امور بین الملل 
با اشــاره به وضعیت دیپلماسی آب کشــور گفت: ما در 
حوزه دیپلماسی آب با تمام کشور های همسایه از جمله 
ترکمنستان در حوزه اترک، افغانســتان، عراق، ترکیه و 

آذربایجان تفاهم نامه داریم.
وی بــا تأکید بر اینکه تعاملات در اکثر حوضه های آبریز 
بین المللی دوستانه است، افزود: به طور مثال در تابستان 
امسال ما پنجمین سالگرد بهره برداری دوستانه میان سد 
و رود ارس را میان آذربایجان و ایران برگزار کردیم که به 
اذعان اکثر سازمان های بین المللی این روابط جزو معدود 
روابط موفق در دنیا بوده است، در حالی که اکثرا آب های 

مرزی محل منازعه دو کشور می شود.
فرحناکیان با اشاره به سفر اخیر معاون وزیر نیرو به ترکیه 

گفت: خوشبختانه در این سفر مذاکرات خوبی انجام شد 
تا ما بتوانیم حق آبه مان را به صورت کامل دریافت کنیم. 
ســد کاراکورت که در مســیر رود ارس هست، یکی از 
موضوعات مهم مذاکرات بود. مقامات ترک مدعی هستند 
آبگیری این سد کامل شــده و پس از این رهاسازی به 

صورت عادی انجام می شود.

وی با تأکید بر اینکه این ســد کشــورهای ارمنستان و 
آذربایجان را هم تحت تأثیر قرار می دهد، افزود: از همین 
رو ما در خواست کردیم از طریق سازمان های بین المللی 
از جمله مرکز منطقه ای مدیریت آب شــهری مذاکرات 

که مقر آن در خود ایران هست، مذاکرات را پیش ببریم.
مشــاور وزیر نیرو در امور بین الملل در مورد وضعیت آب 
عراق گفت: پس از سفر شــهریورماه که وزیر آب عراق 
همراه با آقای مصطفی الکاظمی به ایران داشتند، مذاکراتی 
انجام شــد و بنا شــد که این مذاکرات بــه منظور رفع 
سوءتفاهم ها ادامه داشته باشد. برادران عراقی می دانند که 
خود ایران هم با یک کاهش بارش بی سابقه همراه بوده و 

تبعات این اتفاق طبیعتا به خود عراق هم می رسد.
وی افــزود: با این حال وقتی مشــاهده شــد که طرف 
عراقی مشکلات زیادی از جهت تأمین آب دارند، حجم 
قابل توجهی آب از ســمت رود ســیروان به سمت عراق 
آزاد شد و استاندار استان مجاور هم یک تقدیرنامه ای به 
صورت کتبی برای ما ارســال کرد. امیدواریم با افزایش 

بارش ها بتوانیم نیاز آب کشور همسایه را تأمین کنیم.

مشاور وزیر نیرو در امور بین الملل در رابطه با بحث واردات 
آب از سرشاخه های شمال شرقی گفت: آنچه که مسلم 
است، کوه های تبت در تاجیکستان منبع قابل توجهی است 
که به غیر از خود تاجیکســتان، ترکمنستان، ازبکستان، 
قرقیزســتان و افغانســتان از این آب بهره می برند. قبلا 
طرحی مبنی بر واردات آب از سمت افغانستان بود که به 
دلیل شرایط خاص سیاسی و امنیتی افغانستان این طرح 
تغییر کرده تا واردات آب از سمت ترکمنستان و ازبکستان 

در دستور کار قرار گیرد.
فرحناکیان خاطر نشــان کرد: در سفر ریاست جمهوری 
به اجلاس شانگهای رایزنی ها برای این اتفاق در سطوح 
بالایی انجام شد و پس از آن نیز وزیر نیرو هم در دیدار با 
تمام وزرای مربوطه این کشورها، مسأله را طرح کردند. در 
مجموع زمینه های سیاسی و موارد کلی در حال موافقت 
است و بحث های کارشناســی نیز که قبلا شرکت های 
ایرانــی مطالعاتش را انجام داده بودنــد و امیدواریم بعد 
از اینکه اراده سیاســی کشورهای همســایه ایجاد شد، 

بحث های تخصصی را به روزرسانی کنیم.

 وزیر نیرو که صبح امروز به اســتان کردستان سفر کرد، 
گفت: تنش های شدید آبی در بانه با همکاری مدیران و 

کارشناسان تا قبل از تابستان سال آینده حل می شود.
به گزارش ایرنا، علی اکبر محرابیان روز سه شنبه در بازید 
از ســد عباس آباد بانه اظهار داشت: تامین آب پایدار شهر 
بانه از مسایل مهمی است که باید با جدیت پیگیری شود 
و این موضوع یکی از نگرانی های مسوولان کشوری و 

استانی است.
وی ادامه داد: گام نخست برای حل این معضل این است 
که با یک ســامانه مخزن سد عباس آباد به تصفیه خانه 
شهربانه وصل شود که امروز در این مورد تصمیم گیری و 

اعتبارات آن نیز تامین می شود.
محرابیان با بیان اینکه این اقدام باعث حل همیشــگی 
مشکل کم آبی بانه نمی شود گفت: این موضوع باید در 

جلسه اختصاصی با مدیران و کاشناسان بررسی شود.
وزیر نیرو صبح امروز از طریق فرودگاه سنندج وارد استان 
کردستان شد و بازدید از چند پروژه نیمه تمام آبرسانی در 

استان در برنامه های سفر اوست. 
طبق برنامه اعلامی، بازدیدهای وزیر نیرو از ســد ژاوه و 
رودخانه قشــلاق آغاز می شود و در ادامه از سامانه خط 
انتقال آب به سد ســورال و سنگ سیاه و همچنین سد 

قوچم در دهگلان بازدید می کند.
علــی اکبر محرابیان و هیات همــراه همچنین بازدید از 
پروژه آبرســانی سد قوچم و اجرای آبرسانی از این سد به 
شهرهای قروه و دهگلان را نیز در برنامه دارند و بعد از آن 
نیز طرح آبرسانی از سد سیازاخ دیواندره و خط انتقال آب 

به شهرستان بیجار مورد بررسی قرار می گیرد.
بازدید از ســد گاران مریوان و سد آزاد و همچنین پروژه 

مهم خط انتقال آب از ســد آزاد به تصفیه خانه سنندج و 
طرح ارتقاء تصفیه خانه فاضلاب ســنندج از دیگر برنامه 

های سفر وزیر نیرو به استان کردستان است.
پایان بخش برنامه های ســفر وزیر نیرو به کردســتان 
برگزاری جلسه با اسماعیل زارعی کوشا استاندار کردستان، 
نمایندگان مردم اســتان در مجلس شــورای اسلامی و 

مدیران صنعت آب و برق استان خواهد بود.
پیش از این، دو بار سفر وزیر نیرو به کردستان به تعویق 
افتاده بود و حال این سفر مهم و حیاتی برای مردم استان 

با پیگیری استاندار کردستان محقق شد.
در جریان ســفر یک روزه وزیر نیرو به کردستان مدیران 
شرکت های تابعه و همچنین پیمانکاران پروژه های فعال 

بخش آب و برق نیز حضور دارند.
کردستان، استانی کوهستانی و اقلیم آن متاثر از توده های 

هــوای گرم و مرطــوب مدیترانه ای اســت که موجب 
بارندگی هایی در بهار و ریزش برف در زمستان ها می شود.

میزان بارندگی سالانه استان کردستان در شرایط عادی 
اقلیمی معادل ٤55 میلی متر اســت،  بیشــترین میزان 
بارندگی سالیانه مربوط به شهرهای مریوان و بانه با حدود 
8٠٠ میلی متر و کمترین هم در شــرق استان حدود ٤٠٠ 
میلی متر اســت، میزان بارندگی در قسمت مرکزی یعنی 

سنندج هم نزدیک به 5٠٠ میلی متر است.
۱8 ســد در کردستان وجود دارد که از این تعداد مدیریت 
۱۲ سد در اختیار استان و بهره برداری سایر سدها در اختیار 
استان های همجوار از جمله آذربایجان غربی و کرمانشاه 

است.
شهرستان مرزی بانه با ۱58 هزار نفر در ۲٧٠ کیلومتری 

سنندج مرکز استان واقع شده است.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی:

دستگاه هایی که می توانند صنعت پتروشیمی را یاری کنند وارد میدان شوند

وزیر نفت خبر داد

اجرای زنجیره صنایع تکمیلی در کنار طرح های پتروشیمی

مشاور امور بین المللی وزیر نیرو خبر داد:

مذاکرات برای واردات آب از مسیر ترکمنستان و ازبکستان

وزیر نیرو: 

تنش آبی شهر بانه قبل از تابستان سال آینده حل می شود
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir
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تأثیر منفی رشد نقدینگی بر 
اقتصاد ایران

امروزه یکی از سؤال های مهم در اقتصاد ایران 
این است که آیا نقدینگی تزریق شده به اقتصاد 
بیشتر فعالیت های مولد را تحت تأثیر قرار داده یا 

فعالیت هایی که زمینه سوداگرانه دارند.
ایران  اقتصاد  امروزه یکی از سؤال های مهم در 
این است که آیا نقدینگی تزریق شده به اقتصاد 
بیشتر فعالیت های مولد را تحت تأثیر قرار داده یا 

فعالیت هایی که زمینه سوداگرانه دارند.
سیاست های پولی بخشی از سیاست های اقتصادی 
هر کشور را تشکیل می دهند که از طریق آن 
با سایر  مقامات پولی تلاش می کنند هماهنگ 
سیاستهای اقتصادی، عرضه پول را طوری کنترل 
کنند که متنابد با اهداف کشور باشد نقش اصلی 
نقدینگی  کنترل حجم  و  تنظیم  پولی،  سیاست 
است  کشور  تولیدی  امکانات  رشد  با  هماهنگ 
و مقامات پولی می توانند با استفاده از این ابزار، 
کنترل جریان نقدینگی جامعه را به دست گیرند 
و با هدایت آن به سمت سرمایه گذاری در بخش 

مولد، بر رشد و توسعه اقتصادی تأثیر بگذارند.
اهمیت نقش سیاستهای پولی به عنوان یکی از 
و همچنین  تقاضا  مهمترین سیست های طرف 
موجب  اقتصادیی  فرایندرشد  کننده  تسهیل 
شده تا بحث رشد حجم پول و اثر ان بر بخش 
چالش  از  یکی  همواره  اقتصادی  مختلف  های 
برانگیزترین مباحث در ادبیات اقتصاد کلان یاشد.

مطابق نظریه های اقتصاد پولی، سیاست پولی به 
طور معمول از راه کانال های نرخ بهره، نرخ ارز 
قیمت، سایر دارایی ها و اعتباری می تواند تولید و 
سطح عمومی قیمت ها را متصل کند در مباحث 
مربوط به جایگاه نرخ بهره در تقاضاهای پولی و 
اثر آن در بخش واقعی اقتصاد در قالب منحنی ها 
تاثیرات نرخ بهره و تقاضای سرمایه گذاری را نشان 
می دهد. مصرف کننده درباره مسکن و خارج ثبت 
و  تصویری  همانند  بادوام  کالاهای  برای  شده 
که  فرض  این  با  حال  می کند  عمل  اثرگذاری 
کانال نرخ بهره و تقاضای کالا و خدمات تاثیر 
بگذارد می توان گفت که با یک مقطع زمانی تورم 

و تولید را نیز متاثر می سازد.
درباره کانال نرخ ارز در طرف ساعت تقاضا انبساط 
پولی که نرخ بهره حقیقی داخل را کاهش می دهد 
در وضعیت برابری بهره بدون پوشش خطر ارزش 
حقیقی پول داخلی را کاهش می دهد. با کاهش 
و  می شود  رقابتی  صادرات  پول  حقیقی  عرضه 
به تبع آن خالص صادرات نهایت  های افزایش 
می یابد در طرف عرضه نیز کاهش ارزش واقعی 
افزایش  را  وارداتی  کالاهای  داخلی  قیمت  پول 
تورم  افزایش  سبب  مستقیم  طور  به  و  می دهد 
محصولات  بالاتر  قیمت  برای  افزود  می شود 
وارداتی عرضه کل را کاهش می دهد و به افزایش 

هزینه تولید کاهش تولید کل را سبب می شود.
با توجه به تغییرات اساسی در نقدینگی و پایه پولی 
و روندی که در آینده طی می کنند وضعیت توم در 

کشور چه می شود؟
از فروردین ۹8 تا مهر سال جاری جز در فروردین 
سال های ۹8 و ۱٤٠٠، رشد ماهانه متغیر نقدینگی 
بیش از ۳٠ هزار میلیارد تومان بوده است. شدت 
رشد نقدینگی از بهمن ۹8 آغاز و نسبت به ماه 
قبلش حدود ۶٧ هزار میلیارد تومان به عدد این 

متغیر افزوده شد.
نکته ای که در خصوص این متغیر تاثیرگذار بر 
 ۱٠٠ از  بیش  ماهانه  افزایش  دارد،  وجود  تورم 
هزار میلیارد تومانی در کل ماه های سال جاری 
جز فروردین است. این امر نشان می دهد که در 
سال ۱٤٠٠ سیاست هایی در پیش گرفته شده که 

در نهایت به افزایش نقدینگی منجر شده است.
به گونه ای که در این هفت ماه ٧5۱ هزار میلیارد 
تومان نقدینگی خلق شده است؛ نقدینگی در مهر 
سال جاری به ٤۲۲٧ هزار میلیارد تومان رسید که 
نسبت به ماه مشابه سال گذشته رشدی ٤۲٫۹ 

درصدی را نشان می دهد.
البته اوضاع برای دیگر متغیر مهم، پایه پولی نیز به 
خوبی پیش نمی رود و در هفت ماه نخست سال 

جاری نوسانات زیادی را تجربه کرده بود.
تاثیر این دو متغیر مهم بر اقتصاد را می توان با 
تداوم تورم بالای ٤٠ درصد برای هشتمین ماه 
پیاپی در آذرماه سال جاری مشاهده کرد؛ با وجود 
کاهش تورم ماهانه، سالانه و نقطه ای، اما تورم 
بالای ٤٠ درصد همچنان مهم ترین نگرانی است 
که کارشناسان دولت را نسبت به تداوم آن بر حذر 

می دارند.
مرکز  گزارش های  اساس  بر  آنکه  خصوص  به 
بودجه  ساختاری  کسری  مجلس  پژوهش های 
بدون نفت برای سال آینده حدود ٧٠٤ هزار میلیارد 
تومان خواهد بود. البته در این خصوص بحث هایی 
در خصوص هدایت نقدینگی نیز مطرح است؛ در 
واقع سیاستگذاران معتقدند می توان نقدینگی را به 
این  آیا  اما  مولد هدایت کرد.  سمت بخش های 

موضوع شدنی است؟
نقدینگی در مهر سال جاری مرز چهار هزار هزار 
میلیارد تومان را رد کرد تا زنگ خطر افزایش تورم 
بیش از گذشته بلندتر شود. در هفت ماه نخست 
سال جاری و جز در فروردین، در هر ماه بیش از 
۱٠٠ هزار میلیارد تومان به نقدینگی کشور افزوده 

می شد.
این رقم ها در شرایطی که کشور با رکود به دلیل 
تحریم ها و شیوع کرونا و تورم دست به گریبان 
است، اثرات به مراتب بدتری در اقتصاد خواهد 
گذاشت. مساله نقدینگی و البته پایه پولی مربوط 
بانک  به یکی، دو سال اخیر نیست و داده های 
مرکزی نشان می دهد که نقدینگی کشور در دهه 
گذشته سه نقطه اوج در سال های ۹۲، ۹٤ و ۹۹ 

داشته است.

شاخص کل یک میلیون و 400 
هزار واحد را از دست داد

امروز در یک روند ریزشی شاخص کل با عقب نشینی ٤۲8 
واحد نسبت به روز گذشته به رقم یک میلیون و ۳۹۹ هزار 

و 885 واحد رسید.
به گزارش مهر اگرچه روز گذشته شاخص بورس روند رو 
به رشد پیدا کرده بود و کانال ۱.٤ میلیون واحدی را پس 
گرفته بود، اما امروز در یک روند ریزشی قرار گرفت و در 
نهایت با عقب نشینی ٤۲8 واحد نسبت به روز گذشته به 

رقم یک میلیون و ۳۹۹ هزار و 885 واحد رسید.
همچنین شاخص کل با معیار هموزن با افزایش ۱۹٧٧ 

واحد به رقم ۳۶٧ هزار و ۳۶۲ واحد رسید.
ارزش بازار در بورس تهران به بیش از 5 میلیون و 58٧ 

هزار میلیارد تومان رسید.
معامله گران امروز بیش از 5.۲ میلیارد سهام حق تقدم و 
اوراق مالی در قالب ٤۲٠ هزار فقره معامله و به ارزش ۳ 

هزار و ۱۹۹ میلیارد تومان داد و ستد کردند.
ارزش معاملات امروز در فرابورس هم به بیش از ٧٤۹,۱ 
میلیارد تومان رسید که با این حساب ارزش معاملات دو 

بازار از ٤ هزار و 8٠٠ میلیارد تومان فراتر رفت.
تهران  بورس  در  قیمت  شاخص  و  کل  شاخص  امروز 
دو  این  یافتند  ارزشی ٠.۳ درصد کاهش  وزنی  معیار  با 

شاخص با معیار هموزن ٠.5٤ درصد رشد کردند.
اول  بازار  ماند، شاخص  تغییر  بدون  آزاد شناور  شاخص 
بورس فقط ٠.۱ درصد کاهش یافت و شاخص بازار دوم 

بورس ٠.۶ درصد افت کرد.
امروز نمادهای پتروشیمی بوعلی و چادرملو بیشترین اثر 
افزایشی در شاخص بورس را داشتند و برعکس نمادهای 
فولاد مبارکه، شستا، ملی مس، پتروشیمی خلیج فارس، 
پتروشیمی پارس، بیشترین اثر کاهشی در شاخص بورس 

را داشته اند.

مزایا و معایب استقلال بانک 
مرکزی چیست؟

مفهوم استقلال بانک مرکزی از دهه ۱۹٧٠مطرح شد. 
تا قبل از بحران مالی سال ۲٠٠8، مفهوم استقلال بانک 
مرکزی به معنی استقلال در دستیابی به ثبات قیمت ها بود 
و روی این موضوع تاکید می شد که سیاستمداران نتوانند 
روی اهداف و افراد در بانک مرکزی اثر بگذارند بنابراین 

بیشتر روی استقلال سیاسی تاکید می شد.
مفهوم استقلال بانک مرکزی از دهه ۱۹٧٠مطرح شد. 
تا قبل از بحران مالی سال ۲٠٠8، مفهوم استقلال بانک 
مرکزی به معنی استقلال در دستیابی به ثبات قیمت ها بود 
و روی این موضوع تاکید می شد که سیاستمداران نتوانند 
روی اهداف و افراد در بانک مرکزی اثر بگذارند بنابراین 

بیشتر روی استقلال سیاسی تاکید می شد.
 استقلال بیشتر بانک مرکزی از دولت، ثبات نسبی بیشتر 
قیمت ها و موفقیت سیاست هدفگذاری بانک مرکزی را 
به دنبال داشت. بعد از بحران مالی سال ۲٠٠8 مدل بانک 
مرکزی و نگاه سنتی به وظایف آن تغییر کرد و حتی 
تابوی استقلال بانک مرکزی به مفهوم استقلال سیاسی 
شکسته شد و خیلی از طرفداران استقلال بانک مرکزی 
به مفهوم سنتی آن از نظریات قبلی عقب نشستند. بحران 
مالی سال ۲٠٠8 نشان داد که نگاه قبلی به بانک مرکزی 
کافی نیست و بانک های مرکزی بایستی هم در اهداف و 
هم در عملیات تغییراتی در ساختار و کارکرد داشته باشند.

به عبارت دیگر مدل کسب و کار بانک های مرکزی و 
معماری آن ها دچار تغییرات اساسی شد. استقلال بانک 
مرکزی به مفهوم استقلال سیاسی از دولت اهمیت خود را 
از دست داد و بانک های مرکزی خواستار دامنه وسیع تری 

از قدرت و حتی مداخله دولت ها شدند.
با  مقابله  برای  که  کردند  درک  مرکزی  بانک های 
بحران های پیش رو و اثر بخشی بیشتر به دخالت و کمک 
دولت و هماهنگی میان سیاست مالی و پولی نیاز دارند؛ 
بنابراین اجماع قبلی و مفهوم سنتی استقلال بانک مرکزی 
تغییر کرد و اثر گذاری حداکثر از طریق ارتباط و هماهنگی 
متقابل سیاست مالی و پولی و تجهیز بانک های مرکزی 

به ابزار های نوین مدیریت بحران در اولویت قرار گرفت.
 بنابراین تا قبل از بحران مالی سال ۲٠٠8 اجماع کلی 
روی استقلال بانک مرکزی به مفهوم استقلال سیاسی و 
استقلال سیاست پولی از سیاست مالی و بودجه ای دولت 
در جهت دستیابی به ثبات قیمت و هدفگذاری تورمی 
وجود داشت. در این نگاه اولیه موضوع نظارت موسسات 
مالی بر اساس سیاست احتیاطی خرد نظیرمدیریت ریسک 
اعتباری و نقدینگی و عملیاتی بو د و ثبات قیمت به طور 
بانک  سیاسی  استقلال  مفهوم  دل  از  آشکار  و  ضمنی 

مرکزی پیگیری می شد.
با بروز بحران ۲٠٠8 مشکلات نگاه سنتی به استقلال 
به جعبه  بانک های مرکزی  آشکار شد.  بانک مرکزی 
ابزار های متنوع تر و قدرتمند تر نیاز پیدا کردند تا بتوانند 
ظرفیت های  از  استفاده  و  اقتصادی  رشد  و  ثبات  بین 
اقتصاد بهره ببرند و در نتیجه هماهنگی و همکاری بین 
سیاست پولی و مالی اهمیت پیدا کرد. همچنین پس از 
این بحران، نگاه خرد به مدیریت ریسک تغییر کرد و 
کلان  سیاست های  و  سیستماتیک  ریسک  مدیریت 
احتیاطی در مقابله با چرخه های تجاری از اهمیت بیشتر 
برخوردار شد. دخالت دولت در اقتصاد که قبلا طرفداران 
کمی داشت و حتی به صورت تابو بود و کسی جسارت 
مخالفت با آن را نداشت، مجددا برای خروج از بحران 
برای  جهانی  نسبی  اجماع  یک  کل  در  و  شد  لازم 
استقلال به مفهوم جدید ایجاد شد. این اتفاقات باعث 
شد تا مفهوم استقلال بانک مرکزی از دو جنبه مورد 
بررسی قرار گیرد. استقلال سیاسی و استقلال عملیاتی. 
استق ته باشد.با این مقدمان به نظر می رسد که استقلال 
بانک مرکزی چنانچه تنها به مفهوم استقلال سیاسی 
پیگیری شود کافی نبوده و ما را به مقصود نمی رساند و 
استقلال عملیاتی اهمیت بیشتری دارد، البته این موضوع 
نافی وجود یک حداقل هایی از استقلال سیاسی نیست 
و آنچه در دنیای جدید بخصوص بعد از بحران ۲٠٠8 
مفهوم  به  مرکزی  بانک  استقلال  کرد،  پیدا  اهمیت 
عملیاتی آن است؛ بنابراین به نظر می رسد آنجه بایستی 
در بحث استقلال بانک مرکزی پیگیری کرد تقویت هر 
دو جنبه استقلال سیاسی و عملیاتی است نه صرفا به 

جنبه استقلال سیاسی تاکید شود. 

به  بودجه،  و  برنامه  سازمان  مسئولان 
فاصله ای کوتاه بار دیگر با طبیعی اعلام 
ارز  حذف  از  بعد  قیمت ها  افزایش  کردن 
٤۲٠٠ تومانی و تاثیرگذاری هفت درصدی 
بر تورم کل تاکید کردند و اعلام شد که 
ترجیحی  ارز  اسم  به  چیزی  بعد  سال  در 
وجود ندارد و حتی برای دارو و گندم اصلاح 

صورت خواهد گرفت.
به گزارش ایسنا، با وجود بحث هایی که در 
رابطه با حذف ارز ٤۲٠٠ تومانی از اقلام 
اساسی وارداتی وجود داشت در نهایت ارائه 
لایحه بودجه ۱٤٠۱ نشان داد که در سال 
آینده دیگر خبری از تامین ارز واردات با نرخ 

ترجیحی نخواهد بود.
وارد   ۱۳۹٧ فروردین  از  ترجیحی  ارز 
برای  اینکه  از  بعد  و  شد  تجاری  چرخه 
پیدا کرد،  تمامی اقلام وارداتی اختصاص 
این رویه اصلاح و به تدریج لیست اقلام 
سالی  دو  حدود  و  یافت  کاهش  دریافتی 
است که فقط برای هفت قلم گندم، جو، 
کنجاله سویا، ذرت، روغن، دانه های روغنی 
ملزومات  و  تجهیزات  دارو،  از  بخشی  و 
پزشکی پرداخت می شود ولی در این فاصله 
حدود چهار ساله با رشد قیمت ارز در بازار 
و سامانه نیما، رانت ارز ٤۲٠٠ نیز سنگین تر 
شد آنهم در شرایطی که کالای رسیده به 
دست مردم منطبق با نرخ ارز دریافتی نبود.

در بودجه امسال مقرر بود دولت بعد از شش 
ماه نسبت به تعیین تکلیف ارز ٤۲٠٠ اقدام 
نیز  مرکزی  بانک  های  گزارش  که  کند 
نشان داد حدود هشت میلیارد دلاری که  
برای استفاده از  این ارز تعیین شده بود در 
نیمه اول امسال به پایان رسید، از این رو 
بحث حذف ارز ترجیحی حتی برای نیمه 
دوم هم مطرح شد ولی ظاهرا هنوز اجرایی 

نشده است.
وجود  با  ارزترجیحی  حذف  جریان  در  اما 

تاکیدی که از سوی مسئولان و کارشناسان 
بر رانت سنگین و تبعات ادامه ارائه آن وجود 
دارد موضوع افزایش قیمت ها و تورم بعد از 
آن و نوع مدیریت دولت بعد از حذف بسیار 

حائز اهمیت است.

ارز  حذف  از  بعد  قیمت   افزایش 
4200 طبیعی است

این در حالی است که چندی پیش و در 
میرکاظمی  مسعود  بودجه ۱٤٠۱  نشست 
ارائه  با  بودجه-  برنامه و  -رئیس سازمان 
ارز ٤۲٠٠،  حذف  لزوم  درباره  توضیحاتی 
تبعات تورمی آن را تائید و اعلام کرد که 
ارز ٤۲٠٠  حذف  از  بعد  که  است  طبیعی 
قیمت ها بالا برود و برای همین هم است 
که دولت برنامه حمایت ریالی را در دستور 

کار قرار داده است.
وی همچنین گفته بود که در نتیجه حذف 
ممکن  وارداتی  تولید  نهاده های  از  یارانه 
است قیمت کالاهای مربوطه از جمله مرغ 
و تخم مرغ بالا برود که دولت می خواهد 

از مابه التفاوت آن استفاده کرده و در پنج 
دهک پایین پرداخت انجام دهد تا بتواند 

قدرت خرید بالاتری داشته باشد.

تورم کل تا بیش از 7 درصد رشد 
می کند

اظهارات میرکاظمی در رابطه با تورم ناشی 
از حذف ارز ٤۲٠٠ از این حکایت داشت که 
بررسی هایی که از سوی برخی دستگاه ها از 
جمله سازمان برنامه وبودجه، وزارت اقتصاد 
و مرکز پژوهش های مجلس صورت گرفته 
نشان داده است که نرخ تورم بعد از حذف 
افزایش  درصد   ٧.۶ حدود   ترجیحی  ارز 
از سوی  بود که  او گفته  اما  باشد،  داشته 
دیگر موجب برگشت ۶.۹ درصدی خواهد 
شد با این توجیه که با افزایش قیمت ها، 
پول بیشتری از بازار جمع شده و پایه پولی 

اصلاح خواهد شد.

کسی منکر گرانی بعد از حذف ارز 
4200 نیست

پورمحمدی -  تازگی  به  رابطه  در همین 
معاون اقتصادی سازمان برنامه و بودجه- 
نیز طی اظهاراتی)در یک برنامه تلویزیونی( 
بار دیگر مهر تائیدی بر تورم ناشی از حذف 
ارز ٤۲٠٠ تومانی زده و گفته که می تواند در 
مجموع حدود هفت درصدی تورم کل را 

افزایش دهد.
منکر  هیچکس  که  گفته  طور  این  وی 
ارز ٤۲٠٠  حذف  از  بعد  قیمت ها  افزایش 
نیست و طبیعی است که قیمت بالا برود، 
به هر حال با حذف ارز ترجیحی از اقلامی 
مانند کنجاله سویا، قرار نیست که مسکن 
گران شود بلکه قیمت کالاهایی مانند تخم 
مرغ و مرغ رشد می کند که دولت هم قصد 
دارد در جریان این حذف مابه التفاوت را به 
به طوری که  برگرداند؛  پایین  دهک های 
به  دیگر  که  شود  توزیع  نحوی  به  یارانه 
دست حلقه های واسطه نرسیده و مستقیم 

در اختیار مردم قرار بگیرد.

ارز 4200 نداریم حتی برای دارو و 
گندم اصلاح می شود

در اظهارات معاون اقتصادی سازمان برنامه 
بودجه به این هم اشاره شده که در سال 
ترجیحی  ارز  اسم  به  چیزی  دیگر  آینده 
وجود ندارد و حتی در مورد گندم و دارو نیز 
اصلاح انجام خواهد شد،   چرا که دارویی 
که با ارز ٤۲٠٠ تامین می شود در نهایت 
است،  درآورده  سر  دیگر  کشورهای  از 
در  می دهد  نشان  پورمحمدی  اعلام  این 
هم  گندم  و  دارو  ارز ٤۲٠٠  سال ۱٤٠۱  

دستخوش تغییر خواهد شد.

فضای سوءاستفاده کنندگان بسته 
شده است؟

باشد  مسئولی  و  کارشناس  کمتر  شاید 
که لزوم اصلاح رویه ارز ٤۲٠٠ تومانی و 

برچیدن بساط رانت آن را تائید نکند، حتی 
دولت قبل که خود بانی ورود این ارز بود 
باید حذف شود، ولی در  قبول داشت که 
این بین نوع مدیریت بازار و یارانه ناشی 
از آن قابل توجه است، این در حالی است 
که دولت تاکنون آنچه درباره برنامه خود 
به  کرده  اعلام  از حذف  بعد  دوران  برای 
پرداخت ریالی برمی گردد که منابع حدود 
لایحه  در  نیز  تومانی  میلیارد  هزار   ۱٠٠
بودجه سال آینده برای آن پیش بینی کرده 
است، یارانه ای که گفته می شود بین ۹٠ تا 
۱۲۶ هزار تومان است، ولی هنوز تکلیف آن 

رسما مشخص نشده است.
ارز  از حذف  ناشی  درآمد  بین  این  در  اما 
گفته  طبق  است،  توجه  مورد  نیز   ٤۲٠٠
رئیس سازمان برنامه و بودجه نیاز امسال به 
ارز ٤۲٠٠ حدود ۱8 میلیارد دلار است، این 
رقم برای سال بعد با فرض ثابت ماندن نرخ 
ارز در سامانه نیما هم اختلاف قیمت حداقل 
۳5٠ هزار میلیارد تومانی ایجاد خواهد کرد 
جبران  برای  آن  میلیارد  هزار   ۱٠٠ که 
اصلاح قیمت ارز و حمایت از اقشار آسیب 
مابقی  اینکه  و  شده  گرفته  نظر  در  پذیر 
چطور مدیریت خواهد شد، جای سوال دارد.

مسایل دیگری هم مطرح است از جمله 
می تواند  شده  تعیین  یارانه  رقم  آیا  اینکه 
کالاهای  قیمت   افزایش  پاسخگوی 
مردم  نیاز  مورد  غذایی  مواد  و  مصرفی 
مسئولان  گفته  به  وقتی  اینکه  یا  باشد؟ 
ندارد  بازار وجود  در  ارز ٤۲٠٠  اکنون هم 
و قیمت ها به نوعی با نرخ بازار به دست 
تبعات  از  بخشی  بنابراین  می رسد،  مردم 
تورمی حذف آن می تواند ناشی از جولان 
سوءاستفاده کنندگان از جو روانی حذف ارز 
آیا  باشد،  مردم  مصرفی  اقلام  در   ٤۲٠٠
دولت و دستگاه های نظارتی برنامه ای برای 

برچیدن و کنترل این بساط دارند؟

سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد

میزان رشد تورم با حذف ارز 42۰۰ تومانی

رشد 5٧ درصدی تسهیلات حمایتی بانک صادرات ایران
 تســهیلات حمایتی بانک صادرات ایران در ۹ ماه اول 
۱٤٠٠ نســبت به مدت مشابه ســال قبل، 5٧ درصد 

افزایش یافت و به حدود ۱۱5 هزار میلیارد ریال رسید.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، این بانک 
به منظور پشــتیبانی و کمک به بهبود معیشت جامعه، 
توسعه فضای کسب و کار، تقویت تولید و افزایش اشتغال 
در بخش ها و مناطق مختلف کشور پرداخت تسهیلات 
قرض الحســنه و حمایتی با نرخ ترجیحی را همچنان 
با جدیت در دســتور کار دارد، به نحوی که تسهیلات 
حمایتی قرض الحسنه این بانک در ۹ ماه اول سال جاری 
با 5٧ درصد افزایش نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 

به ۱۱٤ هزار و ٧۳ میلیارد ریال رسید.
پرداخت تسهیلات کســب و کار و انشعابات روستایی، 
ودیعه مسکن، مشــاغل خانگی کمیته امداد و سازمان 
بهزیستی، بهسازی و نوسازی مسکن و حمام روستایی، 
تســهیلات ویژه بنیاد برکــت، ازدواج و تهیه جهیزیه، 
زندانیان نیازمند، وام های ضروری معرفی شدگان ریاست 
جمهوری و وام مسکن اقشــار ویژه از جمله مهمترین 
بخش های تسهیلات مورد نظر بوده که در ۹ ماهه اول 

سال جاری از رشدی قابل توجه برخوردار بوده است.

بر اســاس این گزارش، بانک صادرات ایران در ۹ ماهه 
ســال ۱۳۹۹، ٧۲ هزار و ٧۶8 میلیارد ریال تســهیلات 
تکلیفی در قالب ۱5۲ هزار فقره پرداخت کرد که ٤۱ هزار 
میلیارد ریال معادل 5٧ درصد افزایش داشــته و به ۱۱٤ 
هزار و ٧۳ میلیارد ریال در ۹ ماهه اول سال جاری رسیده 
است که این روند رشد تا پایان سال ادامه خواهد داشت.

بانک صادرات ایــران طی همین مدت با پرداخت ۱٠5 

هزار و ٤٤8 فقره وام ازدواج و تهیه جهیزیه به ارزش بالغ 
بر ۹۱ هزار میلیارد ریال، نسبت به ۹ ماه اول سال گذشته 

5٤ درصد رشد ثبت کرده است.
این بانک همچنیــن با پرداخت بیــش از ۲۹٠٠ فقره 
تســهیلات حمایتی بــه ارزش ٤۱8 میلیــارد ریال به 
کســب وکارها و انشعابات روستایی سهم برجسته ای در 
توسعه تولید و اشــتغال و بهبود وضعیت معیشت مردم 

نواحی مختلف داشته که نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته بالغ بر ۱٤۳ درصد افزایش ثبت کرده است.

حمایت از مســتاجران در دوران شــیوع کرونا از دیگر 
برنامه هــای ویژه بانک صادرات ایران در این دوران بود 
که طی مدت ابتدای فروردین تا آذرماه ســال جاری ۱۲ 
هزار و ۳5۱ نفر از بیش از ۳٧٠٠ میلیارد ریال تسهیلات 
بانک صادرات ایران برخوردار شــدند. میزان تسهیلات 
پرداخت شده در این مدت با 8۶ درصد افزایش نسبت به 
سال ۹۹ همراه بوده است.پرداخت تسهیلات برای ایجاد 
مشاغل خانگی معرفی شدگان کمیته امداد امام خمینی 
)ره( در ســال جاری نیز همچنان مورد توجه بوده است. 
طی ۹ ماهه اول ســال جاری بیش از هشت هزار و 5۳ 
فقره تسهیلات قرض الحسنه به میزان چهار هزار و ۱٧8 
میلیارد ریال توســط این بانک به معرفی شدگان کمیته 
امداد پرداخت شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

بیش از 88 درصد افزایش ثبت کرده است.
همچنین بانک صادرات ایران به زندانیان معسر جرائم 
غیرعمــد نیز در ۹ ماهه اول ســال جاری بیش از ۱۹٠ 
میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه پرداخته است که 
نسبت به مدت مشابه سال ۹۹ بیش از ٧۱ درصد افزایش 

را نشان می دهد.

نماینده وزارت اقتصــاد از مخالفت این وزارتخانه با اینماد 
اجباری و تلاش برای دســتیابی به راهکاری مشترک با 

وزارت صمت در این رابطه خبر داد.
به گزارش ایســنا، در نشست هم اندیشی کسب وکارهای 
اینترنتــی خصوصی و دولــت درباره اجبار نمــاد اعتماد 
الکترونیک، پس از طرح مشکلات اینماد اجباری از سوی 
نمایندگان و مدیران کسب وکارها، انجمن فین تک ایران 
راهکارهای بخش خصوصی برای عبور از بحران فعلی را 
ارائه داد.در ابتدای این نشســت نقی پور فر، دبیر انجمن 
فین تک ایران با اشــاره به اینکه بــا اینماد اجباری، ترمز 
اقتصاد دیجیتال که در سالهای گذشته با وجود مشکلات 
اقتصادی، رشد چهار تا شش درصدی داشته کشیده خواهد 
شــد، گفت: اخطار دادیم و دهقان مدیرعامل شاپرک هم 
آمار تکان دهنده ای دادند که از زمان اجباری شدن اینماد، 
تعداد پذیرنده های روزانــه پرداختیارها از 8٠٠ پذیرنده به 
دویست پذیرنده کاهش پیدا کرده یعنی ٧5 درصد کاهش. 
معنی این حرف این اســت که روزانه ۶٠٠ کســب و کار 
نمی توانند درگاه پرداخت بگیرند به واسطه اینماد اجباری. 

یعنی ســالی ۱5٠ هزار کسب و کار شکل نمی گیرد. این 
یک فاجعه اســت.وی ادامه داد: با شــاخص بد کسب و 
کاری که ما داریم شــاخص ســهولت کسب و کار را هم 
بدتر خواهد کرد. چه اصراری اســت که ما شاخص را بدتر 
کنیم؟ اینماد یک نماد اعتماد اســت که در دنیا یک نماد 
اختیاری اســت و توسط بخش خصوصی صادر می شود و 
اجبار و انحصاری هم درباره اش نیست و تلاش می کند با 
نظارت بر کسب و کارها گزارش دهد. متاسفانه در کشور ما 
این دولتی، انحصاری، دولتی و اخیرا اجباری شده که ترمز 
اقتصاد دیجیتال ایران را می کشد. ما از تیرماه تا الان اخطار 
دادیم. امیدوارم با کمک مجموعه های حاکمیتی و بخش 
خصوصــی کمک کنیم که این ترمز رها شــود و بیش از 
این به اقتصاد کشور ضربه نخورد. ما شاهد پدیده مهاجرت 

نخبگان هستیم و متاسفانه اخیرا شاهد مهاجرت کسب و 
کارها هم هســتیم. این یک تشویق غیررسمی به فرار از 

کشور برای نخبگان و استارتاپ ها است.
در ادامه فریدوند، رئیس هیات مدیره انجمن سرمایه گذاری 
خطــر پذیر نیز با بیان اینکه یکــی از موضوعات مهم در 
استارتاپ ها موضوع سرمایه گذاری است. و موضوعاتی که 
مانع سرمایه گذاری شــود یا به نحوی سرمایه گذاران را 
دلسرد کند باید به آن پرداخته شود. به نظر من اینماد برای 
رشد و توسعه استارتاپ ها در کشور مضر است و مهم است 
که اتاق بازرگانی و مجلس و ســایر نهادها به آن بپردازند.

رضا قربانی رئیس کمیسیون فین تک سازمان نظام صنفی 
رایانه ای کشــور نیز در این نشست گفت: ما یک صنعت 
پرداخت انحصاری در کشــور داریم کــه در این صنعت 

پرداخت انحصاری اســتارتاپ ها از سال  ۱۳۹۶ موافقت 
بانک مرکزی را گرفتند که در چارچوب پرداختیاری فعالیت 
کنند که نتیجه اش طبق آمار بانک مرکزی در ماه گذشته 
۶٠٠ هزار میلیارد تومان گردش کارتخوان ها و درگاه های  
پرداخت بوده که 85 هزار میلیارد تومانش مربوط است به 
درگاه های پرداخت الکترونیکی و ۳٠ درصد آن نیز توسط  
اســتارتپ های پرداخت الکترونیکی معروف به پرداختیار 
مدیریت می شود پس در یک فضای انحصاری استارتاپ 
ها آمده اند و رشد کرده اند. اگر ما می خواهیم به هر شکلی 
جلوی اســتارتاپ ها را بگیریم و خفه شان کنیم این یک 
رویکرد است.توانگر، رئیس کمیته اقتصاد دیجیتال مجلس 
شورای اســلامی با بیان اینکه من نقدهایی که به اینماد 
وجود دارد را در نامه خطاب به رئیس بانک مرکزی و وزیر 
اقتصاد نوشتم افزود: در رابطه با موضوع اینماد معتقدم نباید 
بدون شنیدن نظر بخش خصوصی و فعالان حوزه اقتصاد 
دیجیتال تصمیم گرفته شود. من انتقادهایم را به صورت 
مکتوب مطرح کرده ام اما متاسفانه هنوز پاسخی از بانک 

مرکزی دریافت نکرده ام.

براساس اعلام بانک مرکزی، در بیست و پنجمین حراج 
اوراق مالی اســلامی دولتی کــه باحضور افراد حقیقی و 
حقوقی برگزار شــد، ۹۹.۹ هزار میلیارد ریال اوراق مالی 

اسلامی به فروش رفت.
به گزارش بانک مرکزی ایران، بانک مرکزی ضمن اعلام 
نتیجه بیست و پنجمین مرحله از حراج اوراق مالی اسلامی 
دولتی در ســال ۱٤٠٠ )هفتم دی ماه(، از برگزاری حراج 

بیست و چهارم اوراق یاد شده در تاریخ ۱٤ دی ماه امسال 
خبر داد.در حراج امروز که با افراد حقیقی و حقوقی برگزار 
شد، ۹۹.۹ هزار میلیارد ریال اوراق مالی اسلامی خریداری 
کردند. این اوراق تا ســقف هزار میلیارد ریال به فروش 
رسیده است. نرخ بازده این اوراق تا سررسید آنکه آبان ماه 
۱٤٠۳، ۲۱.۹ درصــد خواهد بود.این اوراق از نوع مرابحه 
عــام، کوپن دار و با تواتر پرداخت ســود ۶ ماه و حداقل 

حجم سفارش 5٠٠ هزار ورقه است. وزارت امور اقتصادی 
و دارایی الزامی به پذیرش تمام پیشــنهادهای دریافتی 
یا فروش کلیه اوراق عرضه شــده در حراج را ندارد.بانک 
مرکزی سفارشات دریافت شده را به منظور تصمیم گیری 
به آن وزارتخانه ارسال و وزارتخانه مزبور نسبت به تعیین 
سفارش های برنده اقدام می کند. در نهایت، عرضه اوراق 
به تمامی برندگان انجام می شود.بانک مرکزی بر اساس 

جز )٤( بند »ک« تبصره )5( قانون بودجه ســال ۱٤٠٠ 
مجــاز به خرید و فروش اوراق مالی اســلامی دولت در 
بازار ثانویه اوراق است.کارگزاری این بانک ضمن تأمین 
زیرســاخت معاملات و برگزاری حراج، تعهدی نسبت به 
حجــم و قیمت اوراق مالی اســلامی دولتی فروش رفته 
نداشته و اوراق مزبور را در بازار اولیه به منظور تأمین مالی 

دولت خریداری نخواهد کرد.

در 9 ماهه سال 1400 نسبت به مدت مشابه سال قبل صورت گرفت:

رشد ٥7 درصدی تسهیلات حمایتی بانک صادرات ایران

پیشنهاد احراز هویت کسب وکارها در وزارت اقتصاد

مخالفت وزارت اقتصاد با اینماد اجباری

بانک مرکزی اعلام کرد:

فروش بیش از 99 هزار میلیارد ریال اوراق مالی اسلامی
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

 پروازهای ایران و عراق
 2 برابر می شود

وزیر راه و شهرسازی با اعلام امضای توافق ایران 
از  اتصال خط آهن شلمچه-بصره  و عراق برای 
افزایش دو برابری تعداد پروازها بین دو کشور در 

توافق با رئیس جمهوری عراق خبر داد.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، رستم قاسمی در 
گفتگو با رسانه ملی جزئیاتی از سفر خود به عراق 
را که با هدف طرح اتصال راه آهن ۳۲ کیلومتری 

شلمچه-بصره انجام شد، تشریح کرد.
با  دیدار  در  گفت:  سیزدهم  دولت  کابینه  ضو  ع
کلی  مسائل  با  ارتباط  در  عراق  ئیس جمهوری  ر
ارتباطات بین دو کشور و افزایش سطح تجاری و 
حمایت از طرح شلمچه - بصره و نیز موضوع حمل 
و نقل هوایی بین دو کشور که تقریباً امروز حدود 
یکصد پرواز را از دو طرف داریم مذاکراتی انجام 
شد. مقرر شد تا این میزان پرواز را به زودی دو برابر 

کرده و به حدود ۲٠٠ پرواز برسانیم.
نقل عراق  و  وزیر حمل  با  مذاکرات خود  از  وی 
در خصوص امضای توافقنامه خبر داد و در مورد 
اهمیت این توافق بین دو کشور، گفت: تقریباً ۲٠ 
موضوع  شدن  اجرایی  برای  عراق  با  است  ال  س
راه آهن شلمچه- بصره مذاکرات متعددی داشتیم و 
حتی تفاهم های بسیار زیادی و در ادوار مختلف شد 

که هیچ گاه به نتیجه مطلوب نرسید.
وزیر راه و شهرسازی در ادامه با اشاره به اینکه با 
وزیر حمل و نقل، نخست وزیر و رئیس جمهوری 
عراق ملاقات داشت، افزود: با مذاکراتی که انجام 
گرفت، این توافقنامه حدود ۲ ساعت پیش امضا شد.

توافقنامه  این  مثبت  ویژگی های  بیان  در  اسمی  ق
مذاکره  و  نامه  تفاهم  سال ها  طلسم  داد:  وضیح  ت
شکسته شد و این توافقنامه دارای یک زمان بندی 
مشخصی است و یکی از بندهای آن این است که 
اجرایی شروع  عملیات  عملًا  آینده  ماه  طی یک 

خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: توافق کلی به این شیوه است 
شرکت  و  اسلامی  جمهوری  راه آهن  شرکت  ه  ک
راه آهن عراق مشترکا این پروژه را اجرا می کنند 
و ظرف ۲ ماه شرکت مشترک تشکیل خواهد شد.

قاسمی تصریح کرد: منتظر تشکیل شرکت مشترک 
در ۲ ماه آینده نشدیم و توافق کردیم که ظرف یک 
ماه آینده عملًا در کنار پل مستقر شویم و عملیات 
اجرایی مطالعات و اجرای این طرح را شروع کنیم 
که این عملًا یک اتفاق بزرگ بین دو کشور ایران 
و عراق برای تبادل تجاری، باری و مسافری است 

که برای دو کشور حائز اهمیت است.
وزیر راه و شهرسازی در خصوص جزئیات دیدار 
نیز  عراق  نخست وزیر  و  رئیس جمهوری  با  ود  خ
توضیحاتی ارائه کرد و گفت: امروز جلسه خوبی با 
نخست وزیر عراق داشتیم و عملًا حمایت آن مقام 

کشور عراق منجر به امضای این توافق نامه شد.
وی افزود: در این دیدار همچنین در خصوص روابط 
و آینده روابط اقتصادی دو کشور بحث های مختلفی 
انجام شد. عراق امروز در یک شرایط بازسازی است 
عراق  بازسازی  در  ایرانی  شرکت های  شد  بنا  و 

حضور بیشتری داشته باشند.
قاسمی ادامه داد: ما در این دیدار همین طور درباره 
موضوعات  و  کشور  دو  بین  جاده ای  رتباطات  ا
مختلف دیگری بحث و تبادل نظر شد که امیدواریم 
رئیس  و  وزیر  نخست  حمایت  مورد  وافق ها  ت

جمهوری عراق باشد.

٥89 هزار خودرو تولید شد
یک  سال  پایان  تا  که  داده  وعده  صمت  زیر  و
میلیون دستگاه خودرو تولید می شود؛ حال بررسی 
جدیدترین آمار تولید خودرو در 8 ماه ابتدایی امسال 

بیانگر تولید58۹ هزار و ٤٠٠ انواع سواری است.
امین  ه گزارش خبرنگار مهر، سید رضا فاطمی  ب
از روز نخست سکانداری بر وزارت صنعت، معدن 
و تجارت بر افزایش تولید خودرو به منظور تأمین 
نیاز بازار و حذف قرعه کشی خودرو از طریق رشد 
عرضه تاکید کرده است.وی اخیراً نیز مجدد اعلام 
کرده است که سال آینده یک میلیون و 5٠٠ هزار 
دستگاه خودرو تولید خواهد شد که بر همین مبنا با 
توجه به تأمین نیاز بازار، قرعه کشی در سال ۱٤٠۱ 
حذف می شود.به گفته وزیر صمت، تقریباً تقاضای 
خودرو یک میلیون و پانصد هزار خودرو در سال 
است که پانصد هزار خودرو کمبود عرضه داریم.بر 
همین اساس، بررسی جدیدترین آمار تولید خودرو 
نشان می دهد که 58۹  امسال  ابتدایی  ماه  در 8 
تولید شده که  انواع سواری  هزار و ٤٠٠ دستگاه 
در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته )5۶5 هزار و 

٤٠٠ دستگاه( ٤.۲ درصد افزایش داشته است.
ا توجه به وعده وزیر صمت مبنی بر تولید یک  ب
میلیون دستگاه خودرو تا پایان سال، باید منتظر ماند 
و دید که در مدت باقی مانده از سال جاری، ٤٠٠ 
هزار دستگاه تولید می شود یا خیر. از سویی دیگر 
 ۳ فروش  پیش  هفتگی  صورت  به  ودروسازان  خ
ماهه برگزار می کنند از این رو افزایش تولید تبدیل 
به یک الزام شده است.همچنین در این بازه زمانی 
تولید اتوبوس، مینی بوس، ون، کامیون، کامیونت و 
کشنده افزایش و تولید وانت و تراکتور کاهش یافته 
و ۳88  هزار  ابتدایی سال ۱٤٠٠،  ماه  است.در 8 
دستگاه اتوبوس، مینی بوس و ون تولید شده که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته )هزار و ۱88 
دستگاه( ۱۶.8 درصد افزایش یافته است.همچنین 
تولید کامیون، کامیونت و کشنده از ۳ هزار و 5۲٠ 
دستگاه در 8 ماه ابتدایی سال ۹۹ به ۶ هزار و ۳۶۱ 
دستگاه در 8 ماه ابتدایی سال ۱٤٠٠ رسیده است 
که بیانگر رشد 8٠.٧ درصدی است.تولید وانت در 8 
ماه ابتدای امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
٧.٧ درصد کاهش داشته، به طوری که تولید آن از 
5۲ هزار و 8۲8 دستگاه به ٤8 هزار و ٧٧5 دستگاه 

رسیده است.

تجارت خارجی ایران 72 
میلیارد دلاری شد

طبق اعلام گمرک ایران، تجارت خارجی کشور در 
۹ ماهه امسال از مرز ٧۲ میلیارد دلار گذشته است.

به گزارش ایسنا، علیرضا مقدسی- سرپرست گمرک 
ایران- جزئیات تجارت خارجی ایران در ۹ ماه اول 

امسال را تشریح کرد.
بر اساس این گزارش، از ابتدای سال جاری تا پایان آذر 
ماه ۱۲۲ میلیون و 5٠٠ هزار تن کالا به ارزش ٧۲ 
میلیارد و ۱٠٠ میلیون دلار بین ایران و سایر کشورها 
مبادله شد که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از 
حیث وزن ۱۱ درصد و از لحاظ ارزش ۳8 درصد رشد 
نشان می دهد که در صورت ادامه روند تجارت کنونی 
تجارت خارجی کشورمان  تا پایان سال  به ۹8میلیارد 

دلار خواهد رسید.
همچنین از کل تجارت صورت گرفته ۹۲ میلیون و 
۳٠٠ هزار تن آن به ارزش ۳5 میلیارد و ۱٠٠ میلیون 
دلار به صادرات اختصاص دارد که نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته از نظر وزن 8 درصد و از لحاظ 
ارزش ٤٠ درصد افزایش داشته است که این میزان 
از کل صادرات یکساله سال ۹۹ بیشتر شده است که 
انتظار داریم به حفظ روند صادرات، این میزان تا پایان 

سال به ٤٧میلیارد دلار برسد.
که  شده  ثبت  حالی  در  غیرنفتی  صادرات  شد  ر
محصولات پتروشیمی با ٤۲ میلیون و ٤٠٠ هزار تن 
به ارزش ۱٤ میلیارد و ٧٠٠ میلیون دلار مهمترین 
جاری  سال   ماهه   ۹ در  ایران  صادراتی  الاهای  ک
بوده که ٤۶ درصد از وزن و ٤۲ درصد از ارزش کل 
صادرات را به خود اختصاص داده است و رشد ٤٠ 
درصدی را نسبت به مدت مشابه سال قبل تجربه 

کرده است.
در رابطه با عمده مقاصد صادراتی کالاهای ایرانی نیز 
چین با ۲۱ میلیون و ۳٠٠ هزار تن کالا به ارزش ۱٠ 
میلیارد و ۲٠٠ میلیون دلار، نخستین شریک تجاری 
ایران بوده است و پس از آن عراق با ۲۳ میلیون و 
5٠٠ هزار تن کالا به ارزش ۶ میلیارد و 8٠٠ میلیون 
دلار، ترکیه با ۱۱ میلیون و ٧٠٠ هزار تن به ارزش ٤ 
میلیارد و یکصد میلیون دلار، امارات متحده عربی با 
8 میلیون و ۳٠٠ هزار تن به ارزش ۳ میلیارد و ٤٠٠ 
میلیون دلار و افغانستان با ۳ میلیون و ۳٠٠ هزار تن 
به ارزش یک میلیارد و ٤٠٠ میلیون دلار در رده های 

بعدی قرار گرفتند.
درخصوص آمار واردات کالا در ۹ ماهه سال جاری نیز 
در این مدت ۳٠ میلیون و ۱٠٠ هزار تن کالا به ارزش 
۳٧ میلیارد دلار وارد کشور شد که در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته از حیث وزن ۲٠ درصد و از نظر 

ارزش ۳٧ درصد رشد داشته است.
 امارات متحده عربی با 8 میلیون و ۹٠٠ هزار تن 
کالا به ارزش ۱۱ میلیارد و 5٠٠ میلیون دلار، چین با 
۲ میلیون و 5٠٠ هزار تن به ارزش 8 میلیارد و ٤٠٠ 
میلیون دلار، ترکیه با ۲ میلیون و ۹٠٠ هزار تن به 
ارزش ۳ میلیارد و ٧٠٠ میلیون دلار، آلمان با 5۹۳ 
هزار تن به ارزش یک میلیارد و ٤٠٠ میلیون دلار و 
سوئیس با یک میلیون و ۶٠٠ هزار تن به ارزش یک 
میلیارد و ۳٠٠ میلیون دلار پنج کشور عمده طرف 

معامله واردات با ایران بودند.
از مجموع کالای وارداتی به کشور در مدت یادشده 
۲۳ میلیون و ۱٠٠ هزار تن آن به ارزش ۱۲ میلیارد و 
٤٠٠ میلیون دلار را کالاهای اساسی تشکیل می دهد 
ارزش رشد  که ۳۲ درصد در وزن و ۶۱ درصد در 

داشته است.
همچنین رشد ٧۶ درصدی ترانزیت کالاهای خارجی 
افتاده که در ۹  اتفاق  این مدت  ایران در  قلمرو  ز  ا
ماهه امسال ۹ میلیون و ۱58 هزار تن کالا از خاک 
کشورمان ترانزیت شده است و در این گزارش پیش 
بینی شده که تا پایان سال به ۱۲میلیون و ٤٠٠هزار 

تن کالای عبوری از کشور برسد.

رشد 40 درصدی حقوق 
دولتی حاصل از استخراج 

معادن استان مرکزی
کل  اداره  گذاری  سرمایه  و  ریزی  برنامه  معاون   
صمت استان مرکزی گفت:حقوق دولتی حاصل از 
استخراج معادن استان مرکزی در 8 ماهه نخست 
امسال نسبت به سال گذشته ٤٠ درصد رشد داشته 

است.
رضا اشتری اظهار کرد: تا پایان آذرماه سال جاری 
5٧۲ جواز تأسیس با سرمایه گذاری ۳٤ هزار و ۶۳٠ 
میلیارد ریال و با پیش بینی ایجاد ۱۹ هزار فرصت 
شغلی صادر شده است که از لحاظ سرمایه گذاری 
رشد ۳٠٠ درصدی و از لحاظ اشتغالزایی رشد 55 

درصدی داشتیم.
وی افزود: در ارتباط با پروانه بهره برداری امسال 
۲58 پروانه با سرمایه گذاری ٤٤ هزار و۹۳۶ میلیارد 
ریال و با اشتغالزایی ۳ هزار و ٤٠٠ نفر صادر شده 
است که از لحاظ تعداد ۱۳ درصد، سرمایه گذاری 
۱٠٧ درصد و از لحاظ اشتغالزایی ۲٠ درصد رشد را 

نشان می دهد.
معاون برنامه ریزی و سرمایه گذاری اداره صنعت، 
معدن و تجارت استان مرکزی تصریح کرد: تعداد 
جواز تأسیس های موجود در استان مرکزی تا پایان 
آبان ۲ هزار و 8٠ جواز با سرمایه گذاری 5۹٠ هزار و 
۹۹۱ میلیارد ریال و با اشتغالزایی پیش بینی شده ۶۶ 
هزار و ۲٤۶ نفر است و ۹۶٠ طرح در حال احداث 
داریم با سرمایه گذاری ۲۹٠ هزار و5۳٠ میلیارد ریال 

که اشتغال زایی آن ۳۲ هزار و8۹٠ نفر است.
اشتری گفت: عمده مجوزهای صادر شده در حوزه 
مواد فلزی، شیمایی، کانی، صنایع غذایی، خانگی و 
لوازم بهداشتی و آرایشی است و اخذ مجوز در حوزه 
صنایع غذایی، آرایشی و بهداشتی نسبت به سال 

گذشته رشد چشمگیری داشته است.

اخبار  سازی  خصوصی  سازمان  ئیس  ر
باشگاه  دو  مالکیت  واگذاری  بر  بنی  م
پرسپولیس و استقلال به وزارتخانه های 
اقتصاد و صمت  را نادرست خواند و  از 
اعضای  و  مالکانه  اختیار  تکلیف  عیین  ت

مجمع خبر داد.
به گزارش وزارت اقتصاد، رئیس سازمان 
خصوصی سازی اخبار منتشر شده مبنی 
بر واگذاری مالکیت دو باشگاه پرسپولیس 
اقتصاد  وزارتخانه های  به  استقلال  و 
تعیین  از  و  خواند  نادرست  را  صمت  و 
مجمع  اعضای  و  مالکانه  اختیار  کلیف  ت
از  مشکل  شدن  حل  برای  رخابی ها  س

سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا خبر داد.
این  مالکیت  افزود:  قربان زاده  سین  ح

تا  و  است  دولت  با  فعلًا  باشگاه  و  د
باشگاه ها در  این  زمان واگذاری کنترلی 
خواهد  باقی  دولت  مالکیت  در  ورس  ب

قانون   ۱8 ماده  یک  بند  طبق  اما  اند.  م
سیاست های اصل ٤٤ هر شرکتی که در 
لیست واگذاری قرار می گیرد از جمله این 

وزارت  به  آن  مالکانه  باشگاه، حقوق  دو 
اقتصاد منتقل می شود.

رئیس سازمان خصوصی سازی ادامه داد: 
وزیر اقتصاد هم معمولًا سالانه مسئولیت 
مجامع  برگزاری  و  مدیریت  اختیار  و 
واگذاری  لیست  در  شرکت های  ین  ا
می کند.  منتقل  ذیربط  وزرای  به  ا  ر
و  استقلال  باشگاه  دو  درخصوص  ه  ک
پرسپولیس، وزیر اقتصاد ابتدای هر سال، 
وزیر  به  را  خود  مالکانه  حقوق  عمال  ا
ورزش تفویض می کند و در همان نامه 
باشگاه  دو  این  مجمع  عضو  سه  سالانه 
وزیر  و  دادگستری  وزیر  اقتصاد،  وزیر  ا  ر

ورزش عنوان می کند.
وی افزود: یکی از ایراداتی که کنفدراسیون 

فوتبال آسیا به این دو باشگاه وارد کرده، 
بحث مالکیت یگانه است. به همین جهت 
نامه ای را سازمان خصوصی سازی ارسال 
کرد که گواهی می کند این دو شرکت در 
دو ماه آینده در بورس عرضه خواهند شد 
و ضمناً مشترک بودن اعضای مجمع )سه 
وزیر( برای هر دو باشگاه نیز، احتمالًا تا 
فردا تغییر خواهد کرد تا اعضای مجمع دو 

باشگاه متفاوت باشند.
گفته  که  سوال  این  به  پاسخ  در  ی  و
شدن  سپرده  دلایل  از  یکی  ی شود،  م
مالکیت بدهی های مالیاتی این دو باشگاه 
است، عنوان کرد: مسأله تفویض اختیار 
مالکانه هیچ ارتباطی به بدهی مالیاتی این 

دو باشگاه ندارد.

رئیس سازمان خصوصی سازی عنوان کرد:

تکذیب واگذاری مالکیت استقلال و پرسپولیس به وزارت اقتصاد و صمت

رئیس اتاق اصناف ایران:

اپتومتریست ها و چشم پزشکان از اتحادیه عینک فروشان پروانه بگیرند

قائم مقام وزیر صمت:

تنظیم بازار به دفاتر تخصصی واگذار شد

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

آغاز عملیات اجرایی اتصال ریلی شلمچه به بصره پس از 20 سال توقف

سازمان حفاظت محیط زیست:

هیچ گونه دلیلی برای خودداری از اسقاط ناوگان فرسوده وجود ندارد

رئیــس اتاق اصناف ایران گفــت: طبق رای دیوان 
عدالــت اداری و مصوبــه هیات مقــررات زدایی، 
اتحادیــه  از  چشم پزشــکان  و  پتومتریســت ها  ا

عینک فروشان پروانه کسب بگیرند.
به گزارش ز اتاق اصناف ایران، سعید ممبینی اظهار 
کرد: اتــاق اصناف ایران، به عنوان بزرگترین مجوز 
دهنده کســب و کار در کشــور از نظر تعداد و تنوع 
موضــوع فعالیــت، یکی از ۹ عضــو اصلی »هیات 
مقررات زدایی و تســهیل مجوزهای کسب و کار« 
اســت. یکی از مشکلاتی که در راســتای بهبود و 
تســهیل محیط کســب و کار به این هیات گزارش 

می کنیم مســائل و مشــکلاتی اســت که از جانب 
اتحادیه هــا و اتاق های اصناف سراســر کشــور به 
اتاق اصناف گزارش شــده و بر اســاس آنالیزهای 
کارشناسان ما، از گستردگی قابل توجهی برخوردار 
اســت. لذا اتاق اصناف ایران، این مشــکلات را از 

مجاری قانونی مختلف پیگیری می کند.
رئیــس اتــاق اصنــاف ایــران افــزود: یکــی از 
درخواســت های پرتکرار اصنــاف در حوزه عینک 
فروشان بود که متاســفانه برخی از اپتومتریست ها 
و چشم پزشــکان بدون اخذ پروانه کسب، اقدام به 
فــروش عینک می کردند و به موجــب قانون نظام 

صنفی، این واحدهای فروش بــدون پروانه، پلمب 
می شــدند اما وزارت بهداشــت در مقابل این پلمب 

مقاومت می کرد.
وی ادامه داد: بنابرایــن اتاق اصناف ایران پیگیری 
این امر را در دســتور کار خود قرار داد و جلســات 
متعــددی را برگزار کرد. در این راســتا مســتندات 
قانونی از جمله ماده ۲ قانون نظام صنفی، به هیات 
مقــررات زدایی ارائه شــد و از دیوان عدالت اداری 
رای های عدیده ای مبنی بر این که استنادات قانونی 
اتاق اصناف ایران کامل تر از وزارت بهداشــت است 
را دریافت کردیم. بنابراین دیوان عدالت اداری رای 

خود را به نفع اصناف صادر کرد.
رئیس اتاق اصناف ایران، گفت: این مهم را در هیات 
مقررات زدایی و تسهیل مجوزهای کسب و کار نیز 
دنبال کردیم تا در نهایت در جلســه روز گذشته این 
هیات- ششــم دی ۱٤٠٠- مصوب شــد که چشم 
پزشکان و اپتومتریســت هایی که تمایل به فروش 
عینک دارند باید پروانه کســب را نیز دریافت کنند. 
به این ترتیب، گواهی مهارتی که وزارت بهداشت و 
دانشگاه علوم پزشکی می دهد، برای فروش عینک 
کفایت نکرده و فــروش و تامین عینک نیاز به اخذ 

پروانه کسب از اتحادیه مربوط دارند.

قائــم مقام وزیر صمت با بیان اینکه در چارت جدید 
نقش بخش بازرگانی تقویت شد، گفت: یک جلسه 
تنظیم بازار ملی روزهای چهارشــنبه و یک جلسه 
تنظیم بازار فراوزارتخانه ای روزهای دوشنبه برگزار 

می شود.
محمدصــادق مفتح در گفت و گــو با خبرنگار مهر 
در مــورد انتقاداتی که به چارت جدید وزارت صمت 
مبنــی بر کمرنگ شــدن نقش تجارت نســبت به 
صنعت، مطرح اســت، اظهار کرد: به نظرم نه تنها 
نقش تجارت در چارت جدید کمرنگ نشــده بلکه 
تقویت هم شــده است؛ بعد از عملیاتی شدن قانون 
انتزاع، تنظیم بازار محصولات کشــاورزی از وزارت 
صمت جدا و به وزارت جهاد کشــاورزی ملحق شد. 
ما فقط مسئولیت تنظیم بازار محصولات صنعتی را 

بر عهده داریم.
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی افزود: تنظیم 
بازار دو بخش عمده دارد که شــامل تنظیم بازار و 
تنظیــم نقش فعالان اقتصــادی در مدیریت بازار و 
دیگری بخش خدمات بازرگانی یعنی تســهیلات و 

سرویس ها و زیرساخت های فعل بازرگانی است.
مفتح گفت: در چــارت جدید بخش مدیریت تنظیم 
بازار به دفاتر تخصصی واگذار شــد؛ یعنی همانطور 
که گفتیم چون وزارت جهاد کشــاورزی تولیدکننده 
محصولات کشاورزی است خودش تنظیم بازار این 
بخش را بر عهده بگیرد، در این سو نیز تنظیم بازار 
محصــولات صنعتی به دفاتر تخصصــی واگذار و 
به عنوان مثال قرار شــد دفتــر تخصصی که بحث 
سیمان را پی گیری می کند، تنظیم بازار نیز بر عهده 

همین دفتر باشد.
وی ادامه داد: بنابرایــن دفاتر تخصصی که تا قبل 
از ایــن فقط به بحث تولیــد می پرداختند از این به 
بعد به بحث تولید، نظــارت بر بازار و مدیریت بازار 
می پردازند. در واقع تنظیم بازار تخصصی تر شــد و 
با توجه به اینکه کوچک تر شــده اســت، راحت تر 

می توان به مسائل رسیدگی کرد.
مفتح با بیان اینکه بخش خدمات بازرگانی به منزله 
ارتباطات بین این حوزه هــا همچون بحث حمل و 
نقل اســت، گفت: بخش خدمات بازرگانی تبدیل به 

یک معاونت شد؛ این تصور که ما معاونت بازرگانی 
داخلی نداریم به این معناســت که بخش بازرگانی 
کوچک شده تصور غلطی است؛ اتفاقاً در حال حاضر 
نقش بخش بازرگانی تقویت شــده چراکه تولید در 

مبنای نیاز بازار قرار می گیرد.
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی با بیان اینکه 
نقش بازرگانی به شــدت تقویت شــد و برخی فکر 
می کنند به دلیل حضور من در جلســات این اتفاق 
افتاده است، افزود: چارت جدید به معنای محور قرار 
داشتن تولید برای بازرگانی است. بازرگانی دو بخش 
اســت یکی بازرگانی داخلی و دیگری تجارت. تمام 

مسائل تخصصی به دفاتر تخصصی واگذار شد.
وی در مــورد تنظیم بازار محصولات کشــاورزی، 
گفت: قانون انتزاع کاملًا این مباحث را روشن کرده 
است؛ تمام مراحل مربوط به تنظیم بازار محصولات 
کشــاورزی از صفر تا صد به وزارت جهاد کشاورزی 
واگذار شــده اســت. محصولات غیرکشاورزی در 

وزارت صمت باقی مانده است.
مفتح در مورد برگزاری جلســات تنظیم بازار، اظهار 

کرد: یــک تنظیم بــازار ملی داریم کــه روزهای 
چهارشــنبه به ریاســت معاون اول رئیس جمهور 
برگزار و یک تنظیم بازار فراوزارتخانه ای )مســائل 
مربوط به کشــاورزی و صنعت( روزهای دوشــنبه 
برگزار می شود که در این جلسه تصمیمات در سطح 
مدیریت میانه ای گرفته و در ســطح ملی روزهای 

چهارشنبه تصمیم گیری می شود.
قائم مقــام وزیر صمت در امــور بازرگانی در مورد 
وضعیت سازمان های وابسته به وزارتخانه همچون 
ایــدرو و ایمیدرو، افزود: به هیــچ عنوان نقش این 
ســازمان ها کوچک نخواهد شــد. این ســازمان ها 
توســعه ای هستند و سیاست گذاری توسعه ای دارند 
و مدیریت و تنظیم گــری ندارند. وظیفه ذاتی این 
سازمان ها توســعه صنعت و معدن است. نقش این 

سازمان ها هیچ تغییری نمی کند.
وی در مورد جداســازی مرکز برنامه ریزی دخانیات 
از وزارت صمــت، گفــت: این مرکــز زیرمجموعه 
وزارتخانه می ماند و مســائل مربوط به آن در یک 

دفتر تخصصی پیگیری می شود.

معاون وزیر راه و شهرســازی از آغاز عملیات اجرایی 
پروژه اتصال ریلی شــلمچه- بصره پس از ۲٠ ســال 
توقف بر اساس نقشه راه تفاهم شده بین مسوولان دو 
کشــور ایران و عراق خبر داد و گفت: این پروژه آورده  
اقتصادی، اجتماعی و سیاسی بسیاری برای کشورمان 

به همراه خواهد داشت.
به گزارش ایرنــا از وزارت راه وشهرســازی، »میعاد 
صالحی« که بــه منظور امضای تفاهم نامه احداث راه 
آهن شلمچه- بصره و بازدید از برخی از پروژهای ریلی 
به کشور عراق سفر کرده است، پس از انعقاد تفاهم نامه 
اظهار داشــت: موضوع احداث خط ریلی از شلمچه به 
بصره، در حقیقت تکمیل کریدور گســترده شــرق به 
غرب است که در حال حاضر در آن انقطاع وجود دارد.

مدیرعامل راه آهن گفت: این موضوع از دیرباز مطرح 
بوده اســت و علاقمندان از ۲٠ ســال پیش به دنبال 
تحقق آن بودند، اما در هر مقطع از زمان توفیق انجام 

آن حاصل نشده است.

وی با اشــاره به اهمیت تفاهم نامه اخیر امضا شــده، 
بیان داشــت: این اقدام با توجــه به جهت گیری دولت 
سیزدهم مبنی بر اولویت داشتن ارتباط با همسایگان و 
عزمی که وزیر راه و شهرسازی و همچنین اینجانب به 
عنــوان معاون وزیر و مدیرعامل راه آهن داریم، انجام 

شده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی تصریح کرد: هدف ما این 
اســت که کریدورهای ترانزیتی را برقرار کنیم و اگر 
جایی نقصی وجود دارد آن را برطرف کنیم و در همین 
راســتا در عراق نقشه راهی عملیاتی در خصوص این 

پروژه به امضا رساندیم که به رفع موانع می پردازد.
صالحــی با بیــان اینکه طول این خــط کمتر از ٤٠ 
کیلومتر است، افزود: تاکنون موانع زیادی برای ساخت 
این خط وجود داشته و ما سعی کردیم که در این نقشه 

راه به حل این موانع به شکل عملیاتی بپردازیم.
وی اظهار داشت: به طور مثال در مهمترین گلوگاه این 
پروژه، ساخت یک پل روی رودخانه مطرح است که از 

لحاظ عمرانی، حدود یک سال و نیم زمان برای احداث 
آن پیش بینی شده است.

مدیرعامل راه آهن گفــت: نکته دوم بحث مین روبی 
اســت که حدود ۱5 تا ۲٠ کیلومتر از مســیر را در بر 
می گیرد و زمان بر است، همچنین تحویل محدوده آن 
نیز تشریفات خاصی را باید طی کند که در نقشه راه به 
این موضوع نیز پرداخته شده است و بلافاصله پس از 
اینکه امضای این تفاهم نامه انجام شد، فرآیند اجرای 

آن را آغاز کرده ایم.
وی بیان داشــت: ایــن پــروژه می توانــد آورده های 
اقتصادی، اجتماعی و سیاســی بســیاری برای مردم 

کشورمان به همراه داشته باشد.
به گــزارش ایرنا، خط  آهن شــلمچه-بصره در ادامه 
راه آهن خرمشــهر- شــلمچه قرار دارد و در صورت 
تکمیل این حلقه مفقوده ریلی در کنار رشــد و توسعه 
ترانزیت ریلی، مسیر ریلی کربلا نیز برای زائران امام 

حسین )ع( هموار می شود.

 »رستم قاسمی«  سه شنبه گذشته )۳٠ آذر( در حاشیه 
مراســم بهره برداری از 5۲۶ دســتگاه واگن باری و 
مســافری در جمع خبرنگاران، از دستیابی به توافق با 
عراق برای آغاز احداث راه آهن شــلمچه- بصره خبر 
داد و گفت: تکمیل این خط می تواند ایران را به دریای 

مدیترانه وصل کند.
اهمیت خط آهن شــلمچه- بصره از آن جهت است 
کــه خط آهن عراق از بصره تــا کربلا متصل بوده و 
می تواند به عنوان خط مســافرت ریلی زائران ایرانی 
مورد اســتقبال قرار گیرد و هم اینکه از ســمت شرق 
عراق به اردن و شــمال شرق به سوریه متصل است 
و می تواند زمینه دسترســی ایران به بازارهای سوریه 

را هم فراهم کند.
ایران و عراق نخســتین بار در سال ۹٠ برای احداث 
این خط آهن تفاهم نامــه ای امضا کردند که اجرایی 
نشــد؛ در سال ۹۳ بار دیگر تفاهم نامه احداث راه آهن 

شلمچه-بصره میان تهران و بغداد به امضا رسید.

نظر ســازمان حفاظت محیط زیست درباره درخواست 
خودروسازان و موتورسیکلت سازان برای »عدم اجرای 
آیین نامه فنی ماده ۲ قانون هوای پاک« در خصوص 
الزام اسقاط به ازای شماره گذاری وسایل نقلیه نو اعلام 

شد.
بــه گــزارش ایســنا درخصــوص پیشــنهاد برخی 
خودروســازان و موتورسیکلت ســازان که اخیرا اقدام 
به طرح درخواست برای عدم اجرای مصوبه دولت در 
قالب آیین نامه  فنــی ماده ۲ قانون هوای پاک برای 
الزام اسقاط به ازای شماره گذاری وسیله نقلیه نوشماره 
کرده اند و در این خصوص دلایلی مانند کاهش حاشیه 

ســود بنگاه اقتصادی خود را به عنوان توجیهی برای 
عدم اســقاط وسیله نقلیه به ازای شماره گذاری مطرح 
مــی کنند. ســازمان حفاظت محیط زیســت در این 
خصــوص با توجه به جایگاه نظارتــی خود و وظایف 
حاکمیتــی، لازم می داند جهــت تنویر افکار عمومی 

موارد ذیل را اعلام می کند:
۱- وفق اصل5٠ قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
»فعالیت های اقتصادی و غیر آن که با آلودگی محیط 
زیست یا تخریب غیر قابل جبران آن ملازمه پیدا کند، 
ممنوع اســت.«۲- وسایل آلودگی هوا یکی از عوامل 
اصلی انتشــار آلایندگی در شــهرهای کشور هستند. 

مطالعات انجام گرفته حاکی از آنست که  آلودگی هوا 
سالانه خســارات جبران ناپذیری را به سلامت مردم 
کشــور تحمیل می کند.در ادامه خاطر نشان می شود: 
براســاس تبصره ماده٤ آیین نامه فنی ماده ۲ مصوب 
۳٠/٠٧/۱۳۹٧ شماره گذاری هر سه خودروی دیزلی با 
استاندارد آلایندگی EEV منوط به اسقاط یک یا چند 
دستگاه خودروی دیزلی با ظرفیت مشابه شده است و 
در صورت کمبود همان نوع خودرو)مثلا وانت نیسان 
فرســوده(، خودروســاز می تواند وفق مصوبات دولت، 
از سایر گواهی های اســقاط ناوگان دیزلی با ظرفیت 
مشابه استفاده کند. همچنین یادآور می شود در آیین 

نامه یاد شده، به علت ضرورت کاهش آلایندگی ناشی 
از خودروهای دیزلی، گواهی اســقاط با ظرفیت مشابه 
برای ســایر خودروهای دیزلی وفــق مصوبات قابل 
پذیرش اســت. لذا هرگونه اجرای سلیقه ای مانند ارائه 
گواهی اسقاط خودروی بنزینی و ... که خلاف مصوبه 

دولت باشد، وجاهت قانونی نخواهد داشت.
این گزارش می افزاید: تمامی مصوبات و قوانین کشور 
برای تمام شخصیت های حقیقی و حقوقی لازم الاجرا 
است ومصوبات یادشده هیچ گونه استثنایی برای هیچ 
یک از تأمین کنندگان و دستگاه های وابسته به دولت 

و سایر نهادها قائل نشده است.
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شهرستان اخبار

خبر

 اجرای ۵ طرح آبرسانی
 در رامسر

 

ســاری –امیری فر،خبرنگارمملکت-مدیر امور آبفا 
رامســر گفت: عملیات اجرایی ۵ طرح آبرســانی با 
بهره مندی ۵۶۲۸ خانوار در شهرســتان رامسر در 

حال انجام است.
 مهندس کامبوزیا عســگریان با اشــاره به ۵ طرح 
آبرسانی در شهرستان رامســر اظهار داشت: طرح 
های آبرسانی چورته،گلین،جواهرده،سلمل و طالش 
محله طرحهای اجرایی در شهرســتان رامسر است 
کــه پس از اتمام عملیات اجرایی و بهره بر داری از  
آنها۲۷۰۰ خانوار در طرح آبرسانی جواهرده، ۱۷۰۰ 
خانوار در طرح آبرسانی طالش محله، ۵۹۸ خانوار در 
طرح آبرســانی چورته،۵۰۰ خانوار در طرح آبرسانی 
سلمل و ۱۳۰ خانوار در طرح آبرسانی گلین از نعمت 
آب آشامیدنی سالم و بهداشتی بهره مند می شوند.

وی با اشــاره به مشــخصات فیزیکی این طرحها 
گفــت: تا کنون برای بهره بــرداری از این طرحها 
۱۲۱ کیلومتر خط انتقال و شــبکه توزیع، ۱۲ باب 
مخزن ذخیره، ۱ واحد ایستگاه پمپاژ پیش بینی شده 
که تاکنون ۲۶کیلومترخط انتقال و شبکه توزیع  و 

ساخت ۶  باب مخزن ذخیره اجرا شده است.
مهندس عسگریان افزود: تا کنون این طرحها  با ۵۰ 
درصد پیشرفت فیزیکی و صرف اعتباری بالغ بر۱۰۰ 
میلیارد ریال اجرا شده و برای اتمام این طرحها ۲۳۰ 

میلیارد ریال اعتبار دیگر نیاز است.

ملاقات مردمی مدیرکل 
بهزیستی مازندران برگزارشد

ساری –امیری فر،خبرنگارمملکت-ملاقات مردمی 
مدیرکل بهزیســتی مازنــدران در راســتای رفع 
مشکلات جامعه هدف برگزار شد  ملاقات مردمی 
دکتر فرزاد گوهردهی، مدیرکل بهزیستی مازندران 
در جهت ارتباط دوسویه بین جامعه هدف بهزیستی 
و مسوولان این اداره کل برگزار شد. در این ملاقات 
، جامعه هدف بهزیستی به بیان مشکلات و مسائل 
خــود پرداختنــد و دکتر گوهردهی نیز با بررســی 
درخواســت مراجعــه کنندگان بر رفع مشــکلات 

مددجویان تاکید و دستورات لازم را صادر کرد

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
استان

 پروژه تغذیه مصنوعی 
در دشت های ایلام اجرایی شد

شرکت  مدیرعامل  ایلام-هواسی،خبرنگارمملکت- 
آب منطقه ای ایلام گفت: در راستای جبران کسری 
مخازن آب زیرزمینی، پروژه تغذیه مصنوعی در دو 

دشت پایلوت مهران و دهلران اجرایی شده است.
»علــی پوراحمد« بــا اعلام این خبــر اظهار کرد: 
برداشت مستمر از منابع آب زیرزمینی، دمای بالای 
هوا و تبخیر ناشی از آن، رشد جمعیت و نیاز به تولید 
هر چه بیشتر محصولات کشاورزی نهایتا منجر به 
اضافه برداشت و به تبع آن کاهش سطح سفره های 

آب زیرزمینی دردشت های استان گردیده است.
مدیرعامــل آب منطقــه ای ایــلام گفت: جهت 
جلوگیری از ادامه روند افت سطح ایستابی مخازن 
زیرزمینی در ســنوات گذشته اقدامات خوبی جهت 
جبران این کسری ها در استان انجام و پروژه تغذیه 
مصنوعی در دو دشــت پایلوت مهــران و دهلران 

اجرایی شده است.
وی تصریح کرد: اجرای این طرح ها بدین گونه است 
که در تقاطع با مسیل های فصلی سازه هایی به مثابه 
سدهای مخزنی احداث تا آب در پشت این سازه ها 
ذخیره و به مرور در لایه هــای زمین نفوذ و منجر 
به تقویت آبخوان ها شــود. البتــه حفاری چاه های 
پیزومتری در پایین دســت این سازه ها حکایت از 

تقویت آبخوان ها و موثر بودن این طرح دارد.
پوراحمد با بیان اینکه اســتان ایلام در گســترده 
خشک و نیمه خشک کشور واقع شده، اضافه کرد: 
بیشــترین پتانسیل مصرف در شهرستان هایی واقع 
شده است که کمترین میزان بارش سالیانه را دارند.

پوراحمد ادامه داد: در دو شهرستان مهران و دهلران 
که از لحاظ منابع مختلف خاک، نفت، گاز و صنعت 
بیشــترین استعداد را دارا هســتند متاسفانه سالیانه 
کمتر از ۲۰۰ میلی متر بارش را شاهد و این موضوع 

ناترازی منابع و مصارف را موجب شده است.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای ایــلام با بیان 
اینکه ســازهای تغذیه مصنوعی از اهمیت بالایی 
برخوردارند، افزود: در این راســتا در ســطح استان 
مطالعات گسترده ای در سایر دشت ها نیز انجام شده 
که به فراخور تامین اعتبار، مابقی دشت ها نیز به این 

سازهای مهم  و ارزشمند تجهیز خواهند شد.

در 8 ماهه نخست سال جاري 
انجام شد

احياء 114 واحد بهره بردار 
راکد در شهرکها و نواحي 

صنعتي مازندران

ســاری –امیــری فر،خبرنگارمملکت-مدیرعامل 
شرکت شهرکهای صنعتی مازندران از احیاء ۱۱4 
واحد بهره بردار راکد در ۸ ماهه نخست سالجاري، 

در شهرکها و نواحي صنعتي استان خبر داد.
بــه گزارش روابط عمومی شــرکت شــهرکهای 
صنعتی مازندران، یاســر امیني با اشاره به حمایت 
از واحدهاي تولیدي و صنعتي در راستاي سیاست 
سازمان صنایع کوچک و شهرکهاي صنعتي ایران 
گفت: واحدهاي تولیدي و صنعتي در سطح استان، 
در تأمین ســرمایه در گردش با مشکلاتي مواجه 
هستند که پس از تأمین نقدینگي، مقوله بازاریابي 
و عدم توانایي در بــازار از مهمترین دغدغه هاي 

واحدهاي تولیدي است.
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت شهرکهاي 
صنعتــي مازندران افزود: این شــرکت با توجه به 
شناسایي عارضه و دلایل رکود ۱۸۶ واحد تولیدي 
راکد در سال جاري، بدنبال برطرف نمودن موانع 
و مشکلات این واحدها بوده که با تشکیل جلسات 
متعدد و پیگیریهاي لازم، تعداد ۱۱4  واحد تولیدي 
راکد که تحت تملیک بانکهاي عامل قرار داشتند، 

مجدداً احیا و به چرخه تولید بازگشته اند.
وي تصریح کرد: در ســال جاري، براي تعداد ۳۰ 
واحــد بهره بــردار راکد بلحاظ وجود مشــکلات 
قانوني، پرونده تشکیل و جهت حصول نتیجه، به 
مراجــع ذیصلاح ثبتي و قضایي ارســال گردید و 
تعداد 4۲ واحد بهره بردار راکد نیز پایش و عارضه 
یابي شــده که پرونده هاي آنها در حال رسیدگي 

مي باشد.
امیني بیان داشــت: با بازگشت مجدد ۱۱4 واحد 
تولیدي به چرخــه تولید و صنعت مازندران، براي 

بیش از ۱۲۰۰ نفر اشتغال فراهم خواهد شد.

گازرسانی به  1۰۰ واحد 
صنعتی لرستان در سال جاری

مدیرعامل  خرم آبــاد - صیاد،خبرنگارمملکــت- 
شــرکت گاز لرســتان گفت: ۱۰۰ واحد صنعتی 
لرســتان امسال و پنج شــهرک صنعتی تا خرداد 

۱4۰۱ گازرسانی می شود.
کرم گودرزی  به رســانه ها اعلام کرد: توســعه 
گازرسانی به واحدهای تولیدی و صنعتی از اولویت 
های شــرکت گاز لرستان می باشــد که تاکنون 
گازرســانی به بیش از ســه هزار واحــد صنعتی، 
تولیدی و تجاری در سطح استان انجام شده است.

وی با اشــاره به گازرســانی ۲۹۱ واحد صنعتی، 
تولیدی و تجاری لرستان طی ۹ ماه گذشته گفت: 
امیدواریم بستر لازم برای گازرسانی به ۱۰۰ واحد 
صنعتی و تولیدی دیگر نیز تا پایان ســال فراهم 

شود.
وی ادامــه داد: از مجمــوع ۱۹ شــهرک صنعتی 
استان، اکنون ۱4 شهرک با ظرفیت ۱۲۰ هزار متر 
مکعب در ســاعت از نعمت گاز برخوردار هستند و 
پنج شهرک صنعتی باقی مانده تا پایان خرداد ماه 

۱4۰۱ گازرسانی خواهند شد.
گودرزی گفت: فراهم سازی بسترهای لازم برای 
گازرســانی به تمامی صنایع و واحدهای تولیدی 
اســتان و تحویل حداکثــری گاز به آن ها علاوه 
برکاهش آلاینده های زیســت محیطی و صرفه 
جویــی در مصرف ســوخت مایــع نقطه عطفی 
درشــکوفایی اقتصادی و بســتر مناســبی برای 

افزایش تولید و سرمایه به وجود خواهد آورد.

     برگزاری اولين کارگاه 
آموزش مدیریت مصرف آب 
در مدارس شهرستان بهشهر

به  باتوجه  فر،خبرنگارمملکــت-  –امیری  ســاری 
اســتمرار پدیده کــم آبی و محدودیــت منابع آب 
در دهــه های آینــده و در جهــت ترویج فرهنگ 
حفاظــت و صیانــت از منابــع آب، اولیــن کارگاه 
آموزشــی مدیریت مصرف در مدرسه پسرانه دوره 
متوسطه اول شاهد شهرســتان بهشهر به صورت 
 حضوری و با رعایت دســتورالعمل های بهداشــتی

 برگزار شد.
در این کارگاه که به منظور ارتقای ســواد آبی توسط 
کارشناســان حفاظت و بهره بــرداری از منابع آب 
شهرستان بهشهر و گلوگاه برگزار گردید مفاهیمی 
همچــون ضرورت اصلاح الگــوی مصرف و نقش 
دانش آموزان و خانواده هایشان تبیین و در پایان به 
ســوالات مطروحه از سوی دانش آموزان پاسخ داده 

شد.
اولین کارگاه آموزشــی مدیریت مصرف در مدرسه 
پسرانه دوره متوسطه اول شاهد شهرستان بهشهر به 
 صورت حضوری و با رعایت دستورالعمل های بهداشتی

 برگزار شد.

اخبار

شهرکرد،رجبی،خبرنگارمملکت-مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب 
اســلامی چهارمحال و بختیاری به مناسبت پنجم دی ماه 
روز ایمنی و کاهش اثرات بلایای طبیعی، گفت: ۵۳ درصد 
واحد های مســکن روستایی در سطح استان تا کنون مقاوم 

سازی شده است  .
فرشید ریاحی ســامانی با بیان اینکه نرم میانگین کشور در 
بحث مقاوم سازی منازل روستایی ۵۱ درصد بوده است افزود: 
۳۹ هزار واحد مسکن روستایی در استان نیازمند مقاوم سازی 

است که تا سال ۱4۱۰ مقاوم سازی خواهند شد.

وی خاطرنشــان کرد: در حــال حاضر بر اســاس آخرین 
سرشماری ســال ۹۵ حدود ۸۳ هزار و ۳۲۰ واحد مسکونی 
روســتایی در اســتان چهارمحال و بختیاری وجود دارد که 
تاکنون 44 هزار و ۲۰۰ واحد مقاوم سازی شده است و برای 
مقاوم سازی این تعداد واحد مسکونی سه هزار میلیارد تومان 

هزینه  شده است.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی چهارمحال و بختیاری 
گفت: در سال های گذشته ۱۸۰ روستای در معرض خطر در 
استان شناسایی شد که تاکنون ۸۶ روستا در قالب ۵۶ شهرک 

حوادثی جابجا شده است و 4۷ روستا نیز با استفاده از تمیدات 
لازم درجاسازی شدند.

وی افزود: 4۷ روستای در معرض خطر استان نیز بلاتکلیف 
باقی مانده بود که در سنوات اخیر با پیگیری های که انجام شد 
و مساعدت هایی که مسئولین داشتند ضمن تخصیص اعتبار، 
مطالعات امکان سنجی جابجایی یا درجاسازی  این روستاها در 
دستور کار قرار گرفت و پس از انجام مطالعات امکان سنجی،  
در کمیته امور زیربنایی و شورای برنامه ریزی و توسعه استان 

مقرر شد تا ۱۵ روستا جابجا و مابقی  نیز درجاسازی شوند.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان

مقاوم سازی ۵۳ درصد مسکن های روستایی در سطح چهارمحال و بختياری

خبر

با افزايش سهميه سوخت گاز مصرفي نيروگاه
 مصرف مازوت نيروگاه شازند به حداقل ممکن 

کاهش داده شد
اراک-یاحقی،خبرنگارمملکت-با افزایش ســهمیه سوخت گاز مصرفي نیروگاه، مصرف مازوت  به 

حداقل ممکن کاهش داده شد
معاون تولید نیروگاه در خصوص افزایش سهمیه سوخت گاز نیروگاه شازند گفت: با افزایش سهمیه 
ســوخت گاز مصرفي این شــرکت، مصرف مازوت در نیروگاه شازند به حداقل ممکن کاهش داده 

شده است.
اکبر احمدي اظهار امیدواري کرد که با تخصیص ســهمیه سوخت گاز، نیروگاه بتواند با تولید پایدار 
برق و خدمت رســاني مستمر که رسالت اصلي ماســت خدمتگزار مردم باشیم. ما همواره تمایل به 
اســتفاده از سوخت گاز طبیعي تاکید داریم و هیچگاه از سوخت مازوت به جزء در موارد اضطراري 
که مجبور به حفظ پایداري واحدها و بنا به نیازضروري شــبکه برق سراســري مي باشیم، استفاده 

نمي کنیم.
انجــام  پیگیري هــاي  و  هماهنگي هــا  از  پــس  نمودنــد:  اضافــه  همچنیــن  ایشــان 
و   ۳ شــماره  واحــد  دوره اي  تعمیــرات  بــراي  نیــروگاه  مدیریــت  تیــم  توســط  گرفتــه 
 تاییــد آن توســط مدیریــت شــبکه بــرق ایــران، ایــن واحــد روز سه شــنبه از مــدار تولید

 خارج مي گردد.
در تعمیرات دوره اي واحد شماره ۳ نیروگاه شازند، بازدید از تجهیزات و آماده سازي سیستم ها براي 
تولید پیک بار زمســتان جهت خدمت رســاني بهتر به هموطنان در دســتور کار تیم تعمیراتي این 

نیروگاه قرار دارد.

مديرکل سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه
بيش از ۱۳۴ هزار تُن آسفالت در راه های استان کرمانشاه 

مصرف شد
کرمانشاه - فریده محمدی،خبرنگارمملکت- مدیرکل سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه با اشاره به اینکه 
در ۹ ماه منتهی به آذر ســال جاری ۱۵۵ کیلومتر از راه های این 
استان روکش آسفالت شده است، گفت: در این مدت ۱۳4 هزار 
و ۶۳۱ تُن آسفالت به صورت پیمانی و امانی مصرف شده است.

»فریبرز کرمی« اظهار داشت: در این مدت، ۵۶ کیلومتر راه نیز 
لکه گیری و آسفالت، پنج کیلومتر شانه سازی آسفالتی، ۵۹ هزار 
و ۷۳۲ متر درزگیری پلیمــری و ۱۳۲ کیلومتر نیز چاله پرکنی، 
لکه گیری و روکش آســفالت موضعه ای در ســطح راه های این 

استان انجام شده است.
وی با اشــاره به بارش های چند روز گذشــته در برخی محورهای ارتباطی اســتان، از برف روبی ۶۷۰ کیلومتر از راه ها و محورهای 
پربارش اســتان خبر داد و افزود: بیشــترین عملیات راهداران در محورهای پاوه به نوسود و نودشه بود که ۲۳۰ کیلومتر راه، توسط 

راهداران برف روبی شد.
مدیرکل سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه ادامه داد: محور پاوه به روانسر یکی دیگر از مسیرهای مورد نظر 
بود که ۱۷۰ کیلومتر راه برف روبی شد و محور روانسر به جوانرود با ۱۱۰ کیلومتر، محور جوانرود به ثلاث باباجانی با ۷۰ کیلومتر، سه 

راهی باینگان با ۶۰ کیلومتر و محور روانسر به کامیاران با ۳۰ کیلومتر برف روبی به شرایط عادی بازگشتند.
کرمی با اشاره به اینکه در این عملیات ۳۷۰ تُن شن و نمک برای برف روبی معابر ارتباطی اصلی این استان استفاده شد،  تاکید کرد: 
۵۸ راهدار با 4۳ دستگاه ماشین آلات درگیر عملیات برف روبی بودند و ۲4 خودرو هم که در برف گیر کرده بودند، توسط راهداران 

رها سازی شدند.

وزیر صمت  معاون  قزوین-خبرنگارمملکت- 
مطرح کرد: ایجاد زیرســاخت ها برای اقتصاد 
صنعت، شــهرک های دانش بنیان و توســعه 
کســب وکارها در حال انجام است و اکنون در 
کشــور ۱۹۰۰ پروژه با بیش از ۶۰۰۰ میلیارد 

تومان اعتبار در حال اجراست.
علی رســولیان در مراســم تودیــع و معارفه 
مدیرعامــل شــرکت شــهرک های صنعتی 
اســتان قزوین که یکشــنبه ۵ دی در محل 
سالن اجتماعات سازمان صمت استان قزوین 
برگزار شــد اظهار کرد: وقتی شهرک صنعتی 
طراحی می شود تمام استعلام ها انجام می شود 
و موضوع پدافند نیز مورد بررسی قرار می گیرد.

وی ادامه داد: آثار توســعه در اســتان قزوین 
مشخص است و صنعتگران در شرایط تحریم 

مشغول به تولید هستند و بار سنگین تامین ارز 
و اقتصاد کشور را بر دوش می کشند.

معاون وزیر صمت تصریــح کرد: مدیرعامل 
شرکت شــهرک های صنعتی قزوین جوانی 
خوش نام است و ۱۸ سال در شهرک صنعتی 
و همچنین بخش خصوصی فعالیت داشــته و 

از مشکلات بخش خصوصی نیز اطلاع دارد.
وی تأکید کرد: سیاســت های وزیر صمت در 
دوره جدید مبتنــی بر آمایش، برنامه محوری، 
پروژه محــوری و کار علمی اســت؛ در جهت 

توسعه آمایش سرزمین حرکت خواهیم کرد در 
همین راستا ساختار جدیدی در کشور مصوب 
شده و افراد نخبه نیز این اقدام را پسندیده اند. 
آمایــش در حال انجام اســت و اثرات آن در 

سال های آینده مشخص خواهد شد.
مدیــر عامــل ســازمان صنایــع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران خاطرنشان کرد: در 
شهرک های صنعتی چند وظیفه بر عهده داریم 
که تأمین زیرساخت ها ازجمله آن هاست. ایجاد 
زیرساخت ها برای اقتصاد صنعت، شهرک های 

دانش بنیان و توســعه کســب وکارها در حال 
انجام اســت؛ در کشور ۱۹۰۰ پروژه با بیش از 

۶۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار در حال اجراست.
وی بیان کرد: امسال رشد ۵۰ درصدی بودجه 
را داشــتیم و شاخص های مهم بخش صنعت 
نیز رشد ۲ برابری داشته است. با کمک بخش 
خصوصی می توانیم برای توســعه، اصلاح و 
بازسازی شــهرک های صنعتی مدل جدیدی 
تعریف کنیــم؛ همچنین در تلاش هســتیم 
فرآیندهای اداری الکترونیکی شوند که با این 

اقدام متقاضیان و ســرمایه گذاران در کمترین 
زمان می توانند مجوزهای خود را کسب کنند.

رسولیان عنوان کرد: در واگذاری اراضی، نوع 
صنعــت مدنظر قرار خواهــد گرفت تا صنایع 
هایتک رشد و پیشرفت کنند. امسال استقرار 
شــرکت های دانش بنیــان در شــهرک های 
صنعتی رشد و توسعه داشــته است. در حال 
حاضــر 4۸ هــزار و ۵۶۰ واحــد تولیدی در 
شهرک های صنعتی مســتقرند که همه این 

واحدها باید فعال باشند.

قمفقیه،خبرنگارمملکت-مدیرکل دفتر تحقیقات، توسعه 
فناوری و ارتباط با صنعت شرکت مهندسی آبفای کشور 
با اهدا تندیس و لوح تقدیر از مشارکت فعال شرکت آب 
و فاضلاب استان قم در جشنواره و نمایشگاه پژوهش و 

فناوری صنعت آب و فاضلاب قدردانی کرد.
احمد ســیاحی در این لوح تقدیر خطاب به دکتر صادق 
پــور مدیرعامــل شــرکت آب و فاضلاب اســتان قم 
آورده اســت: بی گمان تلاش پژوهشــگران، فناوران و 

دســت اندرکاران صنعت آب و فاضلاب موجب هموارتر 
شدن مســیر خودکفایی و توسعه علمی و صنعتی کشور 
شــده و هرگونه کوشــش و مجاهدتــی در این عرصه 

ارزشمند و شایسته تقدیر است.
وی در ادامه ضمن قدردانی از حضور و مشــارکت فعال 
شرکت آب و فاضلاب استان قم در جشنواره و نمایشگاه 
پژوهــش و فناوری صنعت آب و فاضلاب خاطرنشــان 
کرده اســت: امید اســت در پرتو الطاف بیکران الهی و 

تلاش هــای مجدانه پژوهشــگران و فناوران شــاهد 
شکوفایی کشور در عرصه های مختلف علمی و پژوهشی 

باشیم.
یادآور می شــود شــرکت آب و فاضلاب استان قم با ۵ 
طرح پژوهشــی و ۵ نمونــه از تجهیــزات صنعتی در 
نمایشــگاه پژوهش و فناوری صنعــت آب و فاضلاب 
کشور که در پژوهشگاه نیرو برگزار شد حضور پیدا کرد.

تهیه منعقد کننده های شــیمیایي پلیمری جهت تصفیه 

آب و فاضــلاب، توســعه ســاخت اســکروپمپ های 
تلمبه خانه های فاضلاب شــهر قــم، پژوهش و مطالعه 
اســتانداردهای مصــرف و کارکرد وســایل آب پخش 
مســکونی و بررســی شناســایی و طبقه بندی خدمات 
دانشــی KIBS  شــرکت آب و فاضلاب شهری استان 
قــم از جمله طرح هــای پژوهشــی و تحقیقاتی آبفای 
 قــم بــود که در ایــن نمایشــگاه به معــرض نمایش

 قرار داده شد.

 قدردانی از مشاركت فعال آبفای قم در نمایشگاه پژوهش
 و فناوری صنعت آب و فاضلاب كشور

معاون وزير صمت تاکيدکرد؛

ضرورت ایجاد زیرساخت لازم برای شهرک های دانش بنیان

کرمانشاه - فریده محمدی،خبرنگارمملکت- 
سرپرست شهرداری کرمانشاه از اختصاص 
۷۵۰ میلیــارد ریــال برای راه انــدازی فاز 
نخست پروژه قطار شــهری کرمانشاه در 
لایحه بودجه ســال ۱4۰۱ استان خبر داد 
و گفت: این میزان اعتبار بالاترین مبلغ در 
ســال های اخیر در بین پروژه های مشابه 

کلانشهرهاست و امیدواریم تصویب شود.
»امیــر رحیمی« با اشــاره بــه اختصاص 
بالاتریــن بودجــه قطار شــهری در بین 
کلانشهرهای کشور افزود: در صورت جذب 
اعتبار، فاز نخست قطار شهری کرمانشاه در 

۲ سال آینده به بهره برداری می رسد.
وی اظهــار داشــت: دولــت در بودجــه 

ســالانه معمــولًا ردیــف جداگانــه ای 
 برای قطــار شــهری در کشــور مد نظر

 قرار می دهد.
وی با بیان اینکه این بودجه براساس نیازها 

و توانایی ها تنظیم می شــود، افزود: بعد از 
تصویب این بودجه، ما بدنبال تخصیص آن 
می رویم که الحمدالله طی یکی دو ســال 

گذشته، بیشترین تخصیص را داشته ایم.

سرپرست شهرداری کرمانشاه تصریح کرد: 
امسال و در نخستین ســال از ارائه بودجه 
دولت جدیــد، رایزنی هایی را با ســازمان 
مدیریت برنامه و بودجه اســتان داشتیم و 
توانستیم این ســازمان را متقاعد کنیم که 
اکنون بهترین زمان بــرای راه اندازی فاز 
نخست پروژه قطار شهری کرمانشاه است.

وی ادامه داد: عــلاوه بر این مبلغ، فروش 
اوراق و دریافت تسهیلات از ماده ۵۶ برنامه 
های دیگر ما برای راه اندازی فاز نخســت 

پروژه است.
سرپرســت شــهرداری کرمانشــاه با بیان 
اینکــه مبلغ پیــش بینی شــده در بودجه 
اســتان بالاتر از دیگر استان هاست، گفت: 

تمــام ۹ کلان شــهر کشــور، دارای قطار 
 شــهری بوده که البته شهر تهران بصورت

 مترو است.
پروژه قطار شــهری کرمانشاه در سال ۹۳ 
با تغییر سیستم، از منوریل به قطار شهری 
تبدیل شــد و همان زمان مقــرر گردید ۶ 
کیلومتر از مجموع ۱۳ کیلومتر طول مسیر 

به صورت زیرزمینی اجرا شود.
مرحله اول این پروژه از میدان معلم واقع در 
سه راه مسکن آغاز و به طول ۸.۶ کیلومتر 
تا میدان آزادی ادامه پیدا می کند و مرحله 
دوم نیز به طــول حــدود 4.4 کیلومتر از 
میدان آزادی آغاز و تا میدان فردوسی ادامه 

خواهد داشت.

سرپرست شهرداری اعلام کرد؛

اختصاص 750میلیارد ریال برای راه اندازی فاز اول قطار شهری كرمانشاه 

البرز  - تهمینه حیدری  -  خبرنگارمملکت-
مطالبه گری رئیس و اعضای شورای شهر 
از رییس اداره گاز این شهرستان در راستای 
رفع مشــکلات شــهروندانی کــه نیازمند 

انشعاب گاز هستند.
ناصر اکبرزاده رئیس شــورای شهر نظرآباد 
در جلسه ای که با حضور اعضا شورای شهر 

و رییس اداره گاز این شهرستان برگزار شد 
، به نمایندگی مردم ضمن تشریح مطالبات 
شــهروندان اظهارداشت: حل مشکل عقب 
نشــینی و جابجایی علمک گاز شهروندان 
در محله ســید جمال الدین )ابوذر غفاری( 
کوچه شهید حســینی ، بهار ۵ از مطالبات 
جدی است که از رئیس مربوطه درخواست 

داریم هر چه ســریعتر این مشکل برطرف 
شود.

رئیس شورای اسلامی شهر نظرآباد تصریح 
کــرد: اهالی این محله به صورت داوطلبانه 
و خودجــوش اقدام به عقب نشــینی دیوار 
نمودنــد و نیازمند جابجایی علمک گاز می 

باشند.

مهندس خلج رییس اداره گاز شهرســتان 
نظرآباد در این جلســه گزارشــی از تعداد 
مشترکین شهرستان و شــهر نظرآباد ارائه 
کرد و یادآور شــد: تعداد ۶۰ هزار اشتراک 
شهرستان و ۵۰ هزار اشتراک شهر و بخش 
و 4۰۰ اشــتراک صنعتی و حــدود ۲۰۰۰ 
اشتراک سالیانه تعداد ۳ ایستگاه EDS و۳۰ 

دستگاه TDS در شهرستان استقرار دارد .
وی بــه موضوع ماده 4 مصوب ســال ۹۶ 
اشــاره کرد و گفت: تا حدودی مشــکلات 
شــهروندان با توجه به قدمت بنا و ساخت 
مرتفع می شود که مدتی است واحد حقوق 

اداره گاز این امر را ملغی نمود .
گفتنی اســت در این جلســه ریاست اداره 
گاز نظرآباد قول مســاعد داد تا نســبت به 
اصلاح و جابجایی علمک هر چه ســریعتر 

و به صورت رایگان اقدام شود.

مطالبه گری شورای شهر از رییس اداره گاز نظرآباد
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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فرزاد حسنی به رادیو برگشت
فرزاد حسنی بعد از ســه سال و نیم دوری از رادیو 
با برنامه »چه فرصتی چه شــبی« به رادیو جوان 

بازگشت.
فریبرز گلبن تهیه کننده مطرح و باســابقه رادیو از 
پخــش برنامه »چه فرصتی چه شــبی« از بامداد 
پنجشــنبه ۹ دی ماه، با حضور فرزاد حسنی پس از 
سه ســال و نیم دوری این مجری از رادیو خبر داد 
و به خبرنگار مهر بیان کرد: حدود ۱٠ تا ۱5 ســال 
اســت که از تهیه کنندگان این برنامه هستم که در 
گروه دانــش روی آنتن می رود و حالا دوباره فرزاد 
حسنی اجرای آن را هر هفته در بامداد پنجشنبه ها 

به عهده دارد.
وی کــه تهیه کنندگــی این برنامــه در بامداد هر 
پنجشنبه را برعهده دارد درباره آن توضیح داد: این 
برنامه وجه علمی ادبی دارد و از آیتم هایی برخوردار 
است که خیلی ها می شناسند و مخاطبش بوده اند. 
حالا یک بار دیگر »چه فرصتی چه شــبی« را با 
همان حال و هوای شبانه و دوستانه پیش می بریم. 
فضای برنامه شــاعرانه، ادبی و فرهنگی و هنری 

است و در بخش هایی حال و هوای علمی دارد.
گلبن در ادامه درباره بازگشــت فرزاد حســنی به 
برنامه یادآور شد: 5٠ درصد از موفقیت یک برنامه 
به گوینده بســتگی دارد، گوینده ای که با توانایی و 
سوادش برنامه را اداره می کند و از همین حیث باید 

از گوینده های حرفه ای کمک گرفت.
وی همچنیــن به حضــور یک تیــم حرفه ای و 
هماهنگ اشاره و عنوان کرد: نیمی دیگر از موفقیت 
یک برنامه بــه تیمی هماهنگ بســتگی دارد تا 

برنامه ای خوب و قابل شنیدن را روی آنتن ببرند.
این تهیه کننده پیشکسوت درباره رویکرد جدید رادیو 
جوان عنوان کرد: مدیریت شبکه جوان تصمیم دارد 
که مجری های خوب را به شــبکه بازگرداند و خدا 
را شــکر شبکه جوان رشــدی صعودی دارد، تمام 
بچه هــای قدیمی هم که به تلویزیون رفته اند قرار 

است بازگردند.
گلبن درباره علاقه خودش به رادیو نیز اظهار کرد: 
ما تهیه کنندگان عشقی به رادیو داریم که به هیچ 
وجه از این رسانه دست نمی کشیم. روزی به آقای 
خجسته معاون وقت صدا گفتم ما برای برآوردهای 
مالی گلایه می کنیم ولی آنقدر عشق داریم که اگر 

روزی هم برآورد ندهید باز هم سر کار می آییم.
وی درباره بازگشــت مجریان حرفه ای به رادیو نیز 
گفت: بستگی به علاقه خود مجریان هم دارد در هر 
کاری مشکلاتی از جمله کمبود دستمزد و... وجود 
دارد و برای خیلی ها ممکن است با حضور در رادیو 

زندگیشان تامین نشود.
این تهیه کننده در پایان درباره اینکه برخی معتقدند 
دهه طلایی رادیو تمام شده است بیان کرد: من این 
حــرف را قبول ندارم. کجای دنیا و در کدام یک از 
کشورهای پیشرفته می گویند رادیو تمام شد؟ اتفاقاً 
رادیو همیشه پویا و در دسترس است. ممکن است 
نوار کاست، نوار ویدئویی یا برخی مدیوم ها از بین 
رفته باشــد ولی رادیو همچنان هست و هیچ چیز 
جای آن را نگرفته است و خود ما باید نگهش داریم.

»چه فرصتی چه شبی« با اجرای فرزاد حسنی هر 
پنجشــنبه از ساعت ۱۲ نیمه شب تا ۲ بامداد روی 
آنتن می رود که از این هفته نهم دی ماه پخش آن 

آغاز خواهد شد.

درخواست هزار میلیارد تومان 
تسهیلات برای توسعه 

زیرساخت های سینمایی کشور
 رئیس ســازمان ســینمایی کشــور هزار میلیارد 
تومان تســهیلات در قالب وام های کم بهره برای 
ســرمایه گذاری و سینماسازی، تولید آثار و حمایت 
از محصولات ســینمایی و بحث های حمایتی در 
زمینه معشیت و کارگشایی مشکلات خانواده سینما 

درخواست کرد.
به گزارش ایرنا، نشست مشترکی میان مسئولان 
فرهنگی و سینمایی با محمدرضا پورابراهیمی رییس 
کمیســیون اقتصادی و اعضای کمیسیون، رئیس 
کمیسیون بودجه مجلس، معاون سازمان برنامه و 
بودجه، معاون وزارت تعاون و کار و امور اجتماعی، 
معاون بانک مرکزی، مدیرعامل بانک کارآفرین، و 
... به منظور بررسی راهکارهای دستیابی کمک و 
حمایت از اقتصاد هنر و سینمای ایران برگزار شد.در 
این نشست محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، محمد خزاعی معاون وزیر و رئیس 
سازمان سینمایی، ســید محمود اسلامی معاونت 
توســعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، سید محمد هاشمی معاون حقوقی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و از سینماگران: منوچهر 
شاهسواری، غلامرضا موسوی، سیدضیاء هاشمی، 
سیدجمال ساداتیان، و محمدیاشار نادری مدیرعامل 
بنیاد روایت حضور داشتند.خزاعی در خصوص این 
نشست مشــترک گفت: در این جلسه به بررسی 
راهکارهای دســتیابی حمایت از اقتصاد سینمای 
ایران و گزارشی از فعالیت های جاری، برنامه های 
آتی، مشکلات و کمبودها ارائه کردیم و به مسائل 
مهم و مباحث کلان اقتصاد سینما  پرداخته شد.وی 
ادامــه داد: البتــه پیش از این نیز، نشســت های 
مشترک و جلســات متعددی برای برنامه ریزی، 
زمینه ســازی و بررســی اختصاص تسهیلات به 
سینمای ایران در سطوح دیگر برگزار شده بود که 
فرایندهای مطالعاتی مطلوب و خوبی شکل گرفت.

رئیس سازمان سینمایی کشور، با بیان اینکه اقتصاد 
سینما بسیار ضعیف و شکننده است، تصریح کرد: 
قطعا، یکی از مهم تریــن اولویت ها و محورهای 
فعالیت و سیاستگذاری سینمایی ترسیم وضعیت، 
چالش ها، نیازسنجی، ظرفیت شناسی و تعریف و 
شناسایی منابع و امکانات برای پویایی سینما و رونق 

و تقویت آن در سطوح مختلف است.

تجارت نیوز نوشــت : وضعیت بورس کار دســت وزیر 
اقتصاد داد. دولت رئیسی وعده داده بود که روزگار بورس 
سبز می شود. اما نه تنها شرایط بورس بهتر نشد که بدتر 

شد.
وضعیت بورس کار دست وزیر اقتصاد داد. دولت رئیسی 
وعده داده بود که روزگار بورس سبز می شود. اما نه تنها 
شــرایط بورس بهتر نشد که بدتر شــد. حالا نمایندگان 
مجلس می گویند اســتیضاح خاندوزی در مجلس کلید 
خورده و آنها منتظرند تا امضاها به حد نصاب برســد و 
وزیر را به مجلس بکشانند. آنجاست که مشخص می شود 
آیا خاندوزی می تواند به باب همایون برگردد یا عمرکوتاه 
وزارت او به پایان می رسد. اما به نظر می رسد مخالفت ها 
بــا وزیر جوان دولت رئیســی فراتر از مجلس اســت و 
خانــدوزی در بدنه دولت هم مخالفانــی دارد. مخالفان 
جدی مانند رئیس ســازمان برنامــه و بودجه که ممکن 

است کار خاندوزی را به عزل یا استعفا بکشاند.

مشکل خاندوزی در دولت چیست؟
در گام اول به نظر می رسد وزیر اقتصاد و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه دولت رئیســی نــه تنها با هم هماهنگ 
نیســتند که اختلافات میان این دو جدی است. اختلاف 
میــان این دو در زمان تقدیــم لایحه بودجه به مجلس 
عیان شــد. بعد از آن گفته شد که با وجود واکنش های 
منفــی به بــورس در لایحه بودجــه ۱٤٠۱، خاندوزی 
پیشنهاداتی برای اصلاح بورس به رئیسی داده و رئیسی 
هم آن را پذیرفته. برای همین رئیســی خواسته لایحه 
بودجه به دولت برگردد تــا اصلاحات مد نظر خاندوزی 

اعمال شود.
اگر چنین اختلافی وجود نداشــت، احتمالا پیشنهادات 

خاندوزی قبل از ارســال لایحه بــه مجلس در بودجه 
می آمد نه بعد از آن. البته گفته شــده که قبل از ارســال 
لایحه بودجه به مجلس، خاندوزی درخواســت جلســه 
فــوری برای اصلاح لایحه بودجــه را کرده بود. اما تیم 
میرکاظمی با این اصلاحات و برگزاری جلســه مخالفت 
کرده بود.مخالفت ســازمان برنامه و بودجه با اصلاحات 
بورســی، کار را برای خاندوزی دشوار کرده است. پیش 
از آن هم به نظر می رســید که خانــدوزی برای اجرای 

وعده های خود با مشکلات و موانعی مواجه بود.

نامه  انتقادی خاندوزی به رئیسی
اوج این مشــکلات زمانی نمودار شــد که خاندوزی در 
آخرین روز آبان ســال جاری نامه ای به رئیسی نوشت و 
از عدم همکاری دستگاه های اجرایی گله کرد. آنگونه که 
خاندوزی در این نامه نوشته قرار بود دولت تا پایان سال 
۲٠ هزار میلیارد تومان از طریق فروش اموال مازاد درآمد 
کسب کند. اما خاندوزی ۱5 مانع برای تحقق این درآمد 

۲٠ هزار میلیارد تومانی عنوان کرده بود.
»خودداری دســتگاه های دولتی از معرفی اموال مازاد«، 
»معرفی دارایی هــای کم ارزش« و»واســطه قراردادن 
نماینــدگان مجلس و ائمه جمعه« و » مخالفت بالاترین 
مقام دستگاه های اجرایی برای عدم معرفی اموال« برخی 
از موانعی است که خاندوزی عنوان کرده بود. رئیسی در 
نیمه آذرماه لایحه بودجه ۱٤٠۱ را به مجلس فرســتاد. 
اما کمی بعد شــرق در گزارشــی اعلام کرد که رئیسی 
خواســتار برگشــت و تغییر در لایحه بودجه شده است. 

خبری عجیب و البته بی سابقه.
نامه ای که نشــان مــی داد خاندوزی فقــط در تحقق 
وعده های بورســی خود به مشــکل نخورده. بلکه او در 

فروش اموال مازاد و تحقــق درآمدهای این بخش هم 
در مانده و ممکن اســت مجبور به اقداماتی شــود که یا 
بورس را با مشکل بیشتر مواجه کند و یا به تورم بالاتری 
دامن بزند.همان زمان می شد حدس زد که دلیل رسانه ای 
کردن مشکلات خاندوزی با دســتگاه های اجرایی این 
است که او خواسته، خود را از بروز مشکلات بعدی مبرا 
کند و بگوید نه تنها عامل وضع موجود نیست بلکه درباره 
آن هشــدار هم داده است.اگرچه به نظر می رسید ترس 
خاندوزی در این مورد هم به بورس بر می گشــت. چون 
احتمالا یک راهکار جبــران درآمد دولت، فروش اموال 
دولتی بود که می توانســت بر بورس اثر منفی بیشتری 

بگذارد و آتش مخالفان خاندوزی را تندتر کند.

بی اطلاعی خاندوزی از تصمیمات اقتصادی
از طرف دیگر به نظر می رســد برخــی از وزرای دولت 

رئیسی چندان در جریان امور وزارتخانه خود هم نیستند. 
زمانی که مســاله حذف ارز ٤۲٠٠ تومانی مطرح شــده 
بــود، خاندوزی جلســه ای با خبرنگاران داشــت. در آن 
جلســه پاسخ خاندوزی به پرسش های خبرنگاران درباره 

سرنوشت حذف ارز ٤۲٠٠ تومانی بی اطلاعی بود.
به نظر می رســید متولی وزارت اقتصاد چندان در جریان 
تصمیمات کلان اقتصادی و موضوعات مهمی چون ارز 
ترجیحی نیســت. توجیه خاندوزی در آن جلسه این بود 
که نمی خواهد با انتشــار اخباری که نهایی نشده باعث 
اختلاف و چندصدایی در دولت شود، اما به نظر می رسید 
این تصمیمات جای دیگری گرفته می شود؛ یا در سازمان 
برنامه و بودجه و یا توسط محمد مخبر، معاون اول رئیس 
جمهور. مجموع این عوامل نشان می دهد کار برای وزیر 
جوان کابینه رئیسی سخت شده. او از یک سو همراهی 
دولت برای ســاماندهی بورس را ندارد. از ســوی دیگر، 

متهم ردیف اول نابسامانی بورس است.
از یک سو باید دولتی ها را برای همراهی مجاب کند و از 
سوی دیگر جواب همکاران سابقش در بهارستان را بدهد. 
همــان نمایندگانی که با ۲5٤ رای اعتماد خاندوزی را از 
بهارستان راهی باب همایون کردند و به نظر می رسید در 
چهار سال آتی سر و کار هر کدام از وزرا ممکن است به 

بهارستان بیفتد جز خاندوزی!

پای نوبخت به دولت رئیسی باز شد؟
اما حالا ماجرا برعکس شده. خاندوزی گویا هم از طرف 
دولت همراهی نمی شــود و هم از طرف مجلس تحت 
فشار است. برخی می گویند ماجرای یکه تازی محمدباقر 
نوبخت در دولت رئیسی هم در حال تکرار است. نوبخت 
در قامت ریاست سازمان برنامه و بودجه و همراه روحانی، 
کار را برای وزرای زیادی ســخت کــرده بود و در موارد 
متعــددی تصمیمات دولت آن چیزی بــود که نوبخت 
می خواست.حالا مســعود میرکاظمی هم جای نوبخت 

نشسته و هم راه او را در پیش گرفته است.
برخی دیگر هم می گویند فرمان اقتصادی دولت رئیسی 
دســت محمد مخبر اســت. درســت برخلاف اسحاق 
جهانگیری. او گفته بود حتی اجازه عوض کردن منشی 
خــود را هم ندارد. اما برخــی می گویند مخبر همه کاره 
دولت اســت و در انتخاب وزرای دولت رئیسی، به خوبی 
نشــان داد که تصمیم گیر نهایی کیســت. چه سناریوی 
میرکاظمی درســت باشد و چه سناریوی مخبر، خروجی 
گویا برای خاندوزی یکســان است. او تحت فشار است. 
ممکن است به زودی استیضاح شود، ممکن است برکنار 
شود و یا ممکن است خودش عطای وزارت را به لقایش 
ببخشد. باید منتظر ماند و دید خاندوزی می ماند یا می رود.

دولت سیزدهم سیاست ناکار آمد کنترل بورس را ادامه می دهد

 خاندوزی در سه راهی استیضاح،استعفا و عزل

کاریکاتور

 کنترل قیمت خودرو از دست در رفت!
از این پس شورای رقابت در خصوص قیمت گذاری خودرو تکلیف و اختیاری ندارد و رسیدگی به شکایات شهروندان 
در خصوص قیمت گذاری نیز در این شورا قابلیت استماع ندارد. موضوعی که سوژه کارتونی در خبرگزاری تسنیم شد.

 انتقاد تند نماینده آبادان از انتصاب های رئیسی

وزیر بی حال؛ رییس بی برنامه و پادگان مناطق آزاد

 نامه جنبش عدالت خواه دانشجویی به رئیسی

شوک قیمتی در راه است

نایب رئیس کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری 
مجلس، بــا انتقاد از عملکرد دولتمــردان از رییس 
جمهور خواســت تا دیر نشده در تیم اقتصادی خود 

تجدیدنظر کند.
سیدمحمد مولوی در نشست علنی امروز) سه شنبه 
٧ دی ماه( مجلس شــورای اسلامی در نطق میان 
دســتور خود، گفت: در ابتدا درگذشــت تعدادی از 
جوانان رشــید خوزســتان در حادثه تصادف مسیر 
اهواز-خرمشهر-شادگان را تسلیت عرض می کنم 

خصوصا به دو عشیره اصیل البوبالد و بغلانی.
نماینده مردم آبادان در مجلس شــورای اســلامی، 
خطاب به رییس جمهــور، ادامه داد: رییس جمهور 
محبوب، دولتی عزیز و شــریف اســت که قامتش 
را برای تقویت و پایــداری نظام مقدس جمهوری 
اســلامی و مردم نجیب و شــریف ایران اسلامی 
اســتوار نگــه دارد. وی تصریح کرد: بــدون تردید 
ســرفصل هایی نظیر امیدآفرینی، عدالت محوری، 
توسعه نگری و فسادستیزی باید از اولویت های دولت 
جنابعالی باشــد. انتظار است بر ابرچالش های کشور 
تمرکز کنید و مشکلات را بر اساس آنها حل کنید. 
این استراتژی محقق نخواهد شد مگر نیروی انسانی 
متعهد و متخصص سکاندار امور اجرایی کشور باشد.

مولوی خاطرنشان کرد: متاسفانه بعضی از انتصابات 

شــما نه اهلیت لازم دارد و نه شانیت و به مصداق 
فذکر با صراحت اعلام می کنم تا دیر نشــده در تیم 
اقتصادیتان تجدیدنظر کنید. آنهــا نه تنها مردانی 
برای تنگناهای اقتصادی نیستند بلکه در امور یومیه 
هم وامانده اند.نخواهی که ضایع شــود روزگار    به 
ناکاردیده نفرمای کار.وی اظهــار کرد: دولتمردان 
بدانند متوجه باشــند، نمایندگان محترم مجلس نه 
دلالند نه واســطه گرند و نه بیســواد. حواستان به 
اظهارنظرهایتان، به امضاهایتان و حتی پاراف هایتان 
باشد و کلام زرین امام راحل)ره( که فرمودند مجلس 

در راس امور است حتما تابلوی محل کارتان باشد.
مولوی خطــاب به وزیر نفت، عنــوان کرد: گمانم 
بر این بود که مشــتاقانه برای اجرای قانون تبدیل 
وضعیت اســتخدامی ایثارگران گامــی برمی دارید 
ولی متاســفانه آنچه امروز و این مدت شنیدیم جز 
بی حرمتی، بی توجهی و بی مسئولیتی چیزی دیگری 
نبود، با کدام شــروط سن، مدرک و معدل را از کجا 
پیدا کردید؟ چرا قانون را ســلیقه ای تفسیر می کنید 
این انتظار می رفت که شــما نفر اولی این موضوع 
باشید، اگر ما هم می دانستیم حتما، هم قد، هم وزن 
و هم رنگتان را در رای اعتماد لحاظ می کردیم تا دیر 
نشده تا خاطره مجلس برای شما تلخ نشود، سریعا 

اقدام کنید.

وی افزود: و اما ســر صحبتــی دارم با جناب آقای 
رییس جمهور، انتظار دارم به وزیر راه دســتور دهید 
از اتاق خود خارج شود و جاده های مرگبار خوزستان 
را نگاهی بکند. این همه تولید و ثروت، خوزستان که 

گدا نیست، خوزستان پولساز است.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، یادآور شد: آقای 
بی برنامه در بودجه، شما کافی است بجای دو دستتان 
که در جیب خوزســتان باشد، یک دستتان را بیرون 

آورید، ببینید وضع خوزستان چه خواهد شد.
نایب رئیس کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری 
مجلس شــورای اســلامی، تاکید کرد: آقای سعید 
محمد دبیر شورای عالی مناطق آزاد بداند و بفهمد 
اینجا پادگان نیست، فکر کرده است منطقه آزاد اروند 
مردم آبادان و خرمشــهر را بدبخت کرد و رفتار تو 
دو برابر به خوزستان و آبادان صدمه می زند. مطمئن 
باش اینجا مردانی هستند که اجازه به شما و امثال 
شــما نخواهند داد، بیا فساد منطقه آزاد را جمع کن، 
چرا آدم می فرســتی با ما لابی کنی و از ما پســت 
بگیری. اگــر نه من مصداقش را دارم، مرد اســت 
همینجا شــهادت بدهد. با انقلابی گری و این رفتار 
آمده ای تا آبادان و خرمشــهر را نابود کنی. مطمئن 
باش آه مردم خوزستان و آبادان گریبانگیرت خواهد 

شد.

اتحادیه جنبش عدالتخواه دانشــجویی طی نامه ای 
به سید ابراهیم رئیسی، دلایل و موارد منطقی خود 
برای حذف ارز ترجیحی را اعلام و هشــدار هایی را 
در صــورت اجرای این سیاســت مبنی بر کوچک 
کردن ســفره مردم و تکرار وقایعی، چون آبان ۹8 

داد.
به گــزارش خبرنگار گــروه دانشــگاه خبرگزاری 
دانشــجو، اتحادیه جنبش عدالتخواه دانشــجویی 
طی نامه ای به سید ابراهیم رئیسی، دلایل و موارد 
منطقــی خود برای حــذف ارز ترجیحی را اعلام و 
هشدار هایی را در صورت اجرای این سیاست مبنی 
بر کوچک کردن سفره مردم و تکرار وقایعی، چون 

آبان ۹8 داد که متن آن به شرح زیر است:
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی

ریاست محترم جمهور
سلام علیکم

در روز های اخیر زمزمۀ حذف ارز ٤۲٠٠ تومانی در 
ابتدای دی مــاه، از جانب افراد دولتی و غیر دولتی 
شنیده می شود که صحت و ســقم آن، تاکنون در 
هاله ای از ابهام قرار دارد. لکن آنچه مســلم است؛ 
حذف ارز ترجیحی در بودجه ۱٤٠۱ می باشــد. این 
مســئله حکایت از عزم جزم دولت برای حذف ارز 
٤۲٠٠ دارد و نشــان دهنده ی این اســت که دیر 
یــا زود، این تصمیــم عملی خواهد شــد. جنبش 
عدالتخواه دانشجویی در این نامه، در چند سرفصل 
هشــدار هایی را در رابطه با حذف ارز ٤۲٠٠ خدمت 

حضرتعالی مطرح می کند.
۱. این گونه بیان می شــود که از عمده دلایل حذف 
این ارز، از بین بردن فســاد و رانت ناشــی از این 
سیاســت می باشــد. در این رابطه ســوال ما این 
اســت که چرا هشــتاد میلیون ایرانی باید به دلیل 
بی عرضگی و ناکارآمدی دســتگاه های مســئول 
در مبــارزه با مفاســد به وجود آمده تنبیه شــوند؟ 
چرا به جای تعقیب فاســدان و رانت خواران، قصد 

انتقام گیری از مردم، به ویژه مستضعفین را دارید؟
۲. همچنین گفته می شــود کــه ارز ٤۲٠٠ تومانی 
موجــب افزایش پایه پولی و تورم اســت و اگر این 
سیاســت ادامه پیدا کند، تورم های چند ده درصدی 
را به وجود خواهد آورد؛ لکن حذف ارز ترجیحی آثار 
تورمی به مراتب کمتــری دارد. در این رابطه باید 
بگوییم همه کارشناســان موافق و مخالف بر این 
موضــوع متفقند که حــذف ارز ترجیحی، جامعه را 
دچار یک شوک قیمتی درکالا های اساسی می کند، 
این شــوک قطعا با بروز انتظــارات تورمی همراه 
خواهد بود و در ســایرکالا ها و بازار ها نظیر بازار ارز 
نیز، آثار تورمی خود را نشان خواهد داد. واضح است 
که این انتظارات تورمــی و افزایش نرخ ارز، نظیر 
آنچه پس از آبــان ۹8 رخ داد، تمام پیش بینی های 
تورمــی کارشناســان اقتصادی موافــق حذف ارز 

ترجیهی را بی اعتبار خواهد کرد.
۳. مطابق با گفته رئیس ســازمان برنامه، دولت هر 
ماه ۱.5 میلیــارد دلار ارز ترجیحــی برای واردات 
کالا های اساســی تخصیص می دهد؛ حذف این ارز 
و فروش آن با نرخ حداقل ۲۳ هزار تومان، درآمدی 
۳٤٠ هــزار میلیــارد دلاری خواهد داشــت. این 
درحالی اســت که مجموع اعتبارات در نظر گرفته 
شــده برای اجرای این سیاســت ۱٠٠ هزار میلیارد 
تومان می باشــد. اجرای این سیاســت به وضوح، 
ســرقت بزرگِ حداقل ۲٤٠ هزار میلیارد تومانی از 
جیب مردم است. ســرقتی به بهانه کاهش کسری 
بودجه و با نتیجه ی کوچک تر شــدن هرچه بیشتر 
ســفره مردم. جالب آن جاســت که حضرتعالی در 
همین هفته گذشته از بالا بودن قیمت کالا ها ابراز 

نگرانی کردید. آقای رئیســی واقعا نمی دانید اجرای 
این سیاست، یعنی مرغ ۶5 هزار تومانی و تخم مرغ 

شانه ای 8٠ هزار تومانی؟
٤. مطابق با پیش بینی فــروش نفتی که در بودجه 
ســال ۱٤٠۱ وجود دارد؛ سهم دولت از فروش نفت 
در ســال آینده نزدیک بــه ۱٧ میلیارد دلار خواهد 
بــود. این در حالی اســت که در ســال ۹۹ درآمد 
دولــت دوازدهم از فــروش نفت چیــزی کمتر از 
یک ســوم این رقم بود. همچنین اظهارات رئیس 
بانــک مرکزی و وضعیت مبــادلات ارزی در بازار 
نیمــا حکایت از اوضاع خــوب ارزی دولت دارد. به 
نحوی که آقــای صالح آبادی اظهار کردند در حال 
حاضر اوضاع ذخایر ارزی کشور در یکی از بهترین 
دوران های خودش قرار دارد. حال سوال اینجاست 
که علــت تاکید دولت بر حذف یکباره ارز ترجیحی 
آن هم در شــرایطی که اوضــاع ارزی خوبی دارد، 

چیست؟
5. آقای رئیســی حتما از وضعیت مذاکرات ایران با 
گــروه ٤+۱ و همچنین فشــار های آمریکا بر روی 
صرافی های اماراتی جهت ایجاد تلاطم در بازار ارز 
داخلی ایران مطلع هســتید. سوال ما در این رابطه 
از شما این اســت که آیا گمان نمی کنید تلاطمات 
اجتماعی احتمالی ناشــی از حذف این ارز و افزایش 
قیمت کالا های اساســی لاجــرم منجر به تضعیف 
موضع ایران و افزایش فشــار آمریکا برای وصول 
به توافق موقت خواهد شد؟ فکر نمی کنید که بهتر 

است کمی در این رابطه تامل کنید؟
۶. مســئله دیگر این اســت که اگر هدف شــما از 
حــذف ارز ترجیحی، کنترل و کاهش تورم اســت؛ 

چرا گام اول مبارزه با تورم را از کاهش ســفره آحاد 
مردم شــروع کرده اید؟ حال آن کــه تجربه دولت 
آقای روحانی نشــان داد که این اقدام بدون اصلاح 
وضعیت نظــام بانکی منجر به کنترل تورم نخواهد 
شد. چرا به جای این که به سراغ اصلاح نظام بانکی 
بروید، مســئله را با کاهش قــدرت خرید مردم و 
افزایش قیمت کالا های اساســی شــروع کردید؟ 
با این حســاب چه تفاوتی بین دولت شما و دولت 

روحانی است؟
انتظار از شــما این است که تلقی عمومی از اجرای 
سیاســت های اقتصادی دولت کــه کوچک کردن 
ســفره مردم و دســت کردن در جیب شان است را 
بشــکنید؛ چرا که پس از آزادسازی قیمت بنزین و 
مســئله بورس، این سومین سیاستی خواهد بود که 
دولت به طور مستقیم دست در جیب ملت می کند و 
مردم علاوه بر دولت قبل به شما نیز خواهند گفت 

که جیب برُها به بهشت نمی روند.
٧. عجیب ترین مســئله در مواجهه با موضوع حذف 
ارز ترجیهی برای ما این اســت که شما و هیچ یک 
از سیاســتگذاران اقتصادی دولت شــما، عبرتی از 
وقایع خونین آبــان ۹8 نگرفته اید و گمان می کنید 
که اگر کمی در اطلاع رسانی سیاست خود قوی تر 
عمل کنید؛ مردم راضی به کوچک شــدن ســفره 
خودشان خواهند شد و در برابر این سیاست سکوت 
خواهند کرد.آقای رئیســی این را بدانید که مردم و 
سفره ی مردم بازیچه شــما و برخی از کارشناسان 
اقتصادی نیستند که هر روز بخواهید با سیاست های 
آزادسازی، آن ها را به بازیچه بگیرید و به جای رشد 
و توسعه برای آ ن ها، فقر و بدبختی به همراه بیاورید 

و توقع داشته باشــید که زیر بار این فشار ها دم بر 
نیاورند.

هنوز تجربۀ تلخ و سیاه برخورد امنیتی با معترضان 
وقایع آبان ۹8 که منجر به کشــته شــدن حداقل 
۲۳٠ نفر از مردم شــد، در ذهن ها باقی اســت؛ لذا 
اگر بناســت دولت به هشدار های مذکور بی توجهی 
کند و تصمیم دارد عامدانه خرمن مســتضعفین را 
بســوزاند، لااقل جانشان را امین بوده و مال و جان 

را با هم نسوزاند.
آقای رئیسی به تغییر رویه ی نهاد های امنیتی تحت 
امرتان با معترضان به سیاست حذف ارز ترجیحی را 
مد نظر داشته باشید تا فاجعه ای، چون آبان ۹8 رخ 
ندهد.البته به شــما حق می دهیم، چرا که وقتی به 
اســلاف خود نگاه می کنید؛ به این نتیجه می رسید، 
دولتی که خود مسبب فاجعه آبان ۹8 بود نه توسط 
مجلس شــورای اسلامی اســتیضاح شد و نه حتی 
مورد سوال قرار گرفت و نه حتی توسط قوه قضائیه 
به دلیل تضییع حقوق عامه پایش به محاکم قضائی 
باز شــد. شاید ما هم جای شما بودیم هوس اجرای 
چنین سیاســت های خطرناکــی را ]ولو به بهای له 
شدن مستضعفین[در سر می پروراندیم، چرا که باکی 

از برخورد و هزینه نداشتیم.
نهایتا باید بگوییم که امیدواریم فریب این اظهارات 
راهزن را نخورید و کمی از گذشــته عبرت بگیرید. 
این را بدانید که امــروز بزرگترین چالش حکمرانی 
بازگرداندن امید و اعتماد مردم می باشــد؛ به نحوی 
که خود شــما نیز دولتتان را با شعار دولت مردمی 
معرفی کردید، لذا باید تسکین دهنده درد ها و زخم 
هایشان باشــید؛ نه اینکه خودتان بشوید نمکی بر 

روی زخم مردم.
با توجه به دلایل و موارد ذکر شده جنبش عدالتخواه 
دانشجویی، مخالفت قاطع خود را با اجرای سیاست 

حذف ارز ترجیحی در این شرایط اعلام می دارد؛
و السلام علی من اتبع الهدی


